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رئیسی در جلسه شورای عالی فضای مجازی:

استفاده از ظرفیت فضای مجازی در رشد و تعالی کشور ضروری است

سال چهارم   شماره 896  چهار شنبه  24 شهریور ماه 1400  8 صفر 1442   15  آگوست 2021  8صفحه  2000 تومان

رئیس جمهور استفاده از ظرفیت فضای مجازی را در رشد و تعالی کشور ضروری دانست و گفت: می توان با استفاده مناسب از ظرفیت های فضای مجازی از 
آسیب های اجتماعی پیشگیری کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهور عصر امروز )سه شنبه( در اولین جلسه شورای عالی فضای 
مجازی در دولت ســیزدهم، لزوم اســتفاده از ظرفیت فناوری های دیجیتال و فضای مجازی در رشد و تعالی کشــور را مورد تأکید قرار داد و اظهار کرد: با 
سیاستگذاری صحیح و برنامه ریزی دقیق می توان زمینه آشنایی و استفاده مناسب مردم از ظرفیت های فضای مجازی را فراهم و حتی از آسیب های اجتماعی 
پیشگیری کرد.وی با اشاره به تأثیر فضای مجازی در تمام ابعاد زندگی مردم گفت: لازمه استفاده مناسب از ظرفیت فضای مجازی، شناخت و آشنایی کامل 

با الزامات آن است و اگر به فضای مجازی دقیق و درست نگاه کنیم تحولی اساسی در کشور رخ خواهد داد.
mamlekatonline.ir
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ساداتیان سیدجلال 
توافق اخیر ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
می توانــد زمینه را برای آغاز مذاکرات برجامی در 
ویــن نیز فراهم کند و به نظر می رســد ایران نیز 
در این مســیر به دنبال حل و فصل و پیگیری این 
گفتگوها باشــد؛ گفتگوهایی که می تواند راه حل 
هایی را پیش روی طرفین برای رسیدن به توافق 

بگذارد. نهایی 
عدم همکاری ایران با آژانــس بین المللی انرژی 
اتمی می توانست شــرایط را برای ایران همزمان 
بــا روی کار آمدن دولت جدید دشــوارتر کند. در 
این راســتا اگر از ســفر رافائل گروسی به تهران 
جلوگیری می شد،احتمال صدور قطعنامه ای علیه 
ایران در شــورای حکام آژانس بین المللی انرژی 
اتمی و ارجاع آن به شــورای امنیت سازمان ملل 
قوت می گرفــت. اما دولت ســیزدهم تصمیم بر 
آن گرفــت تــا هماهنگی هــای لازم را با آژانس 
در دستور کار خود داشــته باشد. در همین حال با 
ســفر مدیرکل آژانس به ایران توافقی بین طرفین 
صــورت گرفت که می تــوان آن را مثبت ارزیابی 
کرد. توافقی در سایه مصوبه بحث برانگیز مجلس 
شورای اســلامی که پیش تر دولت آقای روحانی 
را از رســیدن به هر گونه توافــق با آژانس انرژی 
اتمــی منع می کــرد. در همین حــال آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی نیز نگرانی هایی داشــت که 
القائات رژیم صهیونیســتی مبنی بر اقدامات ایران 

در سکوت خبری به آن دامن می زد.
اما بر اســاس بیانیه مشــترک و توافق جدید به 
بازرســان آژانس اجازه داده شــد تا نســبت به 
نظارتی مشخص شده  فنی تجهیزات  ســرویس 
و جایگزینی کارت هــای حافظه آن ها که تحت 
مهر و موم مشــترک در ایران نگهداری خواهند 
شــد، اقــدام نمایند.موضوعی که اگــر دردولت 
های قبلــی یعنی یازدهم و یــا دوازهم صورت 
می گرفت می توانســت با واکنش ها و جنجال 
های زیادی روبرو و همچنین مورد انتقاد شــدید 
نمایندگان مجلس قرار گیــرد اما همگرایی بین 
قوای مجریه و مقننه مانع هر گونه انتقاد نســبت 

به این موضوع شد.
ادامه در صفحه2

 ایران و آژانس
 در مسیر تعاملی تازه

پهلوگیری بزرگترین لنج تجاری 
با ظرفیت 2۷00 تن در بندر 

شهید باهنر

 شمارش معکوس برای
  رونمایی از سیاست پولی

 دولت سیزدهم

آیا جبران کسری گاز طبیعی 
با سوخت مایع باعث تشدید 

آلودگی هوا می شود؟

 آغاز واکسیناسیون 1۷ ساله ها 
 با واکسن های خاص

 از هفته آینده

رویکرد ایران در قبال افغانستان 
تلاش برای تشکیل دولت 

فراگیر است
مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر از پهلوگیری 
بزرگترین لنــج تجاری با ظرفیــت دو هزار و 
۷۰۰ تن در بندر شهید باهنر خبر داد.حمیدرضا 

محمدحسینی تختی پیش ...

در حالــی که انتظار می رفت به واســطه موقعیت 
اضطراری اقتصاد ایران، تکمیل تیم اقتصادی کابینه 
مهمترین اولویت دولت باشد اما این مهم هنوز رخ 

نداده است.

پیش بینی کم بارشــی و هشــدار نســبت به 
مشکل تامین سوخت گاز طبیعی برای صنایع 
و نیروگاه ها در فصل سرد سال، باعث به وجود 

آمدن پرسش هایی درباره ا...

وزیر بهداشــت از آغاز واکسیناسیون گروه سنی ۱۷ 
سال کشور با واکسنهای خاصی که وارد کشور شده 
است، خبر داد.به گزارش ایســنا، دکتر بهرام عین 

اللهی گفت: از هفته آینده ۱۷ ساله هایی که...

سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی گفت که وزیر 
خارجه در این جلســه ضمن تشریح دیپلماسی 

خارجی در خصوص افغانستان اعلام کرد ...

تحلیلکارشناسمسائلهستهایازتاثیرتوافقهستهای
برروابطایرانباچینوروسیه

توافقایرانوآژانسچهتاثیری
برمذاکراتویندارد؟

جزئیاتتوافقجدیدایرانباآژانسبینالمللیانرژیاتمی
سفر گروسی به تهران منجر به عقب نشینی از اجرای قانون مجلس شد؟

مدیرعاملاتحادیهمرکزیتعاونیهایکشاورزیماهیانتشریحکرد

چراماهیگرانشدهاست؟

کارشناس مسائل هســته ای در گفتگویی گفت: 
توافقی که در تهران با گروسی انجام گرفت اثرش را 

تقریبا فوری بر جلسه شورای حکام گذاشت.
ســفر رافائل گروســی به تهران که در دقایق آخر 
حتمی شــد، با یک توافق میان آژانس بین المللی 
انرژی اتمی و کشورمان همراه بود. توافقی که زیر 
میز کســانی زد که به دنبال صدور قطعنامه علیه 
ایران در شورای حکام بودند. به نظر می رسد آنچه 
که در تهران میان دبیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی و محمد اسلامی گذشت، ادامه همان فعالیت 
هایی است که تا اسفند ماه دنبال می شد و به دلیل 

مخالفت مجلس و پایان مهلت آژانس، متوقف شده 
بود.  حسن بهشتی پور کارشناس مسائل هسته ای 
در مورد توافق اخیر و نشست شورای حکام در وین 

گفتگو کرد.
*روز یکشــنبه در سفر رافائل گروسی به تهران دو 
طرف به توافقی دســت یافتند که منجر به نتایج 
مثبتی شد. شما این توافق و روز نخست از نشست 

شورای حکام را چطور ارزیابی می کنید؟
در اجلاس شورای حکام به دنبال قطعنامه علیه ما 
بودنــد. توافقی که در تهران به دســت آمد مانع از 

صدور قطعنامه شد.
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

لبنانــی ها تمام اقدامــات فنی و لوجســتیکی و اداری برای 
استقبال از سوخت ارسالی از ایران را انجام داده اند.

به گزارش ایسنا به نقل از المنار، مقامات حزب الله در منطقه 
البقاع لبنان اقدامات لوجســتیک، فنی، میدانی و اداری برای 
استقبال از کامیون های حامل مازوت ایرانی را انجام داده اند 
و بخش رســانه ای حزب الله نیز با تهیه هزاران پرچم و شعار 
و پلاکارد، آماده اســتقبال از کامیون های حامل سوخت است 
که قرار است ســوختی را که نفتکش ایرانی در سوریه تخلیه 

کرده، وارد لبنان کنند.
بر اساس این گزارش، این کامیون ها قرار است روز پنجشنبه 
آتی مازوت را از بندر بانیاس ســوریه به منطقه بعلبک لبنان 

منتقل کنند.
تعداد این کامیون ۷۰ الی ۸۰ دســتگاه است و حامل تقریبا ۳ 
میلیون لیتر مازوت هســتند و مسیر تقریبا 2۳۰ کیلومتری را 

باید طی کنند.
حــزب الله لبنان آمادگی های لازم برای برگزاری دو جشــن 
اســتقبال را انجام داده اســت؛ اولی در منطقه بقاع شمالی در 
حد فاصل میــان دو منطقه العین و النبــی عثمان  و دیگری 
در ورودی بلعبــک جنوبی در میدان دورس معروف به میدان 

الجبلی است.
 در این مناطق جشن های مردمی با حضور نمایندگان بعلبک 
و روسای شهرداری ها و فعالان سیاسی و اقتصادی و مذهبی 

و اجتماعی برگزار خواهد شد.
پس از این جشن ها محموله مازوت ایران توسط کامیون های 
وابسته به شرکت الامانه بارگیری خواهد شد و به موسسات و 
نهادهایی که خواهان استفاده از سوخت ایرانی هستند منتقل 

خواهد شد.
ســید حسن نصرالله شب گذشته در ســخنانی گفت: رهبری 
ســوریه حرکت نفتکش را در بندر بانیــاس برای انبار کردن 
محموله و انتقال آن به مرز تسهیل و تانکرهایی را برای انتقال 
آن تامین کرده، انتقال مشــتقات نفتی به بقاع روز پنجشــنبه 
آغــاز می شــود و محموله در انبارهای مشــخصی در بعلبک 

ذخیره و پس از آن در مناطق مختلف لبنان توزیع می شود.

آمادگیلبنانیهابرایبرگزاریجشناستقبالازسوختارسالیایران

آگهی مزایده عمومی
شبای  شماره  و   10861305730 ملی  شناسه  با  لرستان  منطقه ای  آب  شرکت 
IR 640100004101114144111308 در نظر دارد قطع درختان بستر سد کمندان را به 

ازای  هر کیلوگرم 11800 ریال به متقاضیان واجد صلاحیت به صورت مزایده واگذار نماید.
کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت تا ارائه پیشنهاد مزایده گران و بازگشایی پاکات از طریق 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

 موضوع مزایده: قطع درختان بستر سد کمندان به ازای هر کیلوگرم11800ریال و جمع 
کل به مبلغ4/880/193/024 ریال طبق برآورد کارشناس رسمی دادگستری.

  مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزایده :  245 میلیون ریال به صورت ضمانت نامه بانکی 
  تاریخ توزیع اسناد : 1400/06/27

  تاریخ ارسال پیشنهادات : تا پایان وقت اداری مورخ  1400/07/07
  بازگشایی پاکات :  1400/07/08

  اشخاص حقیقی وحقوقی پاکات خود را تا پایان وقت اداری مورخ 1400/07/07 به نشانی 
خرم آباد، میدان 22 بهمن، انتهای بلوار ولیعصر)عج( دفتر حراست و امور محرمانه شرکت آب 

منطقه ای لرستان تحویل نمایند.
تلفن تماس : 06633240009

تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/06/20
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1400/06/24

 نوبت دوم

روابط عمومی شرکت آب منطقه ای لرستان

شرکت آب منطقه ای لرستان

فراخوان مناقصه عمومي
 یک مرحله ای با ارزیابی فشرده

 نوبت اول

اداره كل راه و شهرسازي استان البرز

اداره كل راه و شهرسازي استان البرز در نظر دارد مناقصه عمومي ذیل را از طریق سامانه تداركات الكترونیكي دولت برگزار نماید. 
لذا با توجه به اینكه كلیه مراحل برگزاري مناقصه اعم از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایي پاكات از 
طریق درگاه سامانه تداركات الكترونیكي دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  صورت خواهد پذیرفت، لازم است كلیه 
شرکت های خدماتی واجد صلاحیت در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در سایت مذكور و دریافت گواهي امضاي 

الكترونیكي را جهت شركت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1400/06/24 مي باشد.
مبلغ برآورد )ريال(شماره فراخوان شرح پروژهرديف

20000035590000165،786،000،000بازشماری منابع سازمان ملی زمین و مسکن در سطح استان البرز1

 مهلت زماني دریافت اسناد مناقصه از سایت : از ساعت 08/30 صبح روز چهارشنبه مورخ 1400/06/24 لغایت ساعت 
14/30 روز  یکشنبه مورخ 1400/06/28

 مهلت زماني ارائه پیشنهاد قیمت: تا ساعت 14/30 روز چهارشنبه مورخ 1400/07/07
 زمان بازگشایي پاكات: ساعت 09/00 صبح روز پنجشنبه مورخ 1400/07/08

 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكات  الف :
آدرس: كرج-رجایي شهر )گوهردشت(-بلوار جمهوري اسلامي)رستاخیز(- خ سوم غربي- اداره كل راه و شهرسازي استان البرز - 

كد پستي: 3148715634 تلفن: 026-35830000
 اطلاعات تماس سامانه ستاد: 1456

 علی باقری جایگزین عراقچی
 در وزارت امور خارجه شد

براســاس حکم وزیر امور خارجه، علی باقری جایگزین سیدعباس عراقچی به عنوان معاون 
سیاسی وزیر امور خارجه منصوب شد.

بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقــل از وزارت امور خارجه، با حکم حســین امیرعبداللهیان 
وزیــر امورخارجه، آقایان علی باقری به عنوان معاون سیاســی، محمــد فتحعلی به عنوان 
معاون اداری و مالی و مهدی صفری به عنوان معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امورخارجه 

منصوب شدند.در بخشی از احکام انتصاب معاونین جدید آمده است:
امید است با توکل بر خداوند متعال و پیروی از منویات مقام معظم رهبری )مدظله العالی(، در 
تحقق سیاست ها و راهبردهای دستگاه دیپلماسی به ویژه سیاست خارجی متوازن، فعال، پویا 
و هوشــمند و همفکری و تعامل با معاونان، مدیران و کارشناســان محترم در انجام وظایف 

محوله موفق باشید.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

خبر
مأموریت ناوگروه ۷5 نقطه 

عطفی در تحولات امنیتی منطقه 
و جهان است

معاون اول رئیس جمهور در پیامی به مناسبت بازگشت 
ناوگروه ۷۵ نیروی دریایی ارتش گفت: بدون شک این 
حضــور پرصلابت، نقطه عطفــی در تحولات امنیتی 

منطقه و جهان است.
به گزارش مهر، محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور 
در پیام تبریکی به مناسبت بازگشت ناوگروه ۷۵ نیروی 
دریایی ارتش از مأموریت بین المللی، گفت: بدون شک 
این حضور پرصلابت، نقطه عطفی در تحولات امنیتی 
منطقه و جهان و بیانگر پیام صلح و دوستی ملت و دولت 
جمهوری اســلامی ایران به ویژه برای همســایگان و 
کشورهای منطقه است تا با تقویت دیپلماسی و گسترش 
روابط مبتنی بر احترام متقابل و دوســتانه برای تأمین 
امنیــت منطقه به ویژه امنیت دریاها و آبراه های مهم با 

یکدیگر همکاری کنند.
متن کامل پیام معاون اول رئیس جمهور به شرح ذیل 

است:
بسم الله الرحمن الرحیم

برادر گرامی امیرسرلشکر سید عبدالرحیم موسوی
فرمانده محترم کل ارتش جمهوری اسلامی ایران

سلام علیکم
حضور مقتدارنه و غرورآفرین ناوگروه ۷۵ نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در آب های بین المللی و 
عبور از آبراه های مهــم و راهبردی و طی کردن پهنه 
اقیانوس اطلس، برگ زرین دیگری بر افتخارات پرشمار 
و حماسه ســاز ارتش دلاور جمهوری اسلامی ایران به 

ثبت رساند.
ارتشیان شــجاع و جان برکف جمهوری ایران اسلامی 
ایــران با حضــور مقتدرانه در دریاهــا و اقیانوس های 
دوردســت نشان دادند که با ایثار و فداکاری و توکل به 
خداوند بزرگ و تحت فرامین و رهنمودهای فرماندهی 
معظم کل قوا و بهره مندی از دانش و فناوری های نوین 
بومی آماده اند تا هرگونه توطئه ای علیه امنیت و منافع 
کشورمان را در نطفه خفه کنند و امنیت و اقتدار و عزت 

میهن عزیزمان را حفظ و ارتقا دهند.
بدون شــک این حضــور پرصلابــت، نقطه عطفی 
درتحولات امنیتی منطقــه و جهان و بیانگر پیام صلح 
و دوستی ملت و دولت جمهوری اسلامی ایران به ویژه 
برای همسایگان و کشورهای منطقه است تا با تقویت 
دیپلماســی و گسترش روابط مبتنی بر احترام متقابل و 
دوستانه برای تأمین امنیت منطقه به ویژه امنیت دریاها 

و آبراه های مهم با یکدیگر همکاری کنند.
اینجانــب این افتخارآفرینی بــزرگ را به محضر مقام 
معظم رهبری و فرماندهی کل قوا، ملت سرافراز و مقاوم 
ایران، همه فرماندهان و کارکنان نیروهای مسلح به ویژه 
دریادلان نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
صمیمانه تبریک می گویــم و تداوم توفیقات مدافعان 
شــجاع و فداکار امنیت و اقتدار کشورمان را از خداوند 

بزرگ مسئلت دارم.

اعزام 60هزار زائر اربعین 
قطعی شد

رییس ستاد مرکزی اربعین از قطعی شدن اعزام۶۰ هزار 
زائر به عراق خبــر داد و گفت: برای کاهش هزینه ها 
توافق شد زوار بتوانند در برگشت از مرز مهران به کشور 

بازگردند.
به گزارش ایرنا، حســین ذوالفقاری روز ســه شنبه در 
حاشیه نشست قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا در جمع 
خبرنگاران گفت: در سفر نخست وزیر عراق با ایران با 
همکاری وزیر خارجه ملاقات هایی با این مقام عراقی 
داشــتیم که در این ملاقات موضوعات تعیین تکلیف 
نشــده در ارتباط با اربعین مطرح و بلافاصله تیمی به 
عراق اعزام شد.وی افزود: یک ساعت قبل آخرین درباره 
توافقات بحث شد و به امضای دو طرف رسید که طبق 
این توافق سهمیه زائران ایرانی به ۶۰ هزار نفر افزایش 
یافت و این توافقنامه امروز نهایی شد.معاون وزیر کشور 
اظهار کرد:  شرط هر دو کشــور برای اعزام به مراسم 
اربعین، دریافت دو دز واکسن قطعی است و افرادی که 
در مراســم اربعین شرکت می کنند طبق اعلام وزارت 
بهداشت و طبق اعلام نخست وزیر عراق دو دز را باید 
دریافت کرده باشــند.وی ادامه داد: دولت عراق اعلام 
کرده بود حتما تســت پی ســی آر هنگام اخذ ویزا باید 
انجام شود اما با توجه به فاصله گرفتن ویزا و تست پی 
سی آر، قرار شد زایران حین پرواز تست پی سی آر منفی 

به همراه داشته باشند.

رویکرد ایران در قبال 
افغانستان تلاش برای 

تشکیل دولت فراگیر است
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شــورای اسلامی گفت که وزیر خارجه در 
این جلســه ضمن تشریح دیپلماســی خارجی در 
خصوص افغانستان اعلام کرد که رویکرد ایران در 
قبال افغانستان حمایت و کمک به مردم افغانستان 

و تلاش برای تشکیل دولت فراگیر است.
محمود عباس زاده مشکینی در گفت و گو با ایسنا 
در توضیح جلســه امروز این کمیسیون گفت: این 
جلســه با حضور وزیر خارجه برگزار شــد و آقای 
امیرعبدالهیان به تشــریح دیپلماســی خارجی در 
خصوص افغانستان پرداخت و اعلام کرد که رویکرد 
ایران در قبال افغانستان حمایت و کمک به مردم 
افغانستان و تلاش برای تشکیل دولت فراگیر است.

وی افزود: طبق توضیحات وزیــر خارجه، ارتباط 
کنونی ما با افغانستان برای تسهیل کمک به مردم 
افغانستان است مثلا فعالیت کنسولی ما برای کمک 
به متقاضیان مسافرت درمانی به ایران صورت می 

گیرد.
عباس زاده ادامه داد: وزیر خارجه به این نکته هم 
اشاره کرد که جریان حاکم فعلی بخشی از واقعیت 
افغانستان است و ستاد افغانستان مجددا در وزارت 

خارجه کار خود را شروع کرده است.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
اضافه کرد: در این جلســه آقــای امیرعبداللهیان 
ایــن توضیح را داد که همان طور که در نشســت 
با ســردبیران رسانه ها گفته، قانون اقدام راهبردی 
برای لغو تحریم، مســیر دولت در بحث هسته ای 
را مشــخص کرده منتها صحبت های او تحریف 

شده است.
عباس زاده خاطرنشان کرد: بر اساس گزارش وزیر 
خارجه، ماه آینده نشستی با حضور سفرای جمهوری 
اسلامی ایران در کشورهای همسایه با دستور کار 
توســعه روابط اقتصادی برگزار خواهد شد. در این 
نشست سفرای ایران در برخی از کشورهای مستقل 
و دوست با ظرفیت اقتصادی بالا و زمینه همکاری 

خوب حضور خواهند. داشت.
وی همچنین با اشاره به صحبت های وزیر خارجه 
درباره نشســت بغداد گفت کــه طبق توضیحات 
ارائه شــده خروج آمریکا از منطقه و توسعه روابط 
اقتصادی بین کشورهای منطقه از جمله محورهای 

بحث نشست بغداد بود.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
گفت که بنا بــر اظهارات وزیــر خارجه، تغییرات 
مدیریتی در وزارت خارجه از هفته آینده شروع می 

شود.

ارتش باتمام قدرت برای 
مقابله با کرونا پای کار است

فرمانده کل ارتش در دیدار با وزیر بهداشــت گفت: 
ارتــش امروز هم با تمام قدرت برای مقابله با کرونا، 

پای کار است.
بــه گزارش روابــط عمومی ارتش، امیرسرلشــکر 
سیدعبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش جمهوری 
اسلامی ایران، در دیدار فرماندهان ارتش جمهوری 
اســلامی ایران با وزیــر بهداشــت و معاونان این 
وزارتخانــه، گفت: ارتــش از روز اول ورود کرونا به 
کشور، با تمام توان در خدمت وزارت بهداشت بوده، 
امروز هم با تمام قدرت بــرای مقابله با کرونا، پای 
کار است و سیاســت ما این است که ببینیم وزارت 
بهداشت و دانشگاه های علوم پزشکی چه می خواهند 
تا آن کار را انجام دهیم.وی افزود: وضعیت بیماری 
کرونا در حال حاضر رو به بهبود است و امیدواریم با 
سرعتی که واکسیناسیون در کشور گرفته است، به 
زودی شــاهد کاهش بیماری و کنترل آن در کشور 
باشیم.فرمانده کل ارتش اضافه کرد: ارتش، سازمانی 
منظم اســت و از بهمن ۱۳۹۸، قرارگاه زیســتی را 
تشــکیل داده و تا کنون اقدامات ارزشمندی در این 
قرارگاه و درکنار وزارت بهداشــت انجام داده است و 

آنچه این وزارتخانه نیاز داشته پای کار آورده است.
فرمانده کل ارتش خاطرنشان کرد: ارتش از روزهای 
اول در قرنطینه و کنترل ورودی و خروجی شهرها، 
ضدعفونی معابر، در اختیار قرار دادن بیمارستانهای 
ارتــش، کمک به تامیــن نیروی انســانی، احداث 
بیمارســتانهای صحرایی  و تامین نیازمندی های 
دانشگاه علوم پزشکی و وزارت بهداشت کمک کرده 

است.
سرلشکر موسوی گفت: از زمانی  هم که واکسیناسیون 
عمومی علیه کرونا در کشور آغاز شده، بخش های 
مختلف به کمک آمده اند و مراکز متعددی الان به 
صورت شبانه روزی این کار را انجام می دهند و به 
زودی نیز  در تهران  یک مرکز واکسیناســیون در 

پادگان ۰۶ ارتش آغاز به کار می کند.
وی افزود: ارتش برای بیماران حاد تنفسی در  شهرها 
از جمله خاش، زابل، زاهدان، اصفهان، کرمانشاه، قم 
و رشت بیمارستانهایی با سازه های مستحکم ایجاد 
کرده است و هر کجای دیگر که وزارت بهداشت نیاز 
داشته باشــد آمادگی داریم در مدت یک هفته، این 
بیمارستانها را راه اندازی کنیم. ارتش مثل گذشته با 
تمام قدرت برای کمک به وزارت بهداشــت و مردم 

آماده است.

رئیس جمهور اســتفاده از ظرفیت فضای 
مجازی را در رشد و تعالی کشور ضروری 
دانســت و گفــت: می توان با اســتفاده 
مناسب از ظرفیت های فضای مجازی از 

آسیب های اجتماعی پیشگیری کرد.
به گــزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از 
پایگاه اطلاع رســانی ریاســت جمهوری، 
حجت الاســلام ســیدابراهیم رئیســی، 
رئیس جمهور عصر امروز )سه شــنبه( در 
اولین جلسه شورای عالی فضای مجازی 
در دولت سیزدهم، لزوم استفاده از ظرفیت 
فناوری های دیجیتال و فضای مجازی در 
رشد و تعالی کشور را مورد تأکید قرار داد 
و اظهار کرد: با سیاســتگذاری صحیح و 
برنامه ریزی دقیق می توان زمینه آشنایی 
و استفاده مناســب مردم از ظرفیت های 
فضــای مجــازی را فراهــم و حتی از 

آسیب های اجتماعی پیشگیری کرد.
وی با اشــاره به تأثیر فضای مجازی در 
تمام ابعاد زندگی مردم گفت: لازمه استفاده 

مناسب از ظرفیت فضای مجازی، شناخت 
و آشنایی کامل با الزامات آن است و اگر به 
فضای مجازی دقیق و درست نگاه کنیم 

تحولی اساسی در کشور رخ خواهد داد.
رئیس جمهور با بیان اینکه اقدامات انجام 
شــده هنوز با الزامات ابلاغــی و اهداف 

تشــکیل شــورای عالی فضای مجازی 
فاصله زیــادی دارد، تأکیــد کرد: تلاش 
خواهد شد با استفاده از دیدگاه کارشناسان 
و صاحب نظران فعال در این حوزه، بتوانیم 
این فناوری را به درســتی و در مسیر رفاه 
مردم و پیشــرفت کشور به کار بگیریم و 

باید در این مسیر مردم را اقناع کرد.
رئیسی، حوزه دیجیتال و فضای مجازی 
را دارای ظرفیــت بالایی بــرای تحول 
اقتصادی دانســت و خاطرنشــان کرد: با 
خودباوری جوانان کشــور می توان قدرت 
ســایبری ایران را افزایــش داد و از این 

فضای امن به نفع مردم استفاده کرد.
وی همچنیــن در این جلســه بر اجرای 
مصوبات و فعال سازی شــورای معین و 
شوراهای  زیرمجموعه  کمیســیون های 

عالی تأکید کرد.
در جلســه امروز شــورای عالی فضای 
مجازی، موضوع توسعه آموزش و پرورش 
مجازی مورد بررســی قرار گرفت و مقرر 

شد که سامانه شــاد ذیل وزارت آموزش 
و پرورش مســئول ارائه آموزش عمومی 
رایگان باشــد و در زمینه فعالیت آموزشی 
ارزش افزوده بخــش دولتی و غیردولتی 

تنظیم مقررات کرده و مجوز صادر کند.
در این جلســه مقرر شد سازمان برنامه و 
بودجــه در قانون بودجه ســنواتی ردیف 
مشخصی به منظور توسعه کمی و کیفی 
آمــوزش و پرورش مجازی در نظر گرفته 
و برای معلمــان و دانش آمــوزان کمتر 
برخوردار، کمک مالی و تســهیلات ارزان 
قیمت بانکی جهــت تأمین تجهیزات در 

نظر بگیرد.
رئیس جمهور در این زمینه وزارت خانه های 
آموزش و پــرورش و ارتباطات و فناوری 
اطلاعــات و مرکز ملی فضای مجازی را 
مکلف کرد با توجه به نزدیکی آغاز سال 
تحصیلــی جدید، چارچــوب آموزش در 
فضای مجازی را نهایی و به شورای عالی 

ارائه کنند.

رئیسیدرجلسهشورایعالیفضایمجازی:

استفادهازظرفیتفضایمجازیدررشدوتعالیکشورضروریاست

سفر گروسی به تهران منجر به عقب نشینی از اجرای قانون مجلس شد؟

جزئیات توافق جدید ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی

تحلیل کارشناس مسائل هسته ای از تاثیر توافق هسته ای بر روابط ایران با چین و روسیه 

توافق ایران و آژانس چه تاثیری بر مذاکرات وین دارد؟

وزیر تعاون:

سالم سازی نظام مدیریتی در صندوقهای وزارت تعاون در دستور کار است

ســفر گروســی به تهران برخلاف برخی فضاسازی های 
رســانه ای، هیچ گونه مغایرتی با قانون مجلس شــورای 
اســلامی و موضوع توقف اجرای موقت پروتکل اجرایی 
نداشت و تنها فرصتی را برای تفهیم رویکرد جدید کشور 
بــه آژانس و ضرورت خارج نشــدن آژانس از ریل فنی-

حقوقی در تعامل با کشورمان فراهم کرد.
سفر »رافائل گروسی« مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی به تهران که شنبه شــب گذشته صورت گرفت به 
دلایل مختلف از جمله در پیش بودن نشســت شــورای 
حکام آژانــس، بازتاب و واکنش های زیادی در ســطح 

رسانه های داخلی و خارجی به دنبال داشت.
یکی از دلایل اصلی این واکنش ها، گزارش تند هفته قبل 
او به شــورای حکام آژانس و تاکید بــر این موضوع بود 
که بازرســی های این سازمان از مراکز هسته ای ایران به 
طور چشم گیری کاهش یافته و با محدودیت جدی مواجه 

شده است. 
»رافائل گروســی« در این گزارش ادعا کرده بود؛ ایران 
مانع دسترســی بازرسان آژانس به ســایت های مرتبط 
با فعالیت های هســته ای شــده و همچنان به توســعه 

فعالیت های اتمی خود ادامه می دهد.  
در این گزارش ضمن تکرار ادعای کشف ذرات هسته ای 
اظهار نشــده، آمده بود که ایران ۱۰ کیلوگرم اورانیوم با 
غنای ۶۰ درصد ذخیره کرده که فراتر از ســقف مجاز در 

برجام است.  
هرچند غریب آبادی نماینده ایران در آژانس در مقام پاسخ 

به ادعاهای گروسی اعلام کرد که چون سایر طرف ها در 
برجام به تعهدات خود تحت توافق هسته ای در حوزه رفع 
تحریم عمل نکردند هیچ کس نمی تواند توقف فعالیت های 
هســته ای ایران را در چارچوب این توافق  از ایران طلب 
کند، اما برخی رسانه های غربی پیش بینی کرده بودند که 
طرف های غربی در نشســت آتی شورای حکام با هدف 
تشدید فشارها بر ایران  تلاش خواهند کرد که مبتنی بر 
گزارش گروسی قطعنامه ای علیه کشورمان صادر نمایند. 

با این وجود؛ موافقت ایران با ســفر گروسی به تهران در 
کنار شیوه تنظیم برنامه های این سفر و تک ملاقات او با 
رییس جدید ســازمان انرژی اتمی، به نوعی نشان دهنده 
رویکرد جدید ایران در حــوزه همکاری با آژانس بود، به 
ایــن معنا که عزم تهران، ادامه مناســبات با آژانس اما با 
رویکردی متفاوت و بر اســاس تعامل با این ســازمان به 

عنوان نهادی صرفا حقوقی و فنی است.
از زمان مسئولیت گروسی در آژانس که با حمایت آشکار 
و پردامنه آمریکا صورت پذیرفــت، آژانس در مواجهه با 
جمهوری اســلامی عملا وارد فاز رفتارهای سیاسی شد 
و نه تنها به وظایف صیانتی خود در قبال ایران به عنوان 
یک عضو خود عمل نکرد، بلکه ابزارهای فنی، حقوقی و 

نظارتی را تبدیل به اهرم فشار سیاسی کرد.
در این میان، عدم وادارســازی گروســی بــه اجتناب از 
رفتارهای سیاسی و تمرکز بیشــتر بر مدیریت او، ضمن 
آن که تاکنون اثر بازدارنده ای در حوزه کاهش رفتارهای 
سیاسی اش نداشته، عملا میدان را برای سنگین تر شدن 

وزن رویکردهای سیاســی نسبت به کنش های حقوقی و 
فنی آژانس باز گذاشته است.

سفر اخیر گروسی چه در بخش ملاقات ها و چه در زمینه 
دستور مذاکرات، کاملا محدود و معطوف به وظایف او به 
عنوان مسئول یک سازمان فنی-حقوقی شد و نشان داد 
که ایران گرچه بنای تداوم همکاری با آژانس را دارد، اما 
قرار نیست این همکاری یک سویه و کم بهره برای منافع 

کشور باشد.
بر همین اســاس، با اینکه گروسی در اولین سفر خود در 
دولــت قبلی با رئیس جمهور، وزیــر امورخارجه و رئیس 
سازمان انرژی اتمی دیدار و گفتگو کرده بود، اما در جریان 
اولین سفرش به ایران پس از استقرار دولت سیزدهم، تنها 
یک ملاقات با محمد اسلامی رییس سازمان انرژی اتمی 
برای او در نظر گرفته شــد و دستور مذاکرات نیز صرفا بر 
هماهنگی  برای سرویس برخی دوربین های آسیب دیده و 
تعویض کارت های حافظه، آن هم برای بعد از نشســت 

شورای حکام متمرکز بود. 
در همین حال؛ قبل، حین و بعد از سفر گروسی به تهران، 
رسانه های غربی در اقدامی هماهنگ و البته تحریف شده، 
تلاش کردند که این سفر را به عنوان دستاورد مهمی در 
حوزه افزایش نظارت ها بر ایران نشــان دهند و آن را در 
تداوم فشــارهای قبلی مفهوم سازی کنند، حال آنکه این 
روایت ســازی آنها با واقعیت صحنه تفاوت های معناداری 

داشت.
این رسانه ها در همین راستا؛ اولین نشست خبری گروسی 

پس از بازگشت از تهران را عامدانه به صورت تقطیع شده 
بازتاب دادند تا مطابق پیوســت رسانه ای طراحی شده در 
اتاق فکر غربی ها علیه کشورمان، پازل فشار بر ایران را با 

یک عملیات روانی هدفمند تکمیل کنند.  
از ســویی؛ برخی رســانه های داخلی نیز بــا رویکردی 
سیاســی و جهت دار تلاش کردند این ســفر را به عنوان 
نماد پای بندی اجتناب ناپذیر دولت رییسی به سیاست های 
دولت روحانی معنا کــرده و آن را مغایر با قانون مجلس 

معرفی کنند.
این فضاســازی رسانه ای در حالی برخلاف واقعیت ماجرا 
صورت گرفت که چگونگی توافق در مورد اصل ســفر و 
برنامه های آن، دستور گفتگوها و بیانیه مشترک به نوعی 
نمایان گــر رویکرد جدید ایران در قبال آژانس بود و اتفاقا 

پیام خود به طرف های غربی را نیز به خوبی منتقل کرد.
این ســفر برخلاف برخی فضاســازی های رســانه ای، 
هیچ گونه مغایرتی با قانون مجلس شــورای اســلامی و 
موضوع توقف اجرای موقت پروتکل اجرایی نداشت و تنها 
فرصتی را به منظور تفهیم رویکرد جدید کشور به آژانس و 
ضرورت خارج نشدن آژانس از ریل فنی-حقوقی در تعامل 

با تهران برای کشورمان فراهم کرد.
چنانچه در پایان سفر از ســوی مسئولین سازمان انرژی 
اتمی کشــورمان اعلام شد، هیچ تغییری در شیوه اجرای 
قانون مجلس ایجاد نشــده و همچنان اجرای داوطلبانه 
و موقت پروتکل الحاقی از ســوی ایــران متوقف بوده و 
اطلاعات تجهیزات نظارتی نیز به آژانس ارائه نخواهد شد.

کارشناس مسائل هسته ای در گفتگویی گفت: توافقی که 
در تهران با گروسی انجام گرفت اثرش را تقریبا فوری بر 

جلسه شورای حکام گذاشت.
ســفر رافائل گروســی به تهران که در دقایق آخر حتمی 
شــد، با یک توافق میان آژانس بین المللی انرژی اتمی و 
کشورمان همراه بود. توافقی که زیر میز کسانی زد که به 
دنبال صدور قطعنامه علیه ایران در شورای حکام بودند. به 
نظر می رسد آنچه که در تهران میان دبیرکل آژانس بین 
المللی انرژی اتمی و محمد اسلامی گذشت، ادامه همان 
فعالیت هایی است که تا اسفند ماه دنبال می شد و به دلیل 
مخالفت مجلس و پایان مهلت آژانس، متوقف شده بود.  
حسن بهشتی پور کارشناس مســائل هسته ای در مورد 

توافق اخیر و نشست شورای حکام در وین گفتگو کرد.

*روز یکشــنبه در سفر رافائل گروسی به تهران دو طرف 
به توافقی دست یافتند که منجر به نتایج مثبتی شد. شما 
این توافق و روز نخست از نشست شورای حکام را چطور 

ارزیابی می کنید؟
در اجلاس شورای حکام به دنبال قطعنامه علیه ما بودند. 
توافقی که در تهران به دست آمد مانع از صدور قطعنامه 
شد. سیاســت کجدار مریز فعلا تا استارت بعدی آژانس 
ادامه پیدا می کند. البته اقای اسلامی قرار است هفته اینده 
به وین ســفر کند و بعد اقای گروسی به تهران سفر کند. 
باید دید که راجع به چه موضوعاتی قرار اســت صحبت 
کنند. احتمالا یکی از این موضوعات چهارسوالی است که 

آژانس بهانه گیر آورده و راجع به آن صحبت می کنند. اگر 
این مساله حل شود شاید یک مقداری کمک به باز شدن 

گره همکاری های ایران و آژانس کند.
*این گره هایی که اشــاره کردید از طرف مقابل بســیار 
بزرگ نمایی شده و روی آن به عنوان نمونه هایی از اینکه 
ایران دست به اقداماتی فراتر از قانون زده، دست گذاشته 
اند. اما با توجه به رویکردی که مجلس و دولت در ایران 
به توافق با آژانس دارند ایا می توان انتظار حل این مسائل 

را بین دو طرف داشت؟
ما وقتی می خواهیم فعالیت های صلح امیز هســته ای 
داشه باشیم ناچاریم به سوالات نهاد ناظر بر فعالیت های 
هســته ای پاسخ دهیم. ما در دنیا تافته جدا بافته نیستیم 
که انتظار داشته باشیم برخورد متفاوتی با ایران شود. آنها 
سوالاتی دارند که در مکان هایی که اورانیوم غنی سازی 
شده وجود داشته چه خبر است. البته خوشبختانه موضوع 
برای هفده ســال پیش است و طبق گزارش های غربی 
ها میزان غنی ســازی آن هم پایین بوده. ما باید راه حلی 
پیدا کنیم. در دیپلماسی راه حل همیشه هست و اگر این 
خواسته وجود داشته باشد که از طریق مسالمت آمیز این 

مساله حل شود، امکانش وجود دارد.
راه حل هم دیپلماتیک اســت و نه هســته ای. خود این 
چهارسوال هم نه جنبه عمومی و نه فنی دارد بلکه سیاسی 
اســت. یک بهانه ای از سوی آنها پیدا شده و راهش هم 
این اســت که از طریق دیپلماتیک و سیاسی این بهانه را 

برطرف کرد.

*سخنرانی گروســی در شورای حکام لحن خیلی جالبی 
نداشت و به نظر می آمد با وجود اینکه در تهران توافقات 
خوب پیش رفته، اما او از روند موجود نارضایتی هایی دارد. 

شما این گفته ها را چطور ارزیابی کردید؟
اقای گروســی آنجایی که در مورد مسائل فنی و حقوقی 
صحبت می کند مشکلی نیست. اما نباید ابراز نگرانی کند. 
کار مدیر آژانس این نیست که ابراز نگرانی کند. مدیر کل 
آژانس تیم تحقیق دارد و بر اســاس گزارش آنها باید به 
شــورای حکام گزارش دهد. اما فضاسازی و ابراز نگرانی 
خارج از حیطه کار اوســت و به این جو سازی می گویند. 
او می خواهد ایران را وادار کند تا امتیاز بیشــتری دهد یا 
همکاری بیشــتری کند. اما تهران هم می گوید که اگر 
می خواهید ما در سطح برجام با شما همکاری کنیم، باید 
طرف های برجام را مجبور کنید که تعهدات خود را انجام 
دهد و در ایــن صورت ما هم ایــن کار را خواهیم کرد. 
اظهارات گروســی بیشتر فضا ســازی سیاسی برای وارد 

کردن فشار بیشتر بر ایران به حساب می آید.
*ما واکنش مثبت روس ها را نسبت به وقایع اخیر داشتیم. 
یک نگرانی برای ایران این بود که دو کشور روسیه و چین 
در پی کاهش تعهدات ایران، به ســمتی بروند که پیش 
از آن هم ســابقه اش را داشــته اند. یعنی پشت غربی ها 

بایستند. ایا این نگرانی فعلا حل شده است؟
تا زمانی کــه ایران در چارچوب همــکاری های آژانس 
کارش را ادامــه دهد، همکاری چین و روســیه را خواهد 
داشــت. اما اگر با  اژانس مشکلی پیدا کند یا به هر دلیلی 

همــکاری اش را با آن قطع کند، حتما با پکن و مســکو 
به مشــکل خواهد خورد. چین و روســیه هم تلقی شان 
این اســت که ایران دارای بمب هسته ای تهدیدی علیه 
آنهاست. قطع کردن همکاری با آژانس هم به معنای آن 
است که یک کشور میخواهد از فعالیت صلح آمیز هسته 
ای فاصله بگیرد. این ها موضوعاتی است که بسیار برای 
آن دو کشــور حساس است و موضوع را مثل همان دوره 
ای کــه به قطعنامه های شــورای امنیت رای مثبت می 
دادند برمی گرداند. بهترین راه ادامه همکاری ها با آژانس 

است.
*برخی معتقدند که توافقی که در تهران میان آژانس بین 
المللی انرژی اتمی  و ایران شــکل گرفت و عقب نشینی 
کشورها از ایجاد قطعنامه علیه ایران، صاف کردن مسیر 
بازگشت به مذاکرات در وین است. ایا شما هم معتقدید که 

توافقات می تواند بر مساله گفتگو ها در وین موثر باشد؟
بدون شــک همینطور اســت. اگر ایران بــا آژانس دچار 
مشــکل می شد یا پای قطعنامه شــورای حکام علیه ما 
صادر می شد تاثیر مستقیمی بر مذاکرات وین می گذاشت 
و حتــی ممکن بود که مذاکــرات را منتفی کند. بنابراین 
نفس رسیدن به توافق با آژانس اقدام مثبتی بود و کمک 
کرده به این که مذاکرات اگر قرار است شروع شود، زودتر 
این اتفاق بیفتد. چون برگزاری ســریعتر این نشســت به 
ســود ایران و دیر شــدنش به ضرر ماست. هر روز که از 
تحریم های آنها علیه کشــورمان می گذرد، مشکلاتمان 

هم بیشتر خواهد شد.

 وزیــر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی گفــت: برنامه 
سالم ســازی نظام مدیریتی وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی و زیرمجموعه های اقتصادی آن در دســتور 
کار است و امیدواریم بتوانیم به مرز دانش در مدیریت 

اقتصادی این مجموعه ها نزدیک شویم.
به گــزارش ایرنا، حجت الله عبدالملکــی بعد از حضور 
در کمیســیون اقتصــادی مجلس شــورای اســلامی 
خاطرنشان کرد: در جلســه امروز کمیسیون اقتصادی 
بحث خوبی دربــاره لایحه اصــلاح قوانینی در حوزه 
تعــاون و بحث مدیریــت صندوق ها و شــرکت های 

اقتصادی ذیل صندوق بازنشســتگی و تامین اجتماعی 
در کمیسیون انجام شد.

وی اضافــه کــرد: در ارتباط با اصــلاح قوانین حوزه 
تعاون، کارهای خوبی، ســال های گذشته انجام شده و 
مقرر شــد که در دولــت جدید به جهــت اینکه ما در 
جریان جزئیات تحولات این ســال ها نیستیم، بازنگری 
مجددی در آنچه در کمیسیون روی آن کار شده انجام 
شــود و ظرف ۴۵ روز ما اصلاحات لایحــه را تقدیم 
کمیســیون اقتصادی مجلس کنیــم. طبیعتا اولویت ما 

بخش تعاون است و این را رسما اعلام کردیم.

وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی، نگرانی مجلس از 
وضعیــت صندوق های بازنشســتگی و تامین اجتماعی 
و واحدهای اقتصادی و صنعتــی ذیل این مجموعه ها 
را درســت دانســت و گفت: برنامه سالم ســازی نظام 
مدیریتــی ایــن مجموعه ها در دســتور کار و در حال 
انجام است و به مرور استقرار نظام های نوین مدیریتی 
در ایــن مجموعه ها دنبــال خواهد شــد و امیدواریم 
که بتوانیم بــه مرز دانش در مدیریــت اقتصادی این 
مجموعه ها نزدیک شــویم.عبدالملکی درباره شفافیت 
در فعالیت هــای اقتصادی ایــن مجموعه ها نیز گفت: 

ســامانه های اولیه شــکل گرفته و باید تکمیل شود و 
نظام رتبه بندی شرکت ها اعمال شود.

وزیــر تعــاون کار و رفاه اجتماعی ادامــه داد: در حال 
بررســی نظام جامع رفاه اجتماعی هستیم و امیدواریم 
ثمــره آن این باشــد که بتوانیم صنــدوق های تامین 
اجتماعی و بازنشســتگی را تراز کنیم زیرا کسری های 
بسیار ســنگین دارند و در این زمینه اعضای کمیسیون 
اقتصــادی قول همکاری کامل دارند زیرا برخی از آنها 
جراحی محســوب می شود و نیازمند پشتوانه و حمایت 

مجلس است.

 ایران و آژانس
 در مسیر تعاملی تازه

ادامه از صفحه ۱
گروســی که با ابراز خرسندی نسبت به این 
توافق تهران را ترک کرد، بار دیگر از ســفر 
مجدد خود به ایران خبر داد و اظهار داشــت 
که عزیمتــش به تهران پس از اتمام ســفر 
رئیس ســازمان انرژی اتمی ایــران به وین 
و بــه زودی انجــام خواهــد شــد. بنابراین 
سفر گروســی به تهران، آژانس و جمهوری 
اســلامی ایران را از مســیر اختلاف و تنش 
دور کرد و فضایی مثبــت، همراه با تعامل و 

همکاری را در روابط دو طرف ایجاد کرد.
شــکل گیری چنین فضای مثبتی بالطبع می 
تواند زمینه را برای آغــاز مذاکرات برجامی 
در ویــن نیز فراهم کند و به نظر می رســد 
ایران نیز در این مســیر به دنبال حل و فصل 
این گفتگوها باشد؛گفتگوهایی که  و پیگیری 
می تواند راه حل هایی را پیش روی طرفین 

برای رسیدن به توافق نهایی بگذارد.

یادداشت
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

توانبخشی افراد کم توان 
جسمی با حمایت بنیاد برکت

شرکت دانش بنیان مشارکتی بنیاد برکت ستاد اجرایی 
فرمــان امام موفــق به تولید فن آوری توانبخشــی 
هوشمند برای افرادی شــد که از لرزش دست رنج 

می برند.
به گزارش خبرگــزاری مهر، معاون تأمین نهاده ها و 
مشارکت های اقتصادی بنیاد برکت ضمن اعلام این 
خبر اظهار داشت: استارتاپ فن آسا به عنوان یکی از 
شرکت های دانش بنیان مشارکتی بنیاد برکت اقدام 
به ساخت قاشــق هوشمند تخصصی برای بیماران، 
ســالمندان و افرادی کرده است که از لرزش دست 

رنج می برند.
هادی جوهری تاکید کرد: متأسفانه میلیون ها نفر در 
سراسر جهان مبتلا به لرزش غیرقابل درمان دست 
ناشی از اختلالات مختلف مانند بیماری پارکینسون، 
کهولت سن، صدمات سر، بیماری های مغز و اعصاب 
و...، هستند. در این شــرایط، خوردن غذا به یکی از 
چالش های زندگی این افراد تبدیل می شــود که در 
بسیاری از موارد، افسردگی و انزوای اجتماعی آن ها 

را ه دنبال دارد.
وی افزود: قاشق هوشمند تولید شده در کشور به این 
افراد کمک می کند تا به طور مستقل و بدون نگرانی 
غــذا بخورند و از غذا خــوردن در کنار دیگران لذت 
ببرند. این قاشق کمکی از فن آوری های پایدارسازی 
فعال نوین و همچنین الگوریتم های تشخیص دقیق 
لرزش استفاده می کند و به این ترتیب، اجازه نمی دهد 
لرزش دست فرد به سر قاشق منتقل شود و غذا بریزد.

معاون مشــارکت های اقتصادی بنیاد برکت درباره 
شرکت دانش بنیان مشــارکتی این بنیاد نیز توضیح 
داد: شرکت دانش بنیان فن آسا از سال ۱۳۹۷ توسط 
جمعی از اساتید و دانشجویان دانشگاه فردوسی مشهد 
با هدف طراحی ابزارهای توان بخشی هوشمند برای 
کمک به زندگی بهتر بیمــاران آغاز به فعالیت کرد. 
»قاشق یار« اولین محصول این شرکت، یک قاشق 
هوشــمند برای افرادی است که از لرزش دست رنج 

می برند.
جوهری خاطرنشــان کــرد: شــرکت دانش بنیان 
مشــارکتی بنیاد برکت در ادامه مسیر خود قصد دارد 
با توسعه فناوری های توانبخشی نوین، زندگی آسان و 
بدون دغدغه ای را برای بیماران مبتلا به بیماری های 

مغز و اعصاب فراهم کند.
وی با اشاره به تولید انبوه این محصول از پایان سال 
جاری گفت: پیش بینی می کنیم در فاز اول راه اندازی 
خط تولید انبوه، سالانه 2 هزار قاشق هوشمند تولید 
شــود. قیمت تمام شــده این محصول نیز یک سوم 

محصولات خارجی است.
معاون مشــارکت های اقتصادی بنیاد برکت با اشاره 
به حجم کل ســرمایه گذاری ۱۳ میلیارد ریالی برای 
تولید این فن آوری توانبخشی خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر فقط دو کشــور آمریکا و چین اقدام به تولید 
قاشــق هوشمند برای افراد ســالمند و دارای لرزش 
دست می کنند که محصول آمریکایی فقط در داخل 
این کشــور و محصول چینی در چند کشور معدود 
توزیع می شود. در چنین شــرایطی، امکان صادرات 
محصول ایرانی به کشــورهای مختلــف و ارزآوری 

فراهم است.
جوهری تاکید کرد: قاشق هوشمند ایرانی برای افراد 
ناتوان، پس از گذراندن مرحله تحقیق و توســعه و با 
توجه به بازخوردهای دریافتی از سوی استفاده کنندگان 
وارد فاز تولید انبوه شده است.وی در پایان خاطرنشان 
کــرد: بنیاد برکت تــا به امروز در مجمــوع اقدام به 
مشارکت، سرمایه گذاری، ارائه تسهیلات و پشتیبانی از 
۷۴2 بنگاه متوسط صنعتی در سراسر کشور کرده که 
باعث ایجاد فرصت های کسب و کار برای 2۱۱ هزار 
متقاضی اشتغال شــده است. ۶۶ هزار و ۷۵۰ میلیارد 
ریال برای توانمندسازی این ۷۴2 بنگاه سرمایه گذاری 
شــده و بنیاد پس از تثبیت و به سوددهی رسیدن، از 
2۸2 بنگاه خارج شده و سهام خود را به کارآفرینان و 

بخش خصوصی واگذار کرده است.

سامانه نوبت دهی 
واکسیناسیون برای خانواده 

کادر درمان باز شد
 مرکز مدیریت آمار و فناوری اطلاعات وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی در اطلاعیه ای از باز شدن 
ســامانه نوبت دهی واکسیناســیون برای خانواده کادر 

درمان کشور خبر داد.
به گزارش روز سه شنبه ایرنا از وبدا، در این اطلاعیه آمده 
است: از اکنون افراد ۱۸ سال به بالا از خانواده پزشکان و 
پرستاران سراسر کشور که کد ملی آنها در اختیار مرکز 
فناوری اطلاعات وزارت بهداشت قرار گرفته می توانند 
با مراجعه به ســامانه salamat.gov.ir بلافاصله 
محل و زمان تزریق واکســن را انتخاب کنند.براساس 
این اطلاعیه، اگر اعضای خانواده هریک از پزشکان یا 
 salamat.gov.ir پرستاران قادر به ورود به سامانه
نبودند لطفا با مراجعه به سایت سازمان نظام پزشکی/

پرستاری اطلاعات خانواده خود را تکمیل فرمایند. چند 
روز پــس از این کار، قادر به ثبت نام از طریق ســامانه 
نوبت دهی واکســن خواهند بود.به گزارش ایرنا، وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی روز گذشته )دوشنبه( 
بر ضرورت واکسینه شدن خانواده های کادر بهداشت و 
درمان طی یک تا دو هفته آینده تاکید کرد.بهرام عین 
اللهی در حاشیه بازدید سرزده از بیمارستان شهید لبافی 
نژاد، افزود: : یکی از اولویت های وزارت بهداشــت این 
اســت که خانواده پرسنل بهداشت و درمان را واکسینه 
کند. افرادی که به صورت مستمر درگیر درمان بیماران 
کرونایی بودند، ویروس را با خود به خانه برده و تعدادی 
از افراد خانواده آنها مبتلا شدند در همین راستا، دستور 
داده شد که وابستگان کادر بهداشت و درمان طی یک 

تا دو هفته آینده واکسینه شوند.

امسال مدارس را با شبکه 
شاد آغاز خواهیم کرد

سرپرست وزارت آموزش و پرورش در بازدید از مرکز 
مانیتورینگ پلتفرم شــاد گفت: امسال مدارس را با 

پلتفرم شاد آغاز خواهیم کرد.
به گزارش مهر، علیرضا کاظمی، سرپرست وزارت 
آموزش و پرورش پس از بازدید از مرکز مانیتورینگ 
پلتفرم شاد که در شرکت همراه اول برگزار شد، در 
جمع خبرنگاران افــزود: قابلیت های خوبی در این 
پلتفرم ایجاد شد که در سال تحصیلی جدید افزایش 
پیدا کرده است و استفاده از این پلتفرم را حتی بعد 
از اینکه مدارس ۱۰۰ درصد حضوری شــود، ادامه 

خواهیم داد.
وی گفت: در پیگیری با وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات نیز قرار شــد در سال تحصیلی جدید هم 
مانند سال گذشته استفاده معلمان و دانش آموزان از 

این شبکه رایگان شود.
آقــای مهدی اخوان بهابادی مدیر عامل شــرکت 
همراه اول نیز با اشاره به رفع برخی اشکالات شبکه 
شاد به ویژه برای مناطق محروم گفت: امسال هم 
استفاده از پلتفرم شاد برای دانش آموزان و معلمان تا 

پایان سال تحصیلی جدید رایگان خواهد بود.
وی افزود: سیم کارت هایی هم به همین منظور تهیه 

شده است که اختصاص داده خواهد شد.
سرپرست وزارت آموزش و پرورش گفت: ۶۵ تا ۷۰ 
درصد دانش آموزان، مهر ماه را با پلتفورم شاد آغاز 
خواهند کرد و نســخه جدید این پلتفورم که آماده 
رونمایی اســت ظرفیت های متفاوت تر و جذاب تر 

برای دانش آموزان دارد.
کاظمی در ادامه افزود: در آستانه آغاز سال تحصیلی 
و بازگشــایی تدریجی مدارس فرصت پیدا کردیم 
کــه در اپراتور همراه اول حضــور پیدا کنیم و این 
اپراتور در دو ســال گذشته کمک خوبی به آموزش 
و پرورش داشــت و یکی از بزرگترین دستاوردهای 
نظام جمهوری اسلامی را در دوران کرونا خلق کرد 

که جای قدرشناسی دارد.
وی عنوان کرد: از طریــق این پلتفورم آموزش در 
دوران کرونا استمرار پیدا کرد و شاید مشکلاتی در 
برخی جاهای کشــور داشته باشیم، اما کلیات کار، 

ارزشمند بود.
سرپرســت وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: 
امسال هم سال تحصیلی را با شاد آغاز می کنیم و به 
هر حال ممکن است برخی مدارس کم جمعیت مان 
که در برخی مناطق دوردست تحت پوشش فضای 
مجازی نباشند، حضوری آغاز به کار کنند، اما تقریباً 
حدود ۶۵ تــا ۷۰ درصد دانش آموزان، مهرماه را با 

شاد آغاز خواهند کرد.
کاظمی بیان کرد: نسخه جدید این پلتفورم که برای 
سال تحصیلی جدید آماده شده از ظرفیت های فوق 
العاده ای برخوردار شده و قرار است قبل از آغاز سال 
تحصیلی رونمایی شود که ظرفیت های متفاوت تر 
دارد و می توانــد جذابیت بیشــتری را برای دانش 
آمــوزان ایجاد کند و فکــر می کنم این ظرفیت ها 
دسترسی دانش آموزان به فضای امن اطلاعات را 

نیز بیشتر می کند که جای تقدیر دارد.
وی خاطرنشان کرد: قابلیت های خوبی هم در این 
نســخه جدید برای معلمان ایجاد شده است که از 
تجارب معلمان ســرآمد کشور در جای جای میهن 
اسلامی استفاده خواهد شد و معلمان توانمندی های 
خــود را به کل جامعه می تواننــد عرضه کنند که 
می تواند موجب تحقق توسعه عدالت آموزشی شود.

سرپرست وزارت آموزش و پرورش افزود: براساس 
این تلاش ها زمینه دسترســی دانــش آموزان به 
آموزش برتر و با کیفیت و مناســب آماده می شود و 
خوشحالیم که دانش آموز محروم ترین استان ما به 

بهترین تدریس ها دسترسی دارد.
کاظمی گفت: البته در کنار این امر ما باید اقدامات 
دیگــری را هم انجام دهیم تا بتوانیم ظرفیت نفوذ 
بهره برداری دانش آموزان را در حوزه شــاد با تهیه 

تبلت توسعه دهیم.
وی اظهار کرد: شــاید بخشــی از کشور ما تحت 
پوشش شــبکه ملی اطلاعات نباشــد یا کیفیت 
خدمات مطلوب نباشــد، اما قول های مساعدی در 
نشست با وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گرفتیم 

تا مشکلات برطرف شود.
سرپرســت وزارت آموزش و پــرورش گفت: این 
موضوع امروز در دســتور کار شورای عالی فضای 
مجازی است و خبر خوش برای همکارانم این است 
که نخستین دســتور شورای عالی فضای مجازی، 

شبکه شاد است.
کاظمی از تلاش مســئولان پلتفورم شاد و به ویژه 
آقای اخــوان مدیرعامل اپراتور همراه اول قدردانی 
کرد و افزود: امیدواریم از این لوازمی که تهیه شده 
است بتوانیم حداکثر استفاده را برای آموزش بهتر و 

استمرار آن داشته باشیم.
وی در پاسخ به ســوالی درباره تسهیلات رایگانی 
که برای استفاده از این پلتفورم قرار است به دانش 
آموزان و معلمان ارائه شود، بیان کرد: سال تحصیلی 
گذشــته اســتفاده معلمان و دانش آموزان از این 
پلتفورم رایگان بود و با وجود این ه وزارت ارتباطات 
تحت فشار اســت و هنوز هم مطالبات همراه اول 
پرداخت نشده است، اما آقای زارع پور وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات و دوستان ما در مجموعه اپراتور 
همــراه اول تمهیدات لازم را پیش بینی کردند که 
استفاده از شبکه شاد، امسال هم برای دانش آموزان، 
معلمان و خانواده ها رایگان باشد که البته تسهیلات 
دیگری هم در اختیار قرار خواهند داد که مسئولان 

ذیربط اعلام خواهند کرد.
سرپرســت وزارت آموزش و پرورش در پاســخ به 
سوالی مبنی بر اینکه آیا با حضوری شدن مدارس 
فعالیت در این پلتفورم متوقف می شــود؟ گفت: ما 
دیگر نمی توانیم به گذشــته برگردیم چرا که اصلًا 
برگشــت به گذشته متصور نیست و مسیری را که 
اکنون دنبال می کنیم به عنوان بخشــی از فرآیند 
آموزش است و مطمئن باشید که آموزش در فضای 
مجازی و شبکه شــاد حتی اگر مدارس به صورت 

کاملًا حضوری هم باشد ادامه خواهد یافت.

رئیس قــوه قضائیه گفت: قانــون برای 
مرتکبان جــرم و تخلــف مجازات های 
ســنگین تعیین کرده که لازم است برای 
صیانت از حقوق جامعه اجرا شود اما تلاش 
ما این اســت که جراحــی آخرین مرحله 

درمان باشد.
به گــزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از 
مرکز رســانه قوه قضائیه، حجت الاسلام 
والمســلمین محســنی اژه ای ظهر امروز 
سه شنبه )2۳ شــهریور ماه( در نشستی با 
هیأت رئیسه اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشــاورزی ایران و جمعــی از فعالان 
اقتصادی گفت: مالکیت خصوصی قطعاً از 
نظر شرع، قانون اساسی و مسئولان عالی 
نظام کاملًا محترم اســت، اما در تحصیل 
مال باید همــه روابط شــرعی و قانونی 
رعایت شده باشد و اموال از طریق صحیح 
و قانونی بدست امده باشد و اگر غیر از این 

باشد برخورد متفاوت خواهد بود.
رئیس قوه قضائیه بــا بیان اینکه در همه 
کارها باید قانون مبنا قرار گیرد، متذکر شد: 
هر جا خلاء قانون وجود داشت باید قانون 
وضع شود و ایرادات و اشکالات قانون نیز 
باید برطرف گردد، اما اگر قانونی وجود دارد 

عدم التزام به آن ناپسند است.
محسنی اژه ای تصریح کرد: همه ما تلاش 
می کنیم تا کشوری قوی و مستقل داشته 
باشیم و مردم عزیز آبرومند و در رفاه باشند 
و عدالت در همه ابعاد و حوزه ها برقرار باشد.

وی همچنین تأکید کرد: همه ما باید اعمال 
خود را محاسبه کنیم تا اگر اشکال و ایرادی 
در کارمان وجود دارد برطرف نمائیم و نباید 

از انتقادات دیگران ناراحت شویم.
رئیس قوه قضائیه خطاب به فعالین بخش 
خصوصی گفــت: اگر چنانچــه مردم از 
عملکرد یک مجموعه در بخش خصوصی 
یا دولتی از جمله دستگاه قضائی ناراضی 
هستند و یا به آن اعتماد و اطمینان ندارند، 

باید علل آن بررسی و برطرف شود.

محسنی اژه ای افزود: بسیاری از کسانی که 
در پیروزی انقلاب اسلامی نقش داشتند و 
برای تحقق ارزش های اسلامی از جان و 
مال خود گذشتند و در دوران دفاع مقدس 
نیز در جبهه و پشت جبهه حضور چشمگیر 
داشتند، فعالان بخش خصوصی بودند که 

این کار آنها فراموش نخواهد شد.
وی تصریح کرد: اگر امروز نگاه بخشی از 
مردم به بخش خصوصی یا اتاق بازرگانی 
و تعاون و فعالان اقتصادی نادرست است 
و یا گله مندی وجــود دارد، باید در جهت 

اصلاح و تغییر این نگرش تلاش کنید.
رئیس دســتگاه قضا هدف همه انبیا، اولیا 
و نظام جمهوری اسلامی را تحقق عدالت 
عنوان کــرد و گفت: امروز قطعاً با عدالت 
اجتماعی مطلوب فاصله داریم و کم کردن 
این فاصله نیازمند یک عزم و اراده جمعی 
اســت که همه باید به آن اهتمام داشــته 

باشیم.
وی با اشــاره به جایگاه بخش خصوصی 
و تعاونــی در اقتصاد کشــورمان، در کنار 
اقتصاد دولتی، گفت: باور من این است که 

با اقتصاد دولتی نمی توان به جایی رسید.
رئیس دســتگاه قضا افزود: اقتصاد تعاونی 
نیز در چهاردهــه اخیر به هدف مورد نظر 
قانون اساسی نرسیده و در حال حاضر برای 
رفع بسیاری از مشکلات عرصه اقتصادی 
نیازمنــد کمک جــدی بخش خصوصی 

هستیم.
اژه ای با اشاره به هجمه دشمنان به بخش 
اقتصــادی تأکید کرد: دســتگاه قضائی 
در جنگ اقتصادی با دشــمن، افســران 
و فرماندهان و ســربازان ایــن میدان را 
مورد حمایت قرار می دهــد و آنها را تنها 

نمی گذارد.
وی از مســئولان اتاق بازرگانی و فعالان 
بخش خصوصی خواســت کــه در رفع 
آســیب های حوزه فعالیتی خود پیشــگام 
باشند و تأکید کرد که دستگاه قضا نیز در 
حد تــوان آنها را در این کار کمک خواهد 
کرد.رئیس دســتگاه قضا بــا بیان این که 
اولویت دســتگاه قضا پیشگیری از جرم و 
تخلف اســت، تأکید کرد: هرجا تخلف یا 
جرمی صورت گرفت، باید به بهترین نحو 

و کم هزینه ترین روش با آن برخورد شود 
تا عوارض آن کاهش یابد.

وی خاطر نشان کرد: قانون برای مرتکبان 
جرم و تخلف مجازات های سنگین تعیین 
کرده که لازم است برای صیانت از حقوق 
جامعه اجرا شود اما تلاش ما این است که 

جراحی آخرین مرحله درمان باشد.
محسنی اژه ای با بیان این که دستگاه قضا 
در دوره تحــول و تعالی به دنبال کاهش 
پرونده های قضائی است، یکی از مهم ترین 
ابزار برای رســیدن به این هدف را توسعه 
داوری ها و استفاده از ظرفیت های مردمی 
برای میانجی گری و صلح و سازش عنوان 
کرد.وی متذکر شد که گاهی اوقات خیر و 
برکتی که در حــل دعاوی و اختلافات از 
طریق صلح و سازش وجود دارد، در حکم 

قاضی نیست .
محسنی اژه ای در ادامه از پیشنهاد تشکیل 
کمیته مشترک برای بررسی راهکارهای 
بهبود و ارتقای شاخص های کسب و کار 
و وضعیت اقتصادی کشور استقبال کرد و 
گفت که دو سال پیش نیز این موضوع را 

مورد تأکید قرار داده بود.
رئیس قوه قضائیــه در بخش دیگری از 
ســخنانش به مســئله نحوه اداره اموال 
کسانی که در حوزه های مختلف اقتصادی 
فعالیت داشــته و به دلیل ارتکاب جرایم 
گوناگون محکومیت قضائی دارند اشــاره 
کــرد و گفت: در حال حاضر ســاز و کار 
مشخصی برای اداره اموال مصادره شده از 

محکومان اقتصادی وجود ندارد.
محســنی اژه ای افزود: انتظــار از بخش 
خصوصی این اســت که دولت و دستگاه 
قضائــی را در ایجاد این ســاز و کار یاری 
دهند تا این اموال به گونه ای مدیریت شود 
که هــم چرخه تولید و اقتصاد به کار خود 
ادامه دهد و هم از این اموال مراقبت شود 
و هم حق و حقوق افراد ذینفع تأمین شود.

رئیس قــوه قضائیه خــود فعالین بخش 
خصوصی را متخصص تریــن افراد برای 
حمایت از فعالیت های اقتصادی ســالم و 

مقابله با مشکلات این حوزه معرفی کرد.
رئیس قوه قضائیه در پایان با بیان این که 
هدف از برگزاری این نشست تبلیغات نبوده 
بلکه به دنبال آن است که گامی در جهت 
پیشرفت کشــور برداشته شود، بر احصای 
کامل مسائل مطرح شــده در این جلسه 
برای طراحی راه حل تک تک مشکلات و 
اجرای گام به گام این راهکارها تأکید کرد.

در ایــن نشســت علی غلامــی معاون 
اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم قوه 
قضائیه که به نمایندگی از دســتگاه قضا 
در جلسات شورای گفتگو و کمیته کسب 
و کار شــرکت می کنــد، با اســتقبال از 
پیشنهاد اعضای اتاق ایران برای استفاده 
از نظرات مشــورتی اعضــای اتاق برای 
تصمیم گیری های اقتصادی و بازرگانی در 
قوای سه گانه اعلام کرد که حضور اعضای 
اتاق در نشست های کارگروه مشترک قوا 
برای آسیب شناسی قوانین اقتصادی که در 

حال برگزاری است پیگیری خواهد کرد.

اژهایدرنشستبافعالاناقتصادی:

پیشگیریازجرمدرحوزهاقتصاددراولویتاست

اخبار

 معاون امور اســناد ســازمان ثبت اسناد و املاک 
کشــور گفت: رسیدگی به تاســیس، تغییر و تعیین 

نام در ثبت شرکت ها نباید بیشتر از یک روز باشد.
به گزارش ایرنا از ثبت اسناد و املاک کشور، مهدی 
اقبال در پنجمیــن وبینار سراســری معاونان امور 
اسناد ادارات کل ثبت اســناد و املاک استان های 
کشور افزود: دســتگاه هایی که در دوایر اجرا دارای 
پرونده بوده باید تا پایان ســال نســبت به مختومه 
شدن پرونده های خود اقدام کنند و در صورت ترک 
فعل، ســازمان بازرسی کل کشــور با آن ها برخورد 

می کند.
وی با بیان اینکه معاونان از طریق بازرسی استان ها 

پیگیــر پرونده باشــند، گفت: این پرونده ها بیشــتر 
مشمول پرونده های بانک های مختلف است.

اقبــال درباره ثبت شــرکت ها با تاکیــد بر نظارت 
معاونان امور اســناد بر به روز بودن حوزه تاسیس، 
تغییــرات و تعیین نام گفت: رســیدگی به این امور 
نباید بیشــتر از یک روز باشــد؛ زیرا ایــن امر تاثیر 
مثبتی در فضای کسب و کار و لبیک گفتن به اوامر 

و فرمایشات مقام معظم رهبری خواهد داشت.
معاون اســناد سازمان ثبت اســناد و املاک کشور 
گفت: نظارت عالیه بر دفاتر اســناد رسمی، ازدواج 
و طلاق و دقت در بازرســی ها در دســتور کار قرار 

گرفته است.  

وی به ســه آزمون دفتریاری، ســردفتری و ازدواج 
و طلاق اشــاره کرد و  افــزود: آزمون دفتریاری در 
2۶ شــهریورماه و دو آزمون دیگر نیز تا پایان سال 

۱۴۰۰ برگزار می شود.
اقبال دربــاره عمکرد واحدهای شــعبات نیز تاکید 
کرد که با نظارت معاونین اســناد، ظرف ۶ ماه آمار 
مربوط به مختومه های پرونده های اجرایی بیشتر از 

باشد. تشکیلی 
معاون اســناد سازمان ثبت اســناد و املاک کشور 
بر ســاماندهی بایگانی واحدهای اجرا و تســریع در 
مختومه شدن پرونده ها با به نزدیک شدن به پایان 

برنامه ششم توسعه تاکید کرد.

رسیدگی به تاسیس ثبت شرکت ها نباید بیش از یک روز باشد

3

وزیر بهداشت خبر داد

آغاز واکسیناسیون 1۷ ساله ها با واکسن های خاص از هفته آینده

شهردار تهران:

انتصابات در شهرداری هنوز آغاز نشده است

وزیر بهداشت از آغاز واکسیناســیون گروه سنی ۱۷ سال 
کشور با واکسنهای خاصی که وارد کشور شده است، خبر 

داد.
به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی گفت: از هفته آینده 
۱۷ ســاله هایی که می خواهند کنکور دهند با واکسنهای 
خاصی که آوردیم یعنی واکسنهای زیر ۱۸ سال، واکسینه 
می شــوند؛ یعنی جوانانی که ســال آخــر دوره تحصیلی 

دبیرستان را طی می کنند.
وی گفت: به این ترتیب همه واکســینه می شوند تا برای 

برگزاری کنکور مشکلی نداشته باشیم.
عیــن اللهی گفت: قدم اصلی بــرای  کنترل این بیماری 
واکسیناســیون است و انشــالله امیدواریم تا دهه فجر این 
بیماری را در کشــور کنترل کنیم.وزیر بهداشت در بازدید 
از ســازمان صدا و ســیما، گفت: هرکســی که بخواهد از 
کشــور خارج شود باید حتما واکســن تزریق کرده باشد و 
این موضوع مشــمول تمام سفرها است چون اکنون نگاه 
می کنند ببینند کشور مقابل چه چیزی می خواهد و برخی 
کشورها با تست منفی می پذیرند.عین اللهی همچنین در 

مجلس شورای اسلامی گفت: هماهنگی خیلی خوبی بین 
نمایندگان محترم کمیسیون بهداشــت و درمان و وزارت 
بهداشــت وجود دارد و در رابطه با برنامه های آینده وزارت 
بهداشت دوســتان تذکراتی دادند و ما در رابطه با وضعیت 
واکسیناسیون خوشبختانه توانستیم مقداری فراوان واکسن 
را با مساعدت ریاست جمهوری و معاون رییس جمهور به 
کشور وارد کنیم.وی افزود: امروز ما ۳۸ میلیون دوز واکسن 
را تزریق کردیم و دیگر قرار است کارهایی که انجام دادیم 
را اعلام کنیم و وعده به مردم ندهیم. تا پایان تیر ماه فقط ۵ 

میلیون دوز واکسن تزریق شده بود یعنی از مرداد و شهریور 
حدود ۳۳ میلیون دوز واکسن تزریق کردیم و امیدواریم تا 
آخر شهریور به بالای ۵۰ میلیون دوز برسیم و این خبر خوب 

برای مردم است.
او تاکید کرد: رتبه دوم میزان واکسیناســیون در هفته را در 
دنیا به دســت آوردیم و رتبه اول مربوط به آلمان اســت با 
تزریق ۶ میلیون دوز واکســن در هفته و بعد ما هستیم با 
تزریق ۵ میلیون دوز واکسن در هفته و این هفته هم امیدوار 

هستیم که رکورد آلمان را هم بزنیم.

شــهردار تهران با تاکید بر اینکه موضــوع انتصابات در 
شهرداری هنوز آغاز نشده است، گفت: در مناطق و سایر 
بخشها در شهرداری کارها طبق روال و به صورت محکم 
و جدی در حال انجام اســت و سر فرصت جایی که تغییر 

لازم باشد انجام خواهیم داد.
به گزارش ایســنا، علیرضــا زاکانی شــهردار تهران در 
حاشــیه صحن علنی شــورای اسلامی شــهر تهران در 
جمع خبرنگاران گفت: موضوع جایزه خوش حسابی برای 
کســانی که عوارض شــان را نقدا پرداخت کنند همواره 
در طول ســالهای مختلف مد نظر قرار می گرفته است و 
امســال نیز برای پرداخت تا ۶۰ روز  2۵ درصد جایزه در 
نظر گرفته شــد. البته طبق قانون حق تخفیف نداریم و 
می توانیم جایزه خوش حسابی را تعیین کنیم و بر همین 
اســاس لایحه دوفوریتی را تقدیم شورا کردیم و اعضای 
شورا برای تصویب آن لطف کردند. امیدواریم شهروندان 
از این فرصت استفاده کنند و با پرداخت نقدی 2۵ درصد 

کاهش هزینه ها برای آنها مهیا شود.
وی افزود: تعداد صدور پروانه ها نسبت به سالهای گذشته 

کاهش پیدا کرده؛ اما نکته مهمتر این اســت که تغییراتی 
که شورای پنجم در بحث عوارض داده بود سبب شد که 
انقباضی برای ســاخت و ساز در شهر ایجاد شود. بنابراین 
دو ویژگی مد نظر قرار گرفت؛ نخســت اینکه بین ۳۰ تا 
۶۵ درصد تعدیل نرخ عــوارض صورت بگیرد که به این 
دلیل است که شورای شهر میانگین ۵۰ درصد را تصویب 
کرده بود و در محاسباتی که انجام شده بود نیز حدود ۱۰ 
درصــد از صدور قبوض، بــالای ۱۰۰ درصد درآمده بود، 
ماحصل جلسات این شد که بین ۳۰ تا ۶۵ درصد تغییرات 
داده شــود که مصوبه شورا لحاظ شود و مبتنی بر آن هم 
از دیروز عملیاتی شــد و مشــکلاتی که از گذشته وجود 

داشت، رفع شد.
زاکانی با بیان اینکه مصوبه دوم پیرامون مراســم اربعین 
و نحوه حضور در این مراســم بود، ادامه داد: همه ســاله 
روال این بوده که بخشی از زحمت کشان شهرداری برای 
خدمت در نجف و کربلا اعزام می شــدند و این تعداد در 
برخی ادوار به 2۰۰۰ نفر هم می رســید. طبق سهمیه ای 
که امســال در اختیار شهرداری قرار داده شده است ۳۰۰ 

نفر را به این مراســم اعزام خواهیم کرد و بنا شد که این 
افراد از کســانی که ویژگی های ممتازی دارند، از سوی 
خود نواحی انتخاب و معرفی شــوند و از جنبه تشــویقی 
برای حضور در اربعین حســینی و ارائه خدمت به زائران 

سیدالشهدا )ع( اعزام شوند.
شــهردار تهران درباره امکان اســتفاده از ظرفیت بسیج 
در اربعیــن گفت: در مصوبه ما امکان اســتفاده از کمک 
خیرین و دیگران لحاظ شده بود البته ۶ میلیارد تومانی که 
برای اعتبار لحاظ شده در سالهای قبل بیشتر بود اما این 
محاسبه ای بود که بین معاونت خدمات شهری و شورای 
شهر صورت گرفته بود و تاکید کردیم که در همین قالب 
و به صورت شفاف این امر انجام شود که اگر قرار بر انجام 
تغییری به عنوان متمم شد تغییرات به شورا آورده شود تا 

کاری خارج از ضوابط انجام نشود.
وی درباره انتصابات در شــهرداری با بیان اینکه موضوع 
انتصابات هنوز آغاز نشــده، تاکید کرد: در مناطق و سایر 
بخشها در شهرداری کارها طبق روال و به صورت محکم 
و جدی در حال انجام اســت و سر فرصت جایی که تغییر 

لازم باشد انجام خواهیم داد.
زاکانی در پاســخ به این پرســش که آیا قرار است رویه 
شــهرداری نسبت به تراکم فروشــی و ساخت وساز تغیر 
کند؟ عنوان کرد: روال این اســت که در قالب طرح جامع 
بتوانیم بازســازی و نوسازی شهر را انجام دهیم و سرعت 
بخشــیدن به هر چیزی که در قالب قانون باشد را حسن 
می دانیم؛ اما آن چیزی که تحت عنوان تراکم فروشــی 
و شــهر فروشی باشــد خط قرمز ما است و به سمت آن 
نخواهیم رفت و مســیر درست پیشرفت و توسعه شهر را 

دنبال خواهیم کرد.
شهردار تهران یادآور شــد: سال گذشته ۶۷ درصد درآمد 
شهرداری از شهرسازی بوده؛ اما همه اینها تراکم فروشی 
نیست و این اشتباه مصطلحی است که عده ای کل این ۶۷ 
درصد را به یک نوعی به تراکم فروشــی مرتبط می کنند. 
اگر در قبال قانون این امر محقق شود مفید و موثر است 
چرا که ما ۱2 هزار متر بافت ناپایدار در شهر داریم که هم 
یک تهدید بزرگ و هم یک فرصت است و ما از فرصت 

آن استفاده  و تهدیدات آن را مرتفع خواهیم کرد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

خبرانرژی

آیا جبران کسری گاز طبیعی 
با سوخت مایع باعث 

تشدید آلودگی هوا می شود؟
پیش بینی کم بارشــی و هشدار نسبت به مشکل 
تامیــن ســوخت گاز طبیعــی بــرای صنایع و 
نیروگاه ها در فصل ســرد ســال، باعث به وجود 
آمدن پرسش هایی درباره استفاده از سوخت های 
مایع  پرگوگرد از جمله مازوت و تشــدید آلودگی 
هوا طی ماه های آتی شده است. یک کارشناس 
آلودگــی هوا ضمــن تاکید بر ضــرورت اتخاذ 
تمهیداتی جهت مدیریت شــبکه توزیع و تولید 
گاز، بــه گوگردزدایــی از ســوخت های مایع و 

استفاده از گازوئیل کم گوگرد تاکید می کند.
به گزارش ایســنا، آغاز فصل ســرما هرساله با 
آلودگی هوای برخی شهرها به ویژه کلانشهرهای 
تهران، اصفهان، مشــهد و اراک همراه اســت. 
افزایش غلظت ذرات معلق ناشــی از منابع ثابت 
و متحرک، کیفیت هوا را در این شــهرها برای 
گروه های حساس و همه افراد جامعه در محدوده 
ناســالم قرار می دهد. این در شرایطی است که 
براســاس آخرین سیاهه انتشار شهر تهران سهم 
صنایــع و نیروگاه ها از میــان منابع ثابت تهران 
و اطــراف آن در تولیــد ذرات معلق کمتر از 2.۵ 
میکرون حدود ۳۰ درصد گزارش شــده است اما 
در شــهرهایی مثل اراک، اصفهان و شیراز سهم 
منابع ثابت در آلودگی هوا بیشتر از منابع متحرک 
است به طوری که در شیراز منابع ثابت در آلودگی 
هوا ســهمی بیش از ۸۰ درصــد دارند.  آلودگی 
ناشــی از ذرات معلــق در حالی در کشــور طی 
فصول ســرد افزایش پیدا می کند که بر اســاس 
اعلام سازمان بهداشت جهانی ذرات معلق کمتر 
از 2.۵ میکرون جزو گروه اول مواد ســرطان زا و 

هم رده با مواد رادیو اکتیو هستند. 
افزایش مصرف گاز و برق در فصول ســرد سال 
فعالیــت نیروگاه ها را بیشــتر می کند و در نتیجه 
ذرات معلق ناشی از فرایندهای احتراق را افزایش 
می دهد علاوه بر آن گاهی نیروگاه ها را با کمبود 

سوخت گاز طبیعی مواجه می کند.
در این شــرایط جواد اوجی- وزیر نفت - با بیان 
اینکه پیش بینی می کنیم در فصل سرد سال )دی 
و بهمن مــاه( روزانه بــا 2۰۰ میلیون مترمکعب 
کســری گاز روبه رو شــویم، گفته اســت: طبق 
برنامه ریزی ها برای جایگزینی با ســوخت مایع، 
سعی می کنیم هموطنان مان دچار مشکل نشوند.

با توجه به تصمیم وزارت نفت برای اســتفاده از 
ســوخت مایع به عنوان جایگزین، پرسش هایی 
دربــاره میــزان آلایندگی این ســوخت مطرح 

می شود.
در این شــرایط یوســف رشــیدی - کارشناس 
آلودگی هوا- ایســنا می گوید: گازوئیل و مازوت 
سوخت های مایعی هستند که در نیروگاه ها مورد 
اســتفاده قرار می گیرند و نســبت به سوخت گاز 

طبیعی ذرات معلق بیشتری تولید می کنند.
عــلاوه بــر ذرات معلق مــازوت )نفت کوره(  و 
گازوئیل از عوامل انتشار دی اکسید گوگرد هستند. 
این آلاینده علاوه بر آلودگی هوا،  به عنوان یکی 
از منابع انتشــار بوی نامطبوعی که طی سه سال 
گذشــته در برخی مناطق  پایتخت گزارش شده، 
مطرح می شود. رشیدی معتقد است: در شرایطی 
کــه کمبود گاز طبیعــی در فصل زمســتان به 
اســتفاده از گازوئیل و مازوت در نیروگاه ها منجر 
شود، لازم است از سوخت های مایعی که به آن ها 
اختصاص داده می شود، گوگردزدایی و گازوئیل و 
مازوت کم گوگرد مصرف شود. این کار می تواند 
بر کاهش انتشــار دی اکســیدگوگرد موثر باشد،  
هرچند که ذرات معلق منتشــر شــده در فرایند 

احتراق آن ها بیشتر از سوخت گاز طبیعی است.
حســین شــهیدزاده - مدیرعامل شرکت کنترل 
کیفیت هوای تهران - ســال گذشته از کیفیت 
گازوییل استفاده شده در نیروگاه ها انتقاد و تاکید 
کرده بود که گازوییلی که در کشــور ما استفاده 
می شــود، از مازوتی که در کشــورهای پیشرفته 
مورد اســتفاده قرار می گیرد آلوده تر اســت پس 
نباید ابراز خرســندی کنیم که در صنایع به جای 
مازوت از گازوییل استفاده می شود چرا که هر دو 
آلایندگی زیادی دارند و مصرف آن ها خطرناک 

است.  
وی اضافه کرده بود: بر اســاس استاندارد یورو ۴ 
گازوییلی کــه در تهران برای حمل و نقل توزیع 
می شود محتوای گوگرد آن  ۵۰ppm است اما 
گازوییلی که در صنایع توزیع می شــود، محتوای 
گوگرد آن بین ۳ تا ۷۰۰۰ppm اســت. مازوت 
تولیــدی در ایران نیز ۳۵ هــزار ppm گوگرد 
دارد، در صورتی کــه مازوتی که در کشــورهای 
پیشرفته و در کشــتی ها مصرف می شود حاوی 

ppm ۵۰۰ گوگرد است.
نگرانی ها از کیفیت ســوخت مایع در شــرایطی 
وجود دارد که بر اســاس مــاده ۱۸ قانون هوای 
پاک، وزارت نفت مکلف اســت سوخت تولیدی 
کشــور از جمله بنزین، نفــت گاز و نفت کوره و 
نفت ســفید را مطابق با اســتاندارد ملی مصوب 

عرضه کند.
به گزارش ایسنا، مازوت ســوزی در نیروگاه ها و 
صنایع برخی شــهرهای کشور ســال گذشته با 
ابهامــات و اظهار نظرات متناقضی همراه بود؛ از 
انکار مصرف مازوت از ســوی برخی مسئولان تا 
تایید مازوت ســوزی از سوی برخی دیگر. به نظر 
می رســد وزارت نفت دولت ســیزدهم و ســایر 
دســتگاه هایی که بر اســاس قانون هوای پاک 
بــرای کاهش آلودگی هوا مســوولیت دارند باید 
تدابیر لازم را بیندیشــند تا مانند پاییز و زمستان 
سال گذشــته نفس کشیدن برایمان دشوار نشود 
و از خســارت های بلند مدت تنفس هوای آلوده 

در امان بمانیم.

گازرسانی به فاز دوم نیروگاه 
غدیر قشم تکمیل شد

فاز دوم نیروگاه گازی غدیر قشــم برای تولید برق 
به همت شــرکت گاز استان هرمزگان و منطقه ۶ 

عملیات انتقال گاز عملیاتی شد.
به گزارش شــرکت ملی گاز ایران، فواد حمزوی، 
مدیرعامل شرکت گاز استان هرمزگان در نشستی با 
مصطفی تندرو، مدیرعامل نیروگاه غدیر قشم گفت: 
با تلاش شــبانه روزی همکاران ما در شرکت گاز 
استان هرمزگان و همکاری منطقه ۶ عملیات انتقال 
گاز، عملیات گازرســانی به فاز دوم نیروگاه غدیر 
قشم با موفقیت انجام و عملیاتی شد که تحقق این 
موضوع بی شک عینیت بخشی به نام گذاری امسال 
توسط مقام معظم رهبری به سال تولید، پشتیبانی 

و مانع زدایی هاست.
وی افزود: در شــرایطی که کمبود برق در کشور 
حکمفرما بود، با انتقال معکوس حدود یک میلیون 
و ۹۰۰ هزار مترمکعب گاز در شبانه روز از سرزمین 
اصلی به جزیره قشــم در نیمه اردیبهشت امسال، 
واحد دوم گازی نیروگاه نیز عملیاتی شــد و اکنون 
هر دو واحد نیروگاه فعال و با حداکثر توان در حال 

تولید برق هستند.
مدیرعامل شرکت گاز استان هرمزگان اظهار کرد: 
این نیروگاه اکنون با توجه به شــرایط محیطی و 
دمــای هوا با ظرفیت 2۸۵ مــگاوات برق در حال 
تولید است و تاکنون بیش از یک میلیون مگاوات 
ساعت برق تولید کرده و به شبکه سراسری منتقل 

شده است.
در این نشست مقرر شد نسبت به تأمین گاز پایدار 
نیروگاه بــا خطوط انتقال گاز مطمئــن در آینده، 

اقدام های لازم انجام شود.

امکان همکاری ایران و عراق 
در حوزه انرژی فراهم است

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: 
ایران می تواند با سرمایه گذاری در بخش انرژی و 
ساخت نیروگاه ها، شرکت های نفت و گاز و ایجاد 
مســیری برای انتقال نفت ایران و عراق از مسیر 
بعضی از کشورها به چین، در کوتاه مدت درآمد به 

دست آورد.
به گزارش شانا، مجتبی یوسفی، شامگاه دوشنبه )22 
شهریورماه( در گفت وگوی تلویزیونی با بیان اینکه 
بازار عراق موقعیت و ظرفیت های منحصربه فردی 
برای ســرمایه گذاران و تاجران ایران دارد، گفت: 
ایران می تواند با سرمایه گذاری در بخش انرژی و 
ساخت نیروگاه ها، شرکت های نفت و گاز و ایجاد 
کریدوری شمالی برای انتقال نفت ایران و عراق از 
مسیر برخی کشورها به چین، در مدت کوتاه بیش 

از ۵۰ میلیارد دلار درآمد کسب کند.
وی افزود: اگر یک شــعبه بانک مرکزی به صورت 
فرعی در عراق ایجاد شــود و وظیفه آن تســهیل 
ســرمایه گذاری بخش خصوصی باشــد بسیاری 
از مشکلات ســرمایه گذاران ایرانی در این کشور 

برطرف می شود.
عضو هیئت رئیســه مجلس تصریح کــرد: باید 
کمیته ای مشترک بین ایران و عراق تشکیل شود و 
موانع را از پیش روی تولیدکنندگان بردارد تا بتوانیم 

به سوی ایجاد بازارهای جدید گام بردایم.

اوپک: سایه کرونای دلتا بر 
تقاضای نفت سنگینی می کند

دبیرخانه اوپک اعلام کرد که شــیوع سویه دلتای 
ویروس کرونا تا ســال 2۰22 میلادی بر تقاضای 

نفت تأثیر می گذارد.
به گزارش رویترز از لندن، ســازمان کشــورهای 
صادرکننــده نفــت )اوپــک( روز دوشــنبه )22 
شهریورماه( پیش بینی خود از تقاضای جهانی نفت 
در سه ماه پایانی امسال را به دلیل شیوع سویه دلتای 
ویروس کرونا کاهش داد و اعلام کرد احیای بیشتر 
تقاضا کمّی به تعویق می افتد و سال آینده میلادی 
شاهد آن خواهیم بود.این سازمان معتقد است تقاضا 
زمانی احیا می شود که مصرف به بیش از مقدار آن 
پیش از همه گیری کرونا برســد.اوپک در گزارش 
ماهانــه خود پیش بینی کرد کــه تقاضای جهانی 
برای نفت خام در سه ماه چهارم امسال به میانگین   

۹۹ میلیون و ۷۰۰ هزار بشــکه در روز می رسد، در 
حالی که این رقم نســبت به برآورد پیشــین ۱۱۰ 
هزار بشکه کاهش نشان می دهد.بر اساس گزارش 
اوپک، افزایش خطر ابتلا به بیماری کرونا به ویژه 
نوع دلتای آن، چشــم انداز تقاضای نفت در سه ماه 
پایانی سال را کاهش می دهد، این مسئله سبب به 
تعویق افتادن روند احیای تقاضا می شود و در نیمه 

نخست سال 2۰22 شاهد این شرایط خواهیم بود.
با وجود این، اوپک اعلام کرد تقاضای جهانی نفت 
در مجموع ســال 2۰2۱ به مقدار ۵ میلیون و ۹۶۰ 
هزار بشــکه در روز افزایش می یابد که تاحدودی 

نسبت به برآورد ماه گذشته تغییری نکرده است.
این ســازمان پیش بینی رشد تقاضا در سال 2۰22 
را ۴ میلیون و ۱۵۰ هزار بشــکه در روز اعلام کرد. 
این رقم در گزارش ماه گذشــته ۳ میلیون و 2۸۰ 
هزار بشکه در روز و در برآورد اعلام شده در نشست 
وزیران اوپک در یکم سپتامبر ۴ میلیون و 2۰۰ هزار 

بشکه در روز بود.

کاهش خــوراک واحدهای پالایشــی با 
استفاده از »نفت سنتزی« در پالایشگاه ها

تهــران- ایرنا- مدیرعامل شــرکت نفت 
ســپاهان گفت: استفاده از نفت سنتزی در 
پالایشگاه های کشور، باعث کاهش تولید 
خوراک واحدهای روغن سازی شده است.

به گزارش روز سه شنبه ایرنا، »محمدحسین 
رزاقی« امروز در نشستی خبری با اشاره به 
اینکه تامین خوراک »لوبکات« به عنوان 
مــاده اولیه تولید روغن موتور با مشــکل 
مواجه بوده است، ادامه داد: مهمترین دلیل 
کمبود خوراک لوبکات، اســتفاده از نفت 

سنتزی در پالایشگاه ها بوده است.
به گفته رزاقی، »نفت سنتزی« ترکیبی از 
نفت خام و میعانات گازی است و به همین 
دلیل ســهم تولید فرآورده های سنگین تر 
مانند لوبکات در سبد پالایشگاه ها کاهش 

داشته است.
وی تاکید کرد: بر اساس آمار بورس کالا، 
از ابتدای ســال جاری تا ۱۵ شهریور ماه 
حجم لوبکات معامله شده پالایشگاه تهران 
و اصفهان در این بورس نســبت به مدت 
مشابه ســال قبل ۱۳۰ هزار تن معادل ۳۰ 

درصد کاهش داشته است.
رزاقی از مکاتبه با شــرکت ملی پالایش 

و پخش فرآورده های نفتــی برای تامین 
لوبکات خبر داد و افــزود: اگرچه به دلیل 
افزایش تولید گاز از پارس جنوبی، میعانات 
گازی باید به مصرف پالایشــگاه ها برسد 
اما خواســته ما این است که نفت سنتزی 
بــه پالایشــگاه هایی تحویل شــود که 
ســهم کمتری در تولید لوبکات دارند و یا 
پالایشــگاه های تبریز و آبــادان، لوبکات 

بیشتری تولید کنند.
وی از تولید گرید جدیــد روغن موتور در 
این شــرکت خبر داد و افــزود: این گرید 
خاص تاییدیه خودروســازی بنز را دریافت 
کرده و به دنبال دریافت تاییدیه از ســوی 
۳ شرکت دیگر هســتیم.رزاقی ادامه داد: 
تولید این روغن موتور، اتفاق بزرگی برای 
صنعت روغن موتور محســوب می شود و 
امیدواریم با دریافت تاییدیه های بیشتر، این 
محصول را با کیفیــت و قیمت رقابتی در 
بازارهای جهانی عرضه کنیم و بازار هدف 

ما کشورهای حاشیه خلیج فارس است.
وی با بیــان اینکه در تولید این محصول، 
انتقال تکنولوژی به کشــور انجام شــده 
است، گفت: می توان در آینده، محصولات 

دیگری را نیز تولید کنیم.
مدیرعامــل نفت ســپاهان از افزایش ۱۰ 

درصدی فروش حجمی این شرکت در ۵ 
ماهه اول امسال خبر داد و افزود: تولید نیز 
در همین بازه زمانی، افزایش ۵ درصدی را 

نشان می دهد.
وی با بیان اینکه در سال جاری پالایشگاه 
اصفهان ۳ اورهال)تعمیرات اساســی( در 
برنامه داشــته که 2 مورد آن انجام شده و 
اورهال ســوم از نیمه مهرماه آغاز خواهد 
شد، گفت: به دلیل این اورهال ها، ۳۰ هزار 
تن کاهش دریافت خوراک از پالایشــگاه 
اصفهان داشــتیم که از طریق پالایشگاه 

بندرعباس تامین شد.

مدیرعامل نفت ســپاهان حداکثر ظرفیت 
ســالانه برای دریافت خوراک لوبکات در 
کشور را 2 میلیون تن عنوان کرد و افزود: 
اما به دلیل کمبود خوراک، واحدهای روغن 
سازی معمولا با ۷۰ درصد از ظرفیت خود 

کار می کنند.
وی از افزایش ۵۰ درصدی قیمت لوبکات 
نسبت به سال گذشــته به دلیل افزایش 
قیمت نفت خبــر داد و گفت: با این حال 
قیمت روغن موتور نسبت به سال گذشته 

ثابت بوده است.
رزاقی به برنامه ریزی برای ایجاد تعویض 

روغنی های زنجیره ای در کشور اشاره کرد 
و افــزود: با اینکار روغــن موتور با قیمت 
واقعی خود به دست مصرف کننده می رسد.

اکنون نیز برای تامیــن نیاز ناوگان حمل 
و نقل دیزلی بار و مســافر، در برخی بنادر 
کشــور، عرضه و تعویــض روغن موتور 

خودروهای دیزلی انجام می شود.
به گفته رزاقی، فروش داخلی روغن موتور 

در کشور ۳۳ درصد رشد داشته است.
وی با تاکید بر اینکه امیدواریم امســال به 
۳۰۰ میلیون دلار صادرات برسیم، ادامه داد: 
ارز حاصل از صــادرات به جز مواردی که 
برای خرید و واردات تجهیزات مورد استفاده 
قرار می گیرد، در سامانه نیما عرضه می شود.

به گزارش ایرنا، لوبکات جزء اصلی و ماده 
اولیه تولیــد روغن موتور که حدود ۸۵ الی 
۹۵ درصد آن را تشــکیل می دهد، یکی از 
برش های )محصــولات( نفتی بنام برش 
روغن یا لوبکات )lube cut( اســت که 
از پالایشــگاه های نفت خام تأمین شده و 
در پالایشگاه های روغن، عملیات پالایش 
روی لوبکات انجام شــده و ماده ای به نام 
روغن پایه به عنوان ماده اصلی روغن های 
موتوری ، صنعتی و گریس از آن بدســت 

می آید.

باهدفتوسعهبخشپاییندستینفتانجاممیشود

کاهشخوراکواحدهایپالایشیبااستفادهازنفتسنتزیدرپالایشگاهها

اخبار

معاون بهره برداری شــرکت فاضلاب تهران با اشاره 
به تولید حدود ۱۷ میلیون متر مکعب پســاب در سال 
توســط تصفیه خانه های تهران، از واگذاری ۹۰ درصد 

این پساب ها به شهرداری تهران خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شرکت فاضلاب 
تهران، سیدمرتضی احتشــامی با اشاره به تفاهم نامه 
جامع سازوکار تامین پایدار آب فضای سبز تهران میان 
وزارت نیرو و شهرداری در سال گذشته گفت: حدود ۱۷ 
میلیون متر مکعب پساب در سال توسط تصفیه خانه های 

فاضلاب محلی شهر تهران تولید می شود.
احتشامی با بیان این که این واگذاری علاوه بر جبران 
مخاطرات ناشــی از کاهش بارندگی، اثر بسیار زیادی 

در حفاظــت از ذخایر آب زیرزمینی دارد، افزود: در گام 
نخســت برای فروش این حجم از پســاب، بر اساس 
موافقت نامه برای آبیاری فضای ســبز و جنگل کاری 
درون شهری و بیرون شهری در اختیار شهرداری قرار 
می گیرد.وی مراحل واگذاری پســاب تصفیه خانه های 
فاضلاب به شهرداری را بر اساس مدل های اقتصادی 
و مالی خواند و افزود: در حال حاضر پساب تصفیه خانه 
فاضلاب شهرک غرب به شهرداری منطقه 2 و بخشی 

نیز به برج میلاد تحویل داده می شود.
معاون بهره برداری شــرکت فاضلاب تهران ادامه داد: 
برای فروش پســاب ســایر تصفیه خانه های محلی از 
جمله تصفیه خانه اکباتان به شــهرداری مناطق ۵ و ۹ 

نیز مذاکراتی صورت گرفته و خط انتقال پساب توسط 
شهرداری در دست ساخت است.

وی با اشاره به عملیاتی شدن کامل تعرفه پساب افزود: 
امکان جایگزینی دســت کم ۴۰ میلیون متر مکعب از 
رواناب ها و آب های ســطحی با اســتفاده از پســاب 

تصفیه خانه های فاضلاب محقق خواهد شد.
به گفته معاون بهره برداری شــرکت فاضلاب تهران، 
برای فروش پساب تصفیه خانه های فاضلاب زرگنده و 
قیطریه با شهرداری منطقه ۳ و پساب تصفیه خانه های 
فاضلاب محلاتی برای انتقال به جنگل کاری کمربند 
سبز شمال تهران و تصفیه خانه صاحبقرانیه با شهرداری 

منطقه یک نیز مذاکره می شود.

واگذاری 90 درصد پساب تصفیه خانه های تهران به شهرداری

عضو کمیسیون انرژی:

استفاده از میعانات گازی در نیروگاهها در زمستان امکانپذیر است

شرکت توانیراعلام کرد:

پاداش ۳ میلیارد تومانی معرفی کنندگان مراکز استخراج غیرمجاز رمز ارز

در نیمه اول امسال

نیروگاه های برق آبی ۷۳۰۰ مگاوات برق تولید کردند

شــریعتی با اشــاره بــه اینکه کمیســیون انرژی 
پیشــنهاد اســتفاده از میعانات گازی را به عنوان 
ســوخت نیروگاه ها داده اســت، افزود: واحدهای 
مرکاپتان زدایی میعانــات گازی میتوانند تا دو ماه 

دیگر تکمیل شوند.
مالک شــریعتی در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره 
به بحث تأمین سوخت نیروگاه ها در زمستان گفت: 
بنا بر محاســبات و روی کاغذ مشکلاتی در زمینه 
تأمین سوخت نیروگاه ها وجود دارد که هم به دلیل 
کاهش سوخت رسانی اســت و هم به دلیل تأمین 
ســوخت گاز اســت که به جهت محدودیت های 
فروش و ذخیره ســازی میعانــات گازی به چالش 

خورده است.
عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به اینکه در سال های اخیر مصرف برق و گاز 

بســیار زیاد شــده و نیاز به تدبیر ویژه دارد، افزود: 
هماهنگی دو وزارتخانه نفت و نیرو برای حل این 
معضل بســیار اهمیت دارد تــا بتوانیم از یک ماه 
پیک مصرف زمســتان، که امیدوار هســتیم خیلی 

هم سرد نباشد، عبور کنیم.
وی خاطرنشان کرد: کمیسیون انرژی به وزیر نفت 
پیشنهاد داد با توجه به تجربه ای که برای استفاده 
از میعانات گازی برای ســوخت ترکیبی نیروگاه ها 

وجود دارد، مقدمات این کار فراهم شود.
شریعتی با اشــاره به اینکه این امر نیاز به تکمیل 
واحدهای مرکاپتان زدایی در نیروگاه ها دارد ادامه 
داد: برای بهره بــرداری از این واحدها نیاز به یک 
همت جدی هســت و طبــق گزارش ها بالای ۹۵ 
درصد پیشرفت داشــته و می تواند تا دو ماه دیگر 

تکمیل شود.

وی گفت: قبلًا در نیــروگاه مپنا از میعانات گازی 
بعنوان ســوخت استفاده شــده بود و مشکل فنی 
وجود نداشــته است و تنها به علت وجود مرکاپتان 
بالای آن مشکل آلایندگی هوا به همراه داشته که 
آن هم با تکمیل و اســتفاده از واحدهای مرکاپتان 

زدایی قابلیت برطرف شدن دارد.
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و 
پردیس در مجلس شــورای اسلامی افزود: با بهره 
بردن از میعانات گازی بعنوان ســوخت نیروگاه ها 
در فصل زمســتان، دو چالش به طور همزمان حل 
خواهد شد. هم سوخت نیروگاه ها تأمین می شود و 
هم بحث ذخیره سازی میعانات گازی که به مانعی 

برای تولید گاز تبدیل شده حل می شود.
شــریعتی در پایان تأکید کرد: در بلند مدت و میان 
مدت نیز باید فناوری نیروگاه ها را ارتقا داد، هم بر 

بحــث صرفه جویی و بهینه ســازی مصرف توجه 
کرد و هم ســوخت های جایگزین را پیگیری کرد. 
اصل مسأله این اســت که باید مشکل تأمین برق 
زمســتان و تابستان به طور دائمی رفع شود که در 
این راســتا تکمیل نیروگاه های نیمه کاره و احداث 

نیروگاه های تجدید پذیر اهمیت ویژه ای دارد.
خبرگــزاری مهــر پیــش از این در گزارشــی با 
عنوان »خاموشــی های زمســتانه در انتظارتدبیر / 
میعانــات گازی گره را خواهد گشــود؟« به موانع 
و راهکاری های اســتفاده از میعانات گازی بعنوان 
ســوخت نیروگاه ها در زمستان پرداخته بود. معاون 
شرکت برق حرارتی کشور نیز در گفتگو با خبرنگار 
مهر گفته بود که اســتفاده از میعانات گازی بعنوان 
سوخت جایگزین نیروگاه ها در فصل سرما مستلزم 

احداث واحد »مرکاپتان زدایی« است.

 شــرکت تولید، انتقال و توزیع نیــروی برق ایران 
گفت: ســه میلیارد تومان پاداش به معرفی کنندگان 
مراکز استخراج غیرمجاز رمز ارز پرداخت شده است.

به گزارش روز ســه شــنبه ایرنا از  پایگاه شــرکت 
مدیریــت تولید، انتقال و توزیع نیــروی برق ایران، 
وزارت نیــرو به گزارش های مردمــی که منجر به 
کشــف مراکز غیرمجاز شوند تا ســقف ۱۰ میلیون 
تومان پاداش ارائــه می دهد و در صورتی که مرکز 
غیرمجاز در یکــی از نهادهای دولتی و یا نهادهایی 
که از بودجه عمومی اســتفاده می کنند باشد، مبلغ 
پاداش دو برابر شده و سقف آن به 2۰ میلیون تومان 

افزایش خواهد یافت.

براین اســاس تاکنون نزدیک به ۳ میلیارد تومان به 
عنوان پاداش به عاملان شناســایی مردمی پرداخت 

شده است.
جمع بندی گزارش های ارســالی نشانگر آن است، 
استفاده غیرقانونی از تعرفه برق خانگی و یا از طریق 
انشعاب مستقیم )برق دزدی( برای استخراج رمزارز 
به ترتیب  از ۶ و ۵ درصد در ســال ۱۳۹۹ به ۱2 و 

۱۰ درصد در بهار سال ۱۴۰۰ افزایش یافته است.
ارائــه این آمار از آن جهت نگران کننده اســت که 
افزایش اســتفاده غیرمجاز از دستگاه های استخراج 
رمزارز در خانه ها و یا به صورت انشعاب پشت کنتور 
احتمال آسیب رساندن به دســتگاه های الکتریکی 

همسایگان )شامل یخچال، کولر، تلویزیون و ...( را 
به شدت افزایش می دهد.

گزارش ذکر شــده همچنین بیانگر افزایش ســهم 
گزارش هــای مردمی در شناســایی و جمع آوری 
مراکز غیرمجاز استخراج رمزارز از ۱۱ درصد در سال 
۱۳۹۹ به حدود 2۰ درصد در بهار سال ۱۴۰۰ است.

 هموطنــان می تواننــد گزارش شناســایی خود را 
https://  از طریــق ســامانه توانیــر بــه آدرس

tavanir.org.ir/samaat، ســامانه تلفنــی 
۱2۱ و یا مراجعه حضوری به دفتر حراســت شرکت 

های توزیع نیروی برق ثبت کنند.
از آنجایی که ملاحظات مربوط به حفظ محرمانگی 

هویت عاملان  شناســایی برای شــرکت های برق 
ضروری اســت، از این رو همه مکاتبه های مربوط 
به پیگیری گزارش ها به صورت محرمانه انجام می 
شــود و بنابراین فرآیند بررسی گزارش ها بیشتر از 
حالت عادی اســت و هموطنان می بایست تا اعلام 
نتیجه نهایی از طرف شرکت های برق صبور بوده و 
از ثبــت کردن گزارش های تکراری حتما خودداری 

کنند.
به گزارش ایرنا، تاکنون ۵هزار و ۳۸۰ مرکز با تعداد 
2۱۷ هزار و ۳۵۶ دســتگاه بــه ظرفیت ۶۱۳ هزار و 
۷۱۵ کیلووات در کشــور کشــف و جمع آوری شده 

است.

مدیرعامل شــرکت توســعه منابــع آب و نیروی 
ایران گفت: در نیمه نخســت امسال، نیروگاه های 
برق آبی کشــور ۷.۳ گیگاوات ساعت برق تولید 
کردند که این رقم در مدت مشــابه سال گذشته 

۱۰.۷ بوده است.
به گــزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از صدا و 
ســیما، ســید حســن رضوی با اشــاره به اینکه 
نیروگاه های بــرق آبی در زمــان اوج مصرف و 
برای حفظ پایداری شــبکه به مدار می آیند افزود: 

زمستان ســال گذشته از معدود سال هایی بود که 
این نیروگاه ها در مدار تولیــد قرار گرفتند و البته 
زمســتان امســال نیز به دلیل کمبــود گاز برای 
نیروگاه هــای حرارتی، نیروگاه های برق آبی تولید 

برق خواهند داشت.
مدیرعامل شــرکت توســعه منابــع آب و نیروی 
ایران افزود: طبق پیش بینی هواشناســی دو ماه 
ابتدای پاییز امســال بارندگی کم خواهد بود، اما 
پس از آن بارش ها نرمال و شــاید بیشتر از نرمال 

باشــد که در این شــر ایط تولید در نیروگاه های 
برق آبی بهبود خواهد یافت.

وی ادامه داد: در نیمه نخست امسال، نیروگاه های 
برق آبی کشــور ۷.۳ گیگاوات ساعت برق تولید 
کردند که این رقم در مدت مشــابه سال گذشته 

۱۰.۷ بوده است.
رضوی با بیان اینکه برای پاییز و زمستان امسال 
برنامــه اضطراری تولیــد نیروگاه های برق آبی را 
بــه توانیر ارائه داده ایم ادامــه داد: در این برنامه 

حجم تولید نیروگاه هــای برق آبی در حالت های 
بدبینانه، متوســط و خوشبینانه تعیین شده است.

وی گفــت: تولید بــرق در نیروگاه های برق آبی 
در مرداد و شــهریور باید بصورت مدیریت شــده 
انجام شــود، زیرا ذخیره موجود در سدها باید به 
نحوی باشــد که در استان هایی که آب کشاورزی 
آن ها از ســدهای برق آبی تأمین می شود از جمله 
خوزستان، با مشــکل آب در کشت پاییزه مواجه 

نشوند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک- بیمه - بورس اخبار

مسدودسازی چندهزار دستگاه 
کارتخوانِ دارای مشکل هویتی

سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس از مسدودسازی 
چندهزار دستگاه کارتخوانِ دارای مشکل هویتی توسط 

نظام بانکی خبر داد.
به گزارش نقــل از بانک مرکــزی، غلامرضا مرحبا، 
ســخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: اخیراً 
بانک ها چند هزار دستگاه کارتخوانی که خارج از کشور 
فعال بودند یا به دســتگاه های مالیاتی متصل نبودند و 
نظارتی بر کارکرد آنها نبوده، غیرفعال و مسدود کردند. 
همچنین بسیاری از کارت های بانکی که هویت صاحبان 
آنها مجهول بوده و اطلاعات کافی و کاملی از صاحبان 
آنها نداشتند و تراکنش آنها از خارج کشور انجام می شد را 
مسدود کردند. در گذشته برای خروج کارتخوان از کشور 
منعی وجود نداشت و افراد با چمدان اقدام به خروج آن 

می کردند.
وی افزود: در حال حاضر دســتگاه های کارتخوانی که 
خارج از کشور تراکنش انجام می دهند و بستر اینترنتی 
آنها و شــماره تماس از خارج از کشور است، ردیابی و 
غیرفعال می شوند. فعالیت های زیرزمینی در هر صنفی 
ممکن اســت وجود داشته باشد و ســایت های قمار یا 
مجموعه های پولشویی بخشی از انتقال پول را ممکن 
اســت از طریق صرافی های غیرمجاز انجام دهند اما با 

صرافی های غیرمجاز برخورد قانونی انجام می شود.

بورس تهران سبزپوش شد 
 شــاخص کل بورس در روز سه شنبه 2۳ شهریور و در 
پایان معاملات روز با رشد 2۱ هزار و ۷۳۰ واحدی همراه 
شــد و به یک میلیون و ۴۹۶ هزار واحد رسید و بعد از 

مدت ها قرمز پوشی بر مدار صعود قرار گرفت.
 به گــزارش پول نیوز، در معاملات امروز بورس تهران 
شــاخص کل بورس با صعود 2۱ هزار و ۷۳۰ واحدی 
نســبت به روز دوشنبه به رقم یک میلیون و ۴۹۶ هزار 

واحد سقوط کرد.
 شــاخص هم وزن نیز با رشد ۷ هزار و ۹۱۰ واحدی در 
سطح ۴۵۱ هزار و ۹۱۳ واحدی ایستاد. همچنین شاخص 
کل فرابورس ۱۱۵ واحد بالا آمد و در ســطح 22 هزار و 
2۴۵ واحد قرار گرفت. روز سه شنبه پس از ۵ روز متوالی 
ارزش خالص تغییر مالکیت حقوقی به حقیقی بازار مثبت 
شد و ۳۱۱ میلیارد تومان پول حقیقی به بورس وارد شد.

در معاملات امروز بیشترین ورود پول حقیقی به سهام 
فملی )شرکت ملی صنایع مس ایران( تعلق داشت که 
ارزش تغییــر مالکیت حقوقی به حقیقی آن ۳۹ میلیارد 
تومان بود. پس از فملی، شــپنا )پالایش نفت اصفهان( 
و شبریز )پالایش نفت تبریز( بیشترین ورود پول حقیقی 

را داشتند.
روز سه شنبه نماد های »پارسان«، »نوری« و »فولاد« 
بیشترین تاثیر را در رشد شاخص کل داشتند. همچنین 
سه نماد »فخاس«، »وسصفا« و »اپال« نماد های بزرگ 
بازار بودند که بیشترین تاثیر منفی را بر شاخص داشتند.

در جــدول پرتراکنش تریــن نماد های بورس ســپید 
صدرنشــین اســت و آبادا و برکت در رتبه های بعدی 
هســتند. در فرابورس نیــز وهامون، ســپیدار و گدنا 

پرتراکنش ترین نماد ها هستند.
امروز ارزش معاملات کل بازار سهام به رقم ۱۷ هزار و 
2۱۷ میلیارد تومان رســید که نسبت به روز دوشنبه 2۳ 
درصد کاهش یافته است. ارزش معاملات خرد نیز با افت 
۱۰ درصدی نســبت به روز کاری قبل به رقم ۶ هزار و 

۶۹۴ میلیارد تومان رسید.
در پایان معاملات امروز ارزش صف های خرید نســبت 
به پایان روز کاری گذشــته 2۱ درصد رشــد کرد و در 
رقم هزار و ۳2۷ میلیارد تومان ایستاد. ارزش صف های 
فروش نیز ۸۸ درصد کاهش یافت و ۱۹ میلیارد تومان 
شد.شــرکت آریان کیمیا تک )کیمیاتکِ( با صف خرید 
۴۵۵ میلیارد تومانــی در صدر جدول تقاضای بازار قرار 
گرفت. پس از کیمیاتــک، نماد های فجهان )مجتمع 
جهان فولاد ســیرجان( و کالا )بورس کالا( بیشترین 

صف خرید را داشتند.
بیشــترین صف فــروش نیز به بپاس )شــرکت بیمه 
پاسارگاد( تعلق داشت که در پایان معاملات صف فروش 
۱۵ میلیارد تومانی داشت. پس از بپاس، وسقم )شرکت 
ســرمایه گذاری اســتان قم( و وتوس )شرکت توسعه 

شهری توس گستر( بیشترین صف فروش داشتند.

 خبرهای بد برای
 ارزهای دیجیتالی

انتشار اخبار جدید از سختگیری های بیشتر هند و کره 
جنوبــی روی معاملات ارزهای دیجیتالی باعث ریزش 

قیمت آن ها شد.
به گزارش ایسنا، به نقل از سی ان بی سی، دولت هند که 
پیش از این به دلیل مخالفت داخلی از طرح ممنوعیت 
فعالیت هــای مرتبط با رمزارزها عقب نشــینی کرده 
بود، در حال آماده ســازی طرحی اســت که در صورت 
تصویب، خرید و فروش ارزهای دیجیتالی را مشــمول 
دریافــت مالیات می کند. احتمــالا ممنوعیت ارزهای 
دیجیتالی خصوصی نیز بخشی از لایحه خواهد بود. در 
کره جنوبی، احتمال تعطیلی دو سوم صرافی های ارایه 
دهنده خدمات ارزهای دیجیتالی در این کشور بالا گرفته 
اســت.  دولت چین با صدور بیانیه جدیدی به مردم این 
کشور هشدار داد در توکن های غیر مثلی )یا همان ان 
اف تی( سرمایه گذاری نکنند چرا که قیمت آن ها حباب 
است و از دیدگاه مالی، این دارایی ها دارای ارزش خیلی 
کمتر از چیزی هستند که اکنون قیمت گذاری می شوند. 
وانگ جونهی- خبرنگار روزنامه ساوث چاینا مورنینگ 
پست- در مطلبی نوشت: وقتی که هیجان بازارها تخلیه 
شــود، ارزش این ان اف تی ها به میزان قابل توجهی 
کاهش پیدا خواهد کرد.  کمیســیون بازارهای مالی و 
اوراق بهادار اروپــا در گزارش خود با عنوان »رمزارزها: 
روند ها، ریســک ها و تلاطم ها« از ارزهای دیجیتالی 
به عنوان خطری برای ثبــات مالی بازارها نام برده که 
دارای پیامدهای محیط زیستی زیان بار به ویژه در حوزه 

استخراج رمزارزها هستند. 

متقاضیان وام ازدواج بخوانند
برای دریافــت وام ازدواج نیازی به مراجعه حضوری 
به شعب بانک ها نیست و فرآیند آن همچون قبل از 
طریق ســامانه مربوطه  که بانک مرکزی تعبیه کرده 
است، انجام می شــود اما باتوجه به برخی سوالات و 
ابهامات متقاضیان ایــن وام در طول فرآیند ثبت نام، 
ایسنا پاســخ و توضیحات این ابهامات را ارائه کرده 

است.
به گزارش ایسنا، وام ازدواج یکی از وام های پرتقاضای 
سیستم بانکی است که هر ساله در بودجه کشور، بانک 
مرکزی و دولت مکلف می شوند به بانک ها ابلاغ کنند 
تا درصــدی از وام های پرداختی خــود را به این امر 

اختصاص دهند.
بدیــن منظور، طبــق قانون بودجه در ســال جاری 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج برای هر یک از زوج ها 
معادل ۷۰ میلیون تومان و با دوره بازپرداخت ۱۰ ساله 

تعیین شده است.
همچنین، به منظور کاهش سن ازدواج جوانان، بانک 
مرکزی مکلف شد که تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 
برای زوج های زیر 2۵ ســال و زوج های زیر 2۳ سال 
واجد شرایط دریافت تسهیلات ازدواج را تا سقف ۱۰۰ 

میلیون تومان افزایش دهد.
در ایــن زمینه، بانک ها باید برای ضمانت صرفا یکی 
از ســه مورد اعتبارسنجی، یعنی یک ضامن و سفته 
یا سهم فرد از حســاب یارانه هدفمندی را به منزله 
ضمانت بپذیرند و طبق گفته مدیر اداره اعتبارات بانک 
تعداد ضامن ها در متن قانون پیش بینی نشده و مبنای 
اعتبارسنجی )وضعیت مالی متقاضی و ضامن( اعلام 

شده است.
براین اساس، به تشخیص بانک ها ممکن است تعداد 

ضامن ها کم یا زیاد شود.
ثبت نــام وام ازدواج به صــورت اینترنتی و از طریق 
مراجعه به سایت تسهیلات قرض الحسنه وام ازدواج 

ve.cbi.ir ۱۴۰۰ انجام می شود.
این سایت توسط بانک مرکزی راه اندازی شده است 
تا متقاضیان در هرساعتی از شبانه روز برای ثبت نام 
و پیگیری درخواست خود به این سایت مراجعه کنند. 
اما در این بین، برخی از متقاضیان برای تکمیل فرآیند 
ثبت نام خود با ابهامات و سوالاتی مواجه هستند که در 

ادامه به آن ها پاسخ داده شده است.
یکی از مشــکلاتی که برخی متقاضیان وام ازدواج با 
آن درگیر هستند، پذیرفته نشدن مکرر کُد امنیتی ورود 
به ســامانه برای تکمیل فرآیندهای ثبت نام است که 
پیگیری های خبرنگار ایســنا از بانک مرکزی با این 
پاســخ مواجه شد که حروف مدنظر که برای ورود به 
سامانه تعبیه شده اند به کوچک و بزرگ بودن صفحه 
کلید حساس است و افراد باید به این موضوع در وارد 

کردن کُد مربوطه توجه کنند. 
از ســوی دیگر، در فرایند ثبت نام برای دریافت وام 
ازدواج باید از بین بانک های عامل موظف به پرداخت 
این تسهیلات، یکی از آن ها انتخاب شود که سامانه 
مربوطــه در زمان انتخاب بانک عامــل این پیغام را 
می دهد که »هنگام انتخــاب بانک عامل، بانکی را 
انتخاب کنید که بتوانیــد در آن بانک ضامن تامین 

کنید«. 
این پیام به این معنی اســت که قبل از انتخاب بانک 
عامل از شرایط بانک مورد نظر برای اخذ ضامن اطلاع 
پیدا کنید تا فرآیند دریافت تسهیلات برای شما تسهیل 
شود و ضامنی متناسب با شرایط آن بانک ارائه دهید. 
علاوه بر این، برخی دیگر از متقاضیان وام ازدواج که 
به تازگی به سامانه برای ثبت نام و دریافت وام مراجعه 
کرده اند، اینگونه توضیح دادند که برای انتخاب بانک 

عامل تنها یک بانک به آنها معرفی شده است.
پاسخ بانک مرکزی به این موضوع نیز این است که 
منابــع بانک های عامل برای پرداخــت وام ازدواج از 
سوی بانک مرکزی در هفته اول هر ماه شارژ می شود 
که هر بانکی بسته به تعداد ثبت نام هایی که دریافت 
می کند، ظرفیت آن ها تکمیل می شود و انتخاب مجدد 
آن ها به عنوان بانک عامل برای دریافت وام ازدواج از 
ســوی سایر متقاضیان در اوایل ماه بعد با شارژ شدن 

سهمیه آن ها فعال می شود. 
البته، ممکن است با درخواست بانک هایی که سهمیه 
آن ها برای پرداخت وام ازدواج به پایان رسیده است، 
بانک مرکزی پیش از ابتدای ماه با درخواســت آن ها 
موافقت کند و با تمدید ســهمیه بــرای پرداخت وام 
ازدواج بتوان آن ها را در سامانه به عنوان بانک عامل 

انتخاب کرد.

تعویق زمان راه اندازی ارز 
دیجیتالی روسیه

وزارت دارایی روســیه اعلام کرد تا پیش از ســال 
2۰۳۰ روبل دیجیتالی راه اندازی خواهد شد.

به گزارش ایسنا به نقل از راشاتودی، وزارت دارایی 
روسیه با صدور بیانیه ای اعلام کرد راه اندازی ارز 
دیجیتالی این کشور تا قبل سال 2۰۳۰ انجام خواهد 
شد. این پروژه یکی از اصلی ترین اجزای تشکیل 
دهنده برنامه روســیه برای گــذار به یک اقتصاد 
دیجیتالی اســت و ســومین واحد پولی محسوب 
خواهد شد که توســط بانک مرکزی روسیه صادر 

می شود.  
طب اعــلام وزارت دارایی روســیه، معرفی روبل 
دیجیتالی نیاز به توسعه بیشتری در زیرساخت های 
پرداخت دارد اما در نهایت به افزایش رقابت پذیری 
و اســتفاده از ابزارهای مالی نوآورانه جدید کمک 
خواهد کرد. همچنین مردم روســیه در نتیجه راه 
اندازی روبل دیجیتالی شاهد افزایش دسترسی خود 
به خدمات بانکی و مالی و همچنین کاهش زمان 

و هزینه در انجام تراکنش های خود خواهند بود.
پیش از این قرار بود روبل دیجیتالی تا پیش از پایان 
سال 2۰2۳ رونمایی شود. نخستین بار در ماه اکتبر 
سال قبل بانک مرکزی روسیه از کار بر روی پروژه 

ارز دیجیتالی خود خبر داده بود.

در حالی که انتظار می رفت به واسطه موقعیت 
اضطراری اقتصاد ایران، تکمیل تیم اقتصادی 
کابینه مهمترین اولویت دولت باشــد اما این 

مهم هنوز رخ نداده است.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، بیست روز از 
آغاز به کار کابینه سیزدهم می گذرد اما هنوز 
رئیس کل بانک مرکزی مشخص نیست. این 
در حالی اســت که پیش از برگزاری جلسات 
رای اعتماد کابینه، اخباری متعدد در خصوص 

کاندیداهای احراز این پست مطرح می شد.
در سیزدهمین روز شــهریور ماه نیز احسان 
خانــدوزی، وزیر امور اقتصــادی و دارایی در 
گفت وگو با خبرنــگاران تاکید کرد به زودی 
رئیس کل بانک مرکزی مشخص می شود.
زمان اعلامی از سوی وی هفته آتی بود اما با 
گذشت ۱۰ روز از اعلام این وعده هنوز، این 

مهم محقق نشده است.
پس از آنکه عبدالناصر همتی رئیس کل بانک 
مرکزی به عنوان کاندیدای انتخابات ریاست 
جمهــوری در ســیزدهمین انتخابات حضور 
یافــت، کمیجانی قائم مقام بانک مرکزی به 

عنوان رئیس کل انتخاب شد.
هرچند کمیجانی یکی از قدیمی ترین نیروهای 
بانــک مرکزی اســت اما نــام وی در میان 
گزینه های اعلامی برای تصدی پست رئیس 
کلی بانک مرکزی نیســت از این رو به نظر 
می رسد این نهاد سیاستگذار پولی در شرایط 

کنونی با نوعی بلاتکلیفی روبرو باشد.
اقتصاد ایران با مشــکلات بســیار متعددی 
روبروســت و بخــش مهمی از شــعارهای 
کاندیداهای انتخابات ریاست جمهوری نیز بر 

مسائل اقتصادی متمرکز بود.
کارشناســان معتقدند که تحقق شــعارهای 
اعلامــی از ســوی دولــت رئیســی منوط 

مشخص شدن سیاســت پولی کشور خواهد 
بود. به عبارت دیگر احداث یک میلیون واحد 
مسکونی در یک ســال و ایجاد یک میلیون 
فرصت شغلی در هر ســال در کنار افزایش 
ظرفیت تولیــد و همچنین تحقــق اهداف 
پیش بینی شــده برای صادرات غیرنفتی در 
گرو روشن شدن سیاستهای پولی کشور است.

به نظر می رسد طولانی شدن فرآیند انتخاب 
رئیس کل بانک مرکزی، ریشه در نبود توافق 
جامع میان فرماندهان اقتصادی در این حوزه 

دارد.
در شــرایط کنونی ترکیب کابینه ســیزدهم 
مشخص است و مســعود میرکاظمی نیز به 
عنوان رئیس سازمان برنامه و بودجه انتخاب 
شده اســت.در عین حال محســن رضایی، 
معاون اقتصــادی رئیس جمهور و همچنین 
مسئول هماهنگی تیم اقتصادی دولت شده 
اما فرمانده دیگری در حوزه اقصادی در میدان 
است. محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور 
به عنوان مسئول هماهنگی تیم اقتصادی از 
سوی سید ابراهیم رییسی انتخاب شده است.

گزینه های بانک مرکزی چه کسانی 
هستند؟

در حالــی که تــا 2۰ روز پیــش علی اکبر 
صالح آبادی قویترین گزینه تصدی ریاســت 
کلیــه بانک مرکزی بود، در شــرایط کنونی 

نام های دیگری نیز به گوش می رسد.
صالح آبادی، سابقه ریاست بر سازمان بورس 
در دولت احمدی نژاد را داراســت. وی دارای 
مدرک کارشناسی ارشــد معارف اسلامی و 
مدیریت مالی از دانشگاه امام صادق دکتری 
مدیریت مالی دانشگاه تهران و عضو هیئت 

علمی دانشگاه امام صادق است.

گذشت زمان اما احتمال معرفی وی به عنوان 
ییس کل را کمتر کــرده و در روزهای اخیر 
نام جدیدی برای تصدی ریاست کلی بانک 
مرکزی به گوش می رســد. ایــن نام جدید 
کسی نیست جز طالبی، دبیرکل کنونی بانک 
مرکزی که سه ســال پیش از سوی همتی 

برای تصدی این پست منصوب شد.
رزومه محمد طالبی نشــان می دهد وی نیز 
عضو هیات علمی دانشگاه امام صادق است.
او دکتری مدیریت مالی از دانشگاه تهران دارد 
و کارشناسی ارشد مدیریت مالی را از دانشگاه 

تهران دریافت کرد.
وی کارشناسی مدیریت بازرگانی از دانشگاه 
شــیراز دریافت کــرده بود.طالبی مدیرعامل 
صندوق ضمانت سپرده ها، مدیرعامل بانک 
کشــاورزی، عضو شورای عالی بورس، عضو 
شــورای فقهی بانک مرکزی و عضو هیات 

امنای موسسه عالی آموزش بانکداری ایران 
بوده اســت.طالبی در  میزگــرد تخصصی 
»بانکداری مرکــزی در گام دوم انقلاب« با 
بیان اینکه دولت سیزدهم برنامه های خوبی در 
زمینه تنظیم بازار ارز دارد، گفت: این برنامه ها 

نوید خوبی برای بازار ارز است.
طالبــی گفت اســت: در روزهای گذشــته 
بحث های مطرح نشــان داد که تشــخیص 
خوبی از مشکلات وجود دارد و بخشی از این 
عوامل بــه تعامل بین دولت و بانک مرکزی 
بازمی گردد؛ بخشــی به رابطه بانک مرکزی 
و بانک ها و عامل ســوم هم به تعامل بانک 
مرکزی و فعالان اقتصادی مربوط می شود که 
باید همه طرف های تعامل نقش خود را بدانند 
و در مســیر خود حرکت کنند. از این رو لازم 
می دانم نوید بدهم که در دولت جدید، رییس 
جمهوری تاکید کرده است که ساختار بودجه 

۱۴۰۰ اصلاح شــود که این موضوع موجب 
خشنودی همه فعالان اقتصادی شده است.

سخنان وی سبب شد بسیاری این نتیجه را 
بگیرند که طالبی در حــال آماده کردن خود 
برای تصدی پست ریاست کلی بانک مرکزی 

است.
در این میان نام غلامرضا ســلیمانی نیز بین 
گزینه های تصدی ریاست کلی بانک مرکزی 
به چشــم می خورد .مدیرعامل کنونی بیمه 
مرکزی از این منظر شــباهتی قابل توجه به 
عبدالناصر همتی دارد چــرا که همتی نیز از 
ریاســت بیمه مرکزی به ریاست کلی بانک 
مرکزی رسید.وی دکترای حسابداری دارد و از 
این منظر نیز با ولی الله سیف،رییس کل اسبق 

بانک مرکزی شباهت دارد.
ســلیمانی قبــل از بیمــه مرکــزی نیــز 
مسئولیت هایی در صندوق های سرمایه گذاری 
داشت و در دولت محمد خاتمی نیز مدیرعامل 
ســازمان تامین اجتماعی بوده است. ریاست 
هیات مدیره بانک پارسیان نیز از سوابق دیگر 

این گزینه جدید برای بانک مرکزی است.
طولانی شــدن فرآیند انتخــاب رئیس کل 
بانک مرکزی یعنــی آخرین حلقه از زنجیره 
تیــم اقتصادی دولــت این گمــان را میان 
کارشناســان و اهل فن ایجاد کرده است که 
هنوز فرماندهان اقتصادی دولت یعنی آقایان 
مخبر و محســن رضایی به توافق مشخصی 
بــرای انتخــاب گزینه ریاســت کلی بانک 
مرکزی نرسیده اند.نزدیک به دو هفته از وعده 
خاندوزی وزیــر امور اقتصادی و دارایی برای 
انتخاب قریب الوقوع رئیس کل بانک مرکزی 
می گذرد. به نظر می رسد پیام طولانی شدن 
انتخاب رییس کل بانک مرکزی برای اقتصاد 

ایران چندان خوشایند نباشد.

پیامطولانیشدنفرآیندانتخابرییسکلبانکمرکزیبرایاقتصادایران

شمارشمعکوسبرایرونماییازسیاستپولیدولتسیزدهم

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

دستیابی به رشد اقتصادی، محور اصلی است
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: رشد اقتصادی و 
افزایش بهره وری باید مــورد توجه همه برنامه ریزان، 

تصمیم گیران و تصمیم سازان قرار بگیرد.
به گزارش ســازمان برنامه و بودجه، چهارمین جلسه 
ستاد بودجه سال ۱۴۰۱ کشور با حضور رئیس سازمان 
برنامه و بودجه، اعضای ستاد و رؤسای سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی اســتان ها که به صورت آنلاین شرکت 

کرده بودند برگزار شد.
مسعود میرکاظمی، رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: 
اقتصادمحوری اساس کار است، باید از پروژه محوری 

فاصله بگیریم و با تمرکز بر برنامه به نتیجه برسیم.
وی با اشــاره به اینکه ادامــه روند فعلی اقتصاد، روند 
مطلوبی نیســت تصریح کرد: منابع پایدار و غیر پایدار 
مصرف شــده، بدهی هایی به اســم تحقق برنامه ها 
بر کشور تحمیل شده اســت و اوراق قرضه هایی که 
دولت، هر سال باید بازپرداخت کند جز افزایش تورم و 
فشار اقتصادی بر افراد ضعیف جامعه و کاهش درآمد 
مردم و عدم تحقق برنامه نتیجه ای در بر نداشته است. 
باید ســهم استان ها در هر بخش برای رشد اقتصادی 
مشخص و این مســئله تا سطح شهرستان ها توسط 

سازمان های استانی استخراج و تدوین شود.
میرکاظمی با بیان اینکه تمام هم و غم ما این اســت 
که به بخش تولید شتاب داده شود، خاطر نشان کرد: 
طبق روال گذشته اگر برنامه اقتصادی پیش برود هزینه 
جبران ناپذیری بر کشور وارد می شود لذا توجه به رشد 
اقتصــادی و افزایش بهــره وری باید مورد توجه همه 

برنامه ریزان، تصمیم گیران و تصمیم سازان قرار گیرد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه با تاکید بر اینکه ما کشور 
ثروتمندی هستیم افزود: ســازمان برنامه و بودجه با 
مشارکت استان ها برای تحقق رشد اقتصادی و افزایش 

بهره وری، برنامه ریزی کند تا شــاخص سطح زندگی 
مردم بهبود پیدا کند چرا که مردم ما شایســته زندگی 

بهتری هستند.
وی با انتقاد از خلق پول طی ســال های گذشته اظهار 
داشت: تا کی باید خلق پول صورت گیرد که جز تورم 
افسار گسیخته و آسیب جدی که به معیشت مردم وارد 
کرده، نتیجه ای نداشته است؛ بنابراین به جد باید تلاش 
شود تا خلق پول که ساده ترین راه است ریشه کن شود 
و برای تحقق پروژه ها باید مدیران در استان ها به خلق 

منابع رو بیاورند.
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نماینده قائم شهر:

تکمیل تیم اقتصادی دولت به ویژه بانک مرکزی از انتظارات مجلس است

عامل اصلی ایجاد تورم در کشورچیست؟

نماینــده مــردم قائم شــهر در مجلس 
شورای اســلامی تکمیل تیم اقتصادی 
دولت بــه ویژه در بانــک مرکزی را از 
موارد مورد انتظار نمایندگان عنوان کرد.

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، »کیوان 
مرادیان کوچک سرائی« در نشست علنی 
امروز -سه شــنبه- در تذکر شفاهی با 
قدردانی از رییس جمهوری در زمینه سفر 
به استان ها و مدیریت کرونا، گفت: یکی 
از تذکــرات جدی که به دولت دارم این 
اســت که چرا ترمیم کابینه تا این اندازه 
به تاخیر افتاده اســت، همچنان که در 
بعضی حوزه ها از جمله محیط زیســت 
نزدیک به یک ماه و نیم اســت که رها 
شــده و این در حالی اســت که انتظار 

می رفت به ســرعت این بخش مدیریت 
شده به ویژه اینکه قرار بود از چهره های 
مطرح چون یکــی از زنان نماینده مورد 
حمایت مجلس اســتفاده شود.  بنابراین 
از رییس جمهــوری می خواهیم که این 
موضوع را با سرعت بیشتری دنبال کند.

نماینده مردم قائم شهر، سوادکوه، جویبار 
سیمرغ و سوادکوه شــمالی در مجلس 
یازدهم افــزود: تکمیل تیــم اقتصادی 
دولــت به ویژه در مــورد بانک مرکزی 
یکی از موارد مورد انتظار مجلس است، 
همچنین انتظار داریم وزرا به سرعت در 
مورد بدنه وزارتخانه تصمیم بگیرند و اگر 
قرار اســت مدیری بماند، اعلام کنند و 
اگر قرار است جابجایی صورت گیرد، به 

سرعت انجام شود.
مرادیان خاطرنشــان کرد: متاسفانه در 
بســیاری از مجموعه ها، بلاتکلیفی در 
این زمینه حاکم اســت که این واقعا به 

کشور آسیب می رساند چرا که یک روز 
هــم نباید برای خدمتگــذاری به مردم 
بدون نتیجــه باقی بمانــد، بنابراین از 
رییس جمهوری تقاضا داریم به وزرایی 

کــه از مجلس رأی اعتمــاد گرفته اند، 
آزادی عمل داده شــود.عضو کمیسیون 
انرژی مجلــس تصریح کرد: یکی دیگر 
از مواردی که باید از ســوی دولت مورد 
توجه قــرار گیرد، تعیین تکلیف وضعیت 
اســتانداران اســت، چرا که در شرایط 
کنونی بسیاری از استان ها بلاتکلیف رها 
شده و مردم با مشکل مواجهند، بنابراین 
اگر قــرار اســت در این بــاره تصمیم 
بگیرند، با سرعت و دقت بیشتری انجام 
شــود همچنین در این نشست علیرضا 
ســلیمی با اســتناد به اصل ۱2۱ قانون 
اساسی، گفت: چرا رییس دولت قبل لغو 
سند 2۰۳۰ را ابلاغ نکرد؟  امیدوارم قوه 

قضاییه به موضوع ورود کند.

اضافه برداشت ها بانک ها برای اعطای 
تســهیلات باعث می شــد کــه بانک 
مرکزی قــدرت را در اختیــار بانک ها 
قرار دهد تا بانک ها اعطای تســهیلات 
را اضافه کنند. در نتیجه این امر ســبب 
خلق پول می شــود و ایــن خلق پول 
در یک بــازه زمانی تبدیــل به حجم 
نقدینگی می شــد، و زمانــی که حجم 
نقدینگی رخ می دهــد ۱ تا پنج درصد 

به نرخ تورم اضافه می شود.
نظام مالی و بانکی کشور در سال های 
اخیر دچار آشفتگی شدیدی شده که این 
آشــفتگی اقتصاد ایران را شدیداً تحت 
تاثیر خود قرار داده است و این آشفتگی 
از آنجایی شروع شد که اقتصاد در حال 
تورم ایران، در ســال های اخیر از رشد 
مثبت بــه روند منفــی گراییده و دچار 
رکودی دامن گیر شــده است که منجر 
به کاهش سودآوری بنگاه های تولیدی 
و خدماتی شده است. شروع این بحران 
از دهه های گذشــته برای اقتصاد ایران 

رخ داد، جنگ، تحریم های بین المللی، 
تیره شــدن روابط با ســایر کشــورها، 
وجود نا امنــی و درگیر های داخلی در 
کشــور های همسایه و... همگی اقتصاد 

ایران را به این سمت کشانده است.
 امــا در طول ســال های پس از جنگ 
تحمیلی اتخاذ تصمیم های دولت مردان 
و سیاسیون در گسترش ابعاد اقتصاد رو 
به افول، نقش بسزایی داشته است. اما 
بحران از آنجا شدت میگیرد که کنترل 
نظام پولی و مالی ســخت شود و بانک 
مرکزی به عنوان تنها ناظر بر عملکرد 
ده ها بانک و موسســه مالی نمی تواند 
وظایف خود را به درســتی انجام دهد. 
در همین راســتا ما در گســترش نیوز 
گفتگویی داشــتیم با یک کارشناس و 
نظر وی را در مورد مســائل یاد شــده 
جویا شدیم، برای خواندن مشروح این 

گزارش با ما همراه باشید:
ابولحســن معصومی کارشناس بانکی 
در گفتگو با گســترش نیوز درباره این 

سوال که میزان بدهی دولت به بانک ها 
چه تاثیری در آشفتگی پولی دارد اظهار 
کرد: بحث کســری بودجــه و میزان 
بدهی بانک ها بــه بانک مرکزی وقتی 
رخ داد کــه ما در دولت های گذشــته 
تســهیلات واداشــتگی را به بانک ها 
تحمیل می کردند و بانک ها پاسخگوی 
این تسهیلات نبودند و با کسری منابع 
روبرو می شــدند. در نتیجه این کسری 
منابع را از طریق بانک مرکزی جبران 

می کردند.
  وی ادامه داد: این اضافه برداشــت ها 
باعث می شد که بانک مرکزی قدرت را 
در اختیار بانک هــا قرار دهد تا بانک ها 
اعطای تســهیلات را اضافــه کنند. در 
یــک مقطــع زمانی این قــدرت پولی 
تبدیل میشــد به خلق پول و تورم؛ این 
خلــق پول در یک بازه زمانی تبدیل به 
حجــم نقدینگی می شــد، و زمانی که 
حجــم نقدینگی رخ می دهــد ۱ تا پنج 
درصد به نرخ تورم اضافه می کند. یعنی 

اگر فرض بر این بگیریم که ۴۰ درصد 
نقدینگی اضافه شــود انتظار می رود که 

2۰ درصد به تورم اضافه شود.
معصومــی در پایان اظهار کرد: موضوع 
یاد شده به دو حالت بستگی دارد، یکی 
بحث سیاســت های پولــی و دیگری 
بحث سیاســت های مالی است، نتیجه 
اتفاقاتی که بــرای بانک ها رخ می دهد 
بــر سیاســت های کلــی کــه معلول 
سیاست های بانکی است اثر می گذارد. 
یعنــی تکالیفی که بــه بانک ها واگذار 
می شــود بر اســاس بودجه نیســت و 
باید گفت که اثــرات تکلیفی بودجه بر 
بانک ها تاثیر منفی می گذارد و مستقیما 
به خزانه بانــک مرکزی اثرگذار خواهد 
بود. ما تا زمانی که نتوانیم سیاست های 
مالی مان را اصــلاح کنیم این گردش 

باطل همچنان ادامه می یابد.
ســخن پایانی: در چندســال اخیر که 
آشــفتگی پولی در کشــور ایجاد شده 
مربــوط به تجدید دارایی بانک مرکزی 

اســت که دولت همه را مصادره کرده 
اســت. دولــت در بودجــه ســال ۹۵ 
تبصــره ای را اعمــال کرد کــه در آن 
ســوآپ ســه جانبه جایگزینــی بدهی 
بانک هــا بــه بانک مرکــزی و بدهی 
دولت ها بــه بانک هــا و مطالبه دولت 
از بانک مرکزی بابــت تجدید ارزیابی 
دارایی هــای خارجی در حدود ۷۴ هزار 
میلیارد ریال بــود که بانک مرکزی به 
دولــت بدهکار شــد و از بابت آن تمام 
بدهی هایش شــامل بدهی های بانک 
ها، موسسات و شــرکت های بزرگ با 
حســاب های بانک مرکزی پابه پا شد 
و تســویه شد. شاید بتوان گفت که ۷۰ 
درصد از آشفتگی پولی جدید و ابر تورم 
فعلی و تغییــرات مکرر ارز متاثر از این 
عوامل بود این فشــاری که به بازار ارز 
آمد و نــرخ ارز ناگهان از ۴۰۰۰ تومان 
به ۳۰ هــزار تومان حرکت کرد همگی 
ناشــی از فشار نقدینگی تجدید ارزیابی 

دارایی های خارجی بانک مرکزی بود
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصاد کلان

در حال خرید هواپیماهای 
جدید هستیم

رئیس کمیســیون عمران مجلس از برنامه خرید 
هواپیماهای جدید با اســتفاده از تسهیلات بانکی 

خبر داد.
محمد رضا رضایی کوچی در گفت وگو با خبرنگار 
مهر درباره خرید هواپیمای جدید گفت: ۵۰ درصد 
هواپیماهای کشور زمین گیر شده اند در حالی که 

تقاضا برای سفرهای هوایی بالاست.
وی با اشاره به وجود فاصله زیاد عرضه و تقاضا در 
صنعت هوانوردی و محدود بودن تعداد صندلی های 
پروازی نسبت به تقاضای سفر گفت: همین موضوع 

سبب بالا رفتن قیمت بلیت هواپیما شده است.
نماینــده مردم جهرم در مجلــس هزینه هر یک 
ساعت-صندلی هواپیما را ۹۰۰ هزار تومان دانست 
و یادآور شد: این نرخی است که سازمان هواپیمایی 
کشوری مصوب کرده است بنابراین باید به سمت 
خرید و وارد کردن هواپیماهای جدید حرکت کنیم.

وی با بیان اینکه با کشورهای مختلفی برای واردات 
هواپیما مذاکره شــده، تصریح کرد: شرکت هایی 
هســتند که می توانند به راحتی هواپیما خریداری 
کننــد و ما برای خرید و واردات هواپیما مشــکلی 

نداریم.
رئیس کمیسیون عمران مجلس تأکید کرد: نباید 
هواپیماهای سن بالا خریداری کرد؛ در حال حاضر 
میانگین سن ناوگان هوایی کشور بالای 2۰ سال 
است که مناسب نیست. بنابراین باید هواپیماهای 
زیر ۱۰ سال خریداری کرد و اگر با عمر بالای ۱۰ 

سال باشند، در زمان محدودی کارآیی دارند.
به گفته این نماینده مجلس، بخش خصوصی قرار 
اســت هواپیما خریداری کنــد و بانک ها نیز برای 

اینکار قرار است تسهیلات پرداخت کنند.

پهلوگیری بزرگترین لنج 
تجاری با ظرفیت 2۷00 تن 

در بندر شهید باهنر
مدیر بنادر و دریانوردی شــهید باهنر از پهلوگیری 
بزرگترین لنج تجاری با ظرفیت دو هزار و ۷۰۰ تن 

در بندر شهید باهنر خبر داد.
به گزارش مهر، حمیدرضا محمدحســینی تختی 
پیش ازظهر سه شنبه در جمع خبرنگاران تسهیل 
و تداوم صادارت کالای غیر نفتی و نیز بهره گیری 
از تمامی ظرفیت های لجستیکی بنادر مرکزو شرق 
اســتان را راهبرد اصلی فعالیت ها تجاری در خلیج 
فارس و دریایی عمان برشــمرد و اظهارداشت: با 
بستر مناسب و زیر ساختهای ایجاد شده پهلودهی 
شناورهای با ابعاد بزرگ تر یکی از رویکردهایی بود 

که درسال گذشته مورد توجه واقع شد.
وی ادامه داد: در نیمه بهمن ســال گذشته با اتخاذ 
تدابیر ۳ فروند کشتی ۴۰ هزارتنی بطور همزمان در 

بندر شهید باهنر پهلو دهی شد.
محمد حسینی تختی بابیان اینکه روز گذشته 22 
شهریورماه نیز برای اولین بار یک فروند لنج تجاری 
بــا ظرفیت بارگیری دو هزارو ۷۰۰ تن در این بندر 
پهلودهی شد اظهارداشت: طول این شناور ۵۶ متر 
و عرض آن ۱۷ متر اســت که قرار اســت پس از 
بارگیری بندر شهید با هنر را به مقصد شرق آفریقا 

ترک کند.
وی ادامــه داد: این لنج بزرگ تجــاری با 2۱ نفر 
خدمه کالاهای صادراتی نظیر ماکارونی وحبوبات را 
بارگیری و پس از طی مصافتی حدود ۱۳۰۰ مایل، 

در یکی از بنادر شرق آفریقا پهلو خواهد گرفت.
لازم بذکر اســت؛ بندر شهید باهنر با آبخور ۱۱.۵ 
متر یکی از بنادر مهم کشور در امور صادرات نفتی 
و غیر نفتی و حمل و نقل مســافری بشمار آمده و 
نقش بی بدیلی را در اقتصاد دریاپایه و تجارت دریا 

برد ایفا می کند.

230 هزار متقاضی وام ودیعه 
مسکن به بانک ها معرفی شدند

تهران- ایرنا- معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و 
شهرسازی از معرفی 2۳۰ هزار متقاضی دریافت وام 
اجاره به بانک ها خبر داد و گفت: تاکنون هفت هزار 

نفر وام اجاره را دریافت کردند.
به گزارش روز سه شنبه ایرنا، »محمود محمودزاده« 
در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا درباره آخرین 
وضعیت پرداخت وام ودیعه مسکن به متقاضیان، 
افــزود: تا کنون حدود ۷ هــزار پرداخت وام ودیعه 
مسکن از سوی بانک ها انجام شده است که البته 

سرعت پرداخت مورد قبول نیست.
وی از رایزنی با بانک مرکزی برای افزایش سرعت 
پرداخت وام ودیعه به مســتاجران خبر داد وگفت: 
چندین بار اعلام کردیم که ســرعت پرداختی ها 

توسط نظام بانکی باید افزایش یابد.
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی 
ادامه داد: تا روز گذشــته حدود یک میلیون و ۵۰ 
هزار نفر برای دریافت وام ودیعه مسکن در سامانه 
ثبت نام کردند و 2۳۰ هزار نفر از رقم ثبت نامی به 
بانک ها معرفی شدند و تکمیل مدارک داشتند. هم 
چنین از این رقم نیز  حدود ۷ هزار نفر توانستند وام 
ودیعه را دریافت کنند.محمودزاده عنوان کرد: یکی 
از مشــکلات عمده ما در این مقطع، سختگیری 
بانک ها و تضامینی اســت که سرعت دریافت وام 
را برای متقاضی کاهش داده اســت که امیدواریم 
راهکاری برای آن اتخاذ شــود. معــاون وزیر راه 
وشهرســازی درباره احتمال تمدید مهلت ثبت نام 
وام اجــاره نیز گفت: برای تمدید زمان ثبت نام وام 
ودیعه مسکن روز شنبه در ستاد ملی مبارزه با کرونا 

تصمیم گیری و اعلام خواهد شد.

نوسازی در بافتهای فرسوده 
تهران کلید خورد

با تصویب لایحه تشویقی در شورای اسلامی شهر 
تهران پرداخت عوارض، محرکی برای ایجاد ساخت 
و ســاز و رفع موانع بازآفرینی بافت های فرسوده 

پایتخت ایجاد شد.
به گزارش مهر، لایحه دو فوریتی اصلاحیه مصوبه 
اخذ مطالبات حوزه شهرسازی شهرداری تهران، به 
منظور تشویق و تسهیل وصول مطالبات شهرداری 
تهران امروز به عنوان اولین لایحه مطرح شده در 
شورای شهر ششم تهران مورد بررسی قرار گرفت.

اقراریان گفت: باید کمیســیون های درگیر درباره 
چرایی دو فوریت این لایحه توضیح دهند. و امانی 
به عنوان موافق اظهار داشــت: این لایحه از سوی 
شــهرداری ارائه شــده و باید درباره دوفوریت آن 

توضیح دهد.
گلپایگانی معاون شهرسازی درباره علت دو فوریت 
آن گفت: به واسطه اینکه صدور پروانه ساختمانی 
بازه کوتاهی اســت و اگر بخواهد به صورت عادی 
مطرح شــود باعث می شود ارباب رجوع بلاتکلیف 
بمانند و می خواهیم تکلیف نحوه مواجهه با صدور 
پروانه جدید مشخص شــود تا درآمد شهرداری از 

صدور پروانه به حالت عادی برگردد.
وی افزود: معمولًا در بازه شهریور مهر و آبان درآمد 
شهرداری از این محل پایین است و می خواهیم در 

این بازه زمانی اثرگذاری داشته باشد.
چمران با اشاره به اینکه این روش چندین ساله است 
و قبل از این قانون مصوب با بهره این مســاله حل 
می شد گفت: تصمیم گرفتیم کلیه پرداخت دوساله و 
خانواده ایثارگران سه ساله پرداخت کنند، اما کسانی 
که خواستند نقدا بپردازند از تخفیف خوبی برخوردار 
باشند. و این مســاله می تواند در تأمین درآمدهای 

شهرداری مؤثر باشد.
دوفوریت ایــن لایحه به تصویب رسید.عباســی 
افزایش عوارض ساختمانی در صدور پروانه را نسبت 
به سال گذشته افزایشــی عنوان کرد و گفت: این 
افزایش بسیاری از متقاضیان را دچار مشکل جدی 
کرده است و شهرداری باید بتواند این بخشنامه را 

تعدیل کند.
وی افزود: اگر دو فوریت مصوب شود به نظرم بسته 
تشویقی خوبی اســت و درست است که بخشی از 
درآمدهای شــهرداری را محقق کنیم اما در اصل 
باعث رونق ســاخت و ســاز در تهران می شود و 
شهرداری بخشی از حقوقش صرف نظر می کند تا 

کلید ساخت و ساز در تهران زده شود.
بابایی با اشــاره به اینکه موافق این لایحه است و 
آن را محرکی برای ایجاد ساخت و سازهای جدید و 

رفع موانع بازآفرینی بافت های فرسوده است.
وی پیشــنهاد کرد: برای پرداخت بعد از ۴۵ روز نیز 
تخفیفی قائل شویم تا با جایزه کمتری از این فضا 
اســتفاده کنیم. چون ما می خواهیم این پالس را به 
شهروندان بدهیم که شــورا آماده و رونق صنعت 

ساخت و ساز است.
چمران گفت: در مدت ۴۵ روز بررسی خواهیم داشت 
و بعد از آن تصمیم می گیریم که آیا تخفیفی قائل 

شویم یا نه.
امانی پیشنهاد داد که مدت ۴۵ روز به دوماه افزایش 
دهد چون تا زمــان ابلاغ زمان می بــرد و درصد 
پیشنهادی من 2۵ درصد است. و این تبصره را هم 
اضافه کنیم که با ارائه گزارش شهرداری به بررسی 

عملکرد تصمیمات جدید بگیریم.
اقراریــان گفت: تا زمانیکه این قانون ابلاغ شــود 
حداقل زمان را از دست می دهیم و پیشنهاد 2 ماهه 

امانی می تواند کمک کند.
علیرضا زاکانی شــهردار تهران گفت: در ۴ ســاله 
گذشته سابقه تخفیف تا 2۷ درصد هم داشته ایم و 
پیشــنهاد اولیه معاونت شهرسازی 2۵ درصد بود و 
پیشنهاد شد که اگر تخفیف ۳۰ درصد باشد، ترغیب 

پرداخت نقدی بیشتر شود.
وی ادامه داد: اگر این می خواهید پرداخت عوارض 
2 مرحله ای شود همین امروز تصمیم بگیرید چون 

تزلزل ایجاد می کند و شهرداری متضرر می شود.
شــهرداری تهران پیشنهاد کرد که اگر تخفیف ۳۰ 
درصد داشته باشیم ترغیب بیشتری ایجاد می کند 
اما اگر 2۵ درصدی خواســتیم در مرحله دوم عدد 
معنادار ۵ درصــدی را در نظر بگیرند تا متقاضیان 

اقبال نشان دهند.
صادقی گفت: گلپایگانی بخشنامه ای را در این ماه 
داده و تخفیف تا 2۵ درصدی را برای مناطق قائل 
شــده اســت و اگر فرض را بر افزایش سال جاری 
بگیریــم این تخفیف ۳۰ تــا ۶۵ درصد بوده و این 
تخفیف براساس اختیارات شهرداری بوده است؟ اگر 
این اختیار وجود داشــته چرا این لایحه ارائه شده 

است.
ســروری با دو مرحله ای کردن کار مخالفت کرد و 

گفت: 2۵ درصد انگیزه ای ایجاد نمی کند.
گلپایگانی درباره ابهامات مطرح شده توضیح داد: در 
مصوبه عوارض ۱۴۰۰ گفتند سقف افزایش عوارض 
از ۵۰ درصد بیشــتر نشود و ما برای اینکه این کل 
عوارض از سقف عوارض بیشتر نشود، شهر تهرن را 
به ۴ دهک تقسیم کردیم. و این ۵۰ درصد حداکثر 

سقف مدنظر بوده است.
صادقی گفت: کف افزایش از ۱2۰ درصد به بالاست 
و به خاطر همین کسی پرداخت نمی کند و اگر قبل 

از این می دانستیم با دوفوریت موافقت نمی کردیم.
وقتی معاون شهرســازی می گوید صدور فیش ها 
اشــتباه صادر شده است و اگر اشتباه بوده است که 

دیگر این لایحه معنایی نداشت.
چمران گفت: موجی با افزایش ۱2۰ درصدی ایجاد 

شده و اصلاح شده است.
کاشانی گفت: با این مصوبه می خواهیم انگیزه ایجاد 
کنیم که برای کار اقتصادی اگر مطالبات شهرداری 

امتیاز خوش حسابی بگذاریم.
در نهایت پیشــنهاد میزان تخفیــف 2۵ درصد و 
پیشــنهاد زمان 2 ماه پس از لازم الاجرا شــدن با 

اکثریت آرا رأی آورد.

عضو هیات علمی موسسه عالی آموزش 
بانکداری ایران بین داشت: سیاست های 
حمایت از تولید داخلی در شــرایط فعلی 
یک ضرورت اجتناب ناپذیر است و برای 
توســعه اشتغال ضروری اســت، اما این 
سیاست تنها از طریق محدودیت واردات 

صورت نمی گیرد.
حســن گلمــرادی عضو هیــات علمی 
موسســه عالی آموزش بانکداری ایران 
و کارشــناس بازار ســرمایه و بورس در 
گفتگو با خبرنگار پول نیوز بیان داشــت: 
سیاســت های حمایت از تولید داخلی در 
شرایط فعلی یک ضرورت اجتناب ناپذیر 
اســت و برای توسعه اشــتغال ضروری 
اســت، اما این سیاســت تنها از طریق 

محدودیت واردات صورت نمی گیرد.
گلمرادی ادامه داد: تولیــد زمانی پایدار 
و رقابتی اســت که بتوانــد هم رضایت 
مشــتری را جلب کند و هــم بتواند در 
بلندمدت صــادرات محور باشــد و این 
موضوع مســتلزم تولیــد محصولات با 
کیفیــت مناســب و اســتفاده از آخرین 
تکنولوژی هــای روز دنیــا اســت. اگر 
محدودیت واردات کالا های نهایی بتواند 
باعث تولید محصولات با کیفیت داخلی، 
رقابتی و مشــتری پســند گردد، در این 
صورت محدودیــت واردات محصولات 
نهایی در کوتــاه مدت می تواند به بهبود 

تولید کمک کند.
وی تاکید کرد: نکته بعدی این است که 
واردات تکنولوژی و کالا های سرمایه و 
قطعات منفصله واسطه ای حامی تولید نه 
تنها مانع رشد تولید نیست بلکه در کوتاه 
مدت برای ادامــه فرایند تولید ضروری 

هســتند و چنانچه قطعــات منفصله و 
کالا های ســرمایه ای و تکنولوژی برتر 
وارد نشود ممکن اســت تولید رقابتی و 
پایدار شکل نگیرد که در این صورت این 
سیاست، روش درستی برای پشتیبانی از 

تولید نخواهد بود.
این کارشناس اذعان داشت: در بلندمدت 
نیز سیاست حمایتی بایستی هم معطوف 
به تامین نیاز داخلی و هم صادرات و ارز 
آوری محصولات تولید داخل باید باشد.

وی بیان کرد: بنابراین می توان گفت که 
در کوتاه مدت سیاســت تحدید واردات 
کالا های نهایی ســاخته شده مشروط به 
این که مشــابه آن در داخل و با کیفیت 
مشــابه و حتی بالا تر تولید شــود مفید 

خواهد بود.
وی در خصوص سیاســت های حمایتی 

دولت از تولید کننده، توضیح داد: نتیجه 
این که دولت در شرایط فعلی بایستی به 
دنبال سیاست های تجاری مناسب حامی 
و پشتیبان تولید باشــد که در بلندمدت 
بتواند بســتر تولید با کیفیــت، رقابتی، 
مشــتری مدار و صادرات محور را ایجاد 

کند.
این کارشــناس در پایان تاکید داشــت: 
بایســتی  واردات  محدودیت  ســت  ا سی
حساب شــده و در یک بســتر مناسب 
بلندمدت و هوشمند و دقیق و با شناخت 
کافــی از اطلاعات، داده ها، ســاختار و 
توانمندی های تولیــدات داخلی صورت 
گیرد تا هم نیاز داخلی تامین و هم تولید 
پایدار و رقابتی را گسترش دهد و هم در 
بلندمدت کشور را با محصولات صادرات 

محور بیمه کند.

ممنوعیت واردات کالا های خارجی لوازم 
خانگی، بــا واکنش کارآفرینان و فعالان 

اقتصادی مواجه شده است
به گــزارش پول نیــوز؛ بــا ممنوعیت 
واردات لــوازم خانگی، بازار لوازم خانگی 
در اختیار گروه خاصی قرار گرفته اســت 
و این شــرایطی باعث شده که برخی از 
این وضعیت سوءاســتفاده کنند و بازار را 
حتی با محصولات کم کیفیت و حتی بی 

کیفیت در انحصار خود در آورند.
در شــرایط فعلی کــه قیمت های لوازم 
خانگی سربه فلک کشــیده و بالا است 
با آزاد کردن واردات لوازم خانگی زمینه 
رقابــت محصولات داخلی بــا همتایان 
خارجی را فراهم کرد که در این صورت 
تولیــد کننــدگان داخلی هم بــا رقابت 
محصــولات خارجی به فکــر بالا بردن 

کیفیت جهت حضور در بازار را داشــته 
باشــند و در غیر این صــورت یا باید به 
کیفیــت محصولات خود بی افزایند یا از 

دور رقابت خارج شوند.
ضرورت اتخاذ تدابیــر برای مهار قیمت 
لوازم خانگی و برای ســاماندهی بازار و 
تامین لــوازم خانگی باکیفیت و با قیمت 
مناســب باید سیاست های رقابتی بر این 
صنعت حاکم شــود تــا از انحصار بازار 

جلوگیری شود.
در حالی کــه با ممنوعیــت ورود لوازم 
خانگی خارجی به داخل کشــور، اتفاقی 
مانند در انحصار گرفتــن یا دیکتاتوری 
بازار توســط عــده ای از تولید کنندگان 
داخلی صورت گرفته اســت، نباید بازار 
لوازم خانگی در اختیار گروه خاصی قرار 
گیرد و شــرایطی فراهم شود که برخی 
از این وضعیت سوءاســتفاده کنند، باید 
حداقل در شــرایط فعلی کــه قیمت ها 
بالا اســت با آزاد کــردن واردات لوازم 
خانگی زمینــه رقابت محصولات داخلی 

با همتایان خارجی را فراهم کرد.
ولی اگر بدون برنامه ریزی، بازار را بروی 
محصولات خارجی بــاز کنیم، امکانش 
اســت که تولیدکنندگان داخلی توانایی 
رقابت با محصولات و برند های وارداتی 
را نداشــته باشند، ولی با اعمال تعرفه بر 
واردات لوازم خانگی از یک ســو از تولید 
داخلی حمایــت شــود و در مقابل هم 
تولید کننده های داخلــی هم با افزایش 
تولیــد و ارتقا کیفیت را داشــته باشــند 
و از سوی دیگر در مســیر رضایتمندی 
مصرف کننــدگان و حمایــت از مصرف 

کننده هم گامی اساسی برداشته شود.

عضوهیاتعلمیموسسهعالیآموزشبانکداریایرانمطرحکرد:

دیکتاتوریبازارلوازمخانگیباچهکسیاست؟

وزیر صمت:

برخی صبح روز رای گیری وزرا، به دنبال ممنوعیت صادرات سیمان بودند

رئیس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران :

سرعت گرفتن 2 میلیون متر حفاری با تامین تجهیزات توسط شرکت های بزرگ

کارشناس حوزه مسکن بیان کرد:

حل بحران و کاهش التهاب در بازار مسکن

وزیر صمت گفت: صبح روز رای گیری وزرا، برخی از 
من می خواستند که صادرات سیمان را ممنوع کنم و 
من به شدت با آن مخالفت کردم زیرا اقتصاد باید پیش 
بینی پذیر باشد و تصمیمات خلق الساعه معنایی ندارد.

به گزارش مهر، ســیدرضا فاطمی امین در نشست با 
تشکل ها و فعالان صنعت ســیمان اظهار داشت: در 
مورد تأمین سوخت صنعت سیمان، معاون امور معادن 

وزارتخانه برنامه ها را آغاز کرده است.
وزیر صمت با بیان اینکه با تصمیمات خلق الســاعه 
مخالفم، افزود: صبح روز رأی گیری وزرا به من اعلام 
کردند که باید صادرات ســیمان را ممنوع کنم و من 
گفتم که هنوز رأی گیری شــروع نشده و از من توقع 

چه کارهایی را دارید و به شدت با این موضوع مخالفت 
کردم چرا که عمیقاً معتقدم اقتصاد باید پیش بینی پذیر 
باشد و تصمیمات یک شبه و خلق الساعه معنایی ندارد.

وی ادامــه داد: اگر تخلفی هم صورت می گیرد ما باید 
خودمان مدعی باشیم نه اینکه کسی از بیرون در مورد 
این تخلفات ادعایی کند. با وزیر دادگستری مذاکراتی 
کردیم که در حوزه تعزیرات همانگ تر عمل کنیم. ما 

قطعاً از صنایع حمایت می کنیم.
فاطمی امین با بیان اینکه برنامه هایی برای هزینه های 
حمل و نقل و کاهش قیمت تمام شده تدوین خواهیم 
کرد، گفت: برای برق صنایع نیز برنامه هایی داریم که 
در گام نخست فولادی ها برای احداث ۱۰ هزار مگاوات 

نیروگاه برق پیشقدم شده اند.
وی افزود: همچنین اول هر ماه برای ســه ماه آینده 
برآورد مخاطرات خواهیم داشت. به این معنا که در اول 
هر ماه بررسی می کنیم که طی روزهای آینده احتمال 
وقــوع چه مخاطراتی وجود دارد و باید چه واکنشــی 
نشــان دهیم.وزیر صمت تصریح کرد: اولین دوره را از 
شــهریورماه آغاز کرده ایم و این برنامه هر ماه انجام 
خواهد شد.فاطمی امین با اشاره به بورس کالا نیز گفت: 
بورس برای حاکمیت و صنعت مهم اســت. اگر مازاد 
تقاضایی باید درآمد به جیب تولید کننده می رود و دلال 
نقشی ندارد. ما در نظر داریم که تام زنجیره سیمان اعم 
از عاملان فروش، تولید کنندگان، بتن سازان، پروژه ها 

و ... را وارد بورس کنیم.
وی افزود: همچنین باید فاکتور فروش در سامانه جامع 
تجارت ثبت شود. تا مشخص شود سیمان با چه قیمتی 
فروخته شود. اینکه ســیمان در بورس کالا 2۵ هزار 
تومان فروخته شــود و در ادامه ۵۰ هزار تومان قیمت 
بخورد معنایــی ندارد. تمام عرضه کنندگان باید عضو 
سامانه جامع تجارت شوند و در غیر این صورت دیگر 

اجازه عرضه نخواهند داشت.
وزیر صمت به ساخت ۴ میلیون مسکن تا سال ۱۴۰۴ 
اشاره کرد و گفت: این موضوع امکانپذیر است چرا که 
هم بــرای خانوارها ضرورت بوده و هم منجر به تولید 

رونق می شود.

رئیس هیات عامل ســازمان توســعه و نوسازی 
معــادن و صنایع معدنی ایــران )ایمیدرو( ضمن 
تاکید بر ضــرورت همگرایی متولیان اکتشــاف، 
در یکسان ســازی اطلاعــات ژئوفیزیک هوایی و 
درج اطلاعات در ســامانه کاداستر، از مورد توجه 
قرار گرفتن تامین مالی بــرای واردات تجهیزات 
اکتشاف و حفاری توســط شرکت های بزرگ که 
تحقق دستیابی به هدف دو میلیون متر حفاری را 

سرعت خواهد بخشید، خبر داد.
به گزارش ایســنا و بــه نقل از روابــط عمومی 
ایمیــدرو، نشســت کمیته راهبری اکتشــاف این 
ســازمان )ایمیدرو( بــا حضور نماینــدگان حوزه 
اکتشاف وزارت صنعت، معدن و تجارت، سازمان 
زمین شناســی و شــرکت های معدنــی در محل 
ایمیدرو برگزار شــد که این نماینــدگان به بیان 
نظرات و تشریح اقدامات مجموعه خود پرداختند.

وجیــه الله جعفری دراین نشســت ضمن تاکید بر 
تولید و گــردآوری اطلاعات در بخش ژئوفیزیک 
هوایی، گفت: یکسان ســازی، گردآوری و تکمیل 
اطلاعــات ژئوفیزیک هوایی از الزامات توســعه 
بخش اکتشاف به شــمار می رود و این اطلاعات 
بایستی در ســامانه »کاداســتر« آورده شود. در 
زمینه تهیه اطلاعات، شــورای راهبری اکتشاف 

در ایمیــدرو  بــا هدف ارائــه ایده هــا و تعیین 
مســئولیت های ســازمان های ذی ربط تشــکیل 
شده است و خوشــبختانه پایش اقدامات در حال 
انجام اســت. رئیس هیات عامل ایمیدرو، هدایت 
نقدینگی به بخش اکتشاف برای توسعه و تقویت 
این حوزه را از سیاســت های ایمیــدرو خوانده و 
اعلام کرد: نگاه ما در زمینه اکتشــاف، ملی است 
و این ســازمان پیرو سیاست های توسعه ای، بستر 
اجرای برنامه ها اکتشاف را فراهم کرده است. در 

این راستا ایمیدرو با هدف توسعه و تامین خوراک 
حوزه معدن و صنایع معدنی، برنامه های اکتشاف 

را دنبال می کند.
معاون وزیــر صنعت، معدن و تجــارت، تامین و 
ســاخت تجهیــزات حوزه اکتشــاف بــا راهبری 
ایمیدرو را از دیگر برنامه های توســعه ای به شمار 
آورده و افزود: تامین مالی برای واردات تجهیزات 
اکتشاف و حفاری توسط شرکت های بزرگ مورد 
توجه اســت و ایــن موضوع تحقق دســتیابی به 

هــدف دو میلیون متر حفاری را ســرعت خواهد 
. بخشید

لازم به ذکر اســت که مطالعــات جهت تکمیل و 
تولید اطلاعات پایه در کشــور از ســوی سازمان 
زمین شناســی و اکتشــافات  معدنی کشــور برای 
یک برنامه پنج ســاله با تامین منابع مالی توسط 

ایمیدرو در حال پیگیری است.
در این طرح پنج ســاله اهدافی از جمله نوسازی 
و به ســازی زیرســاخت ها و تجهیزات اکتشافی 
و آزمایشــگاهی کشــور با هدف افزایش بازدهی 
مطالعــات و فرآیندهای اکتشــاف در کشــور و 
همچنیــن توانمندســازی متخصصان اکتشــافی 
در کشــور در حــوزه زمین شناســی و اکتشــاف 
جهــت تکمیل اطلاعــات پایه کشــور در حوزه 
زمین شناســی هدف گذاری شــده اســت. انجام 
مطالعات ژئوفیزیک هوایــی به میزان ۴۰۰ هزار 
کیلومتــر خطی به منظور تکمیــل اطلاعات پایه 
کشــور و آغاز پروژه اکتشــافات سیستماتیک در 
مقیاس یــک  پنجاه هزارم در چهــار لایه فلزی، 
غیرفلــزی، کانی هــای قیمتی و نیمــه قیمتی و 
عناصــر نادر خاکی با تامین منابع مالی از ســوی 
ســازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 

ایران)ایمیدرو( هدف گذاری شده است.

عملکــرد ضعیف در اجرای قانون مالیات بر مســکن 
خالی، می توانــد در آینده به یکی ازمشــکلات بازار 

مسکن بدل شود.
محسن فلکی، کارشــناس حوزه مسکن در گفتگو با 
خبرنــگار پول نیــوز در خصوص درســتی مالیات بر 
خانه های خالی توضیــح داد: اصلاح قانون مالیات بر 
خانه های خالی و افزایش مالیات اگر به درستی و طبق 
برنامــه ریزی واطلاعات کامــل و صحیح و مبنی بر 
عدالت اجرایی شود، می تواند به عرضه بیشتر واحد های 
خالی کمک کند و یک سیاست درستی با نظارت دقیق 
را به دنبال دارد و همچنین مســکن از حالت کســب 

درآمد به مصرفی در می آید.
فلکی با اشاره به داشــتن ضعف در اجرای این قانون 
اذعان کرد: ولی اگر در اجرای این قانون ضعیف عمل 
شــود و عدالت رعایت نشود خود این قانون مالیات بر 
مسکن خالی می تواند در آینده به یکی ازمشکلات بازار 

مسکن بدل شود.
این کارشــناس درباره اصلح قانون مالیات بر مسکن 
خالی، اظهار کرد: قانون گــذاری و اصلاح قوانین در 
حوزه مسکن مستلزم بررسی ابزار مجری برای اجرای 
این طرح است، و ســوال مهم اینجاست که آیا واقعا 
دولت و دستگاه های اجرایی اطلاعات و آمار دقیقی از 

واحد های خالی دارند؟
مالیات بر عایدی ســرمایه طرح مجلس است که پس 
از تصویب کلیات آن، اجرای کامل آن تا اواخر شهریور 
ماه نیز بصورت رسمی و نهایی در کمیسیون اقتصادی 

تصویب و به صحن علنی ارائه می شود.
بیشتر بخوانید: نظام پولی نخ نما شده در دولت رئیسی 

بازنگری می شود؟
همچنیــن، به جــز مالیات بر عایدی ســرمایه طبق 
بودجه ســالجاری باید صاحبان خانه های لوکس که 
ارزش آن ها بیش از ۱۰ میلیارد تومان باشــد، تا بهمن 

سالجاری مالیات بپردازند.

طبق مــاده ۵۴ مکــرر قانون مالیات های مســتقیم 
واحد های مسکونی واقع در شهر های با جمعیت بیش 
از ۱۰۰ هزار نفر که به اســتناد سامانه ملی املاک و 
اسکان به عنوان »واحد خالی« شناسایی شوند، از سال 
دوم به بعد مشــمول مالیات معــادل مالیات بر اجاره 

خواهند بود.
در این زمینه، وزارت راه و شهرسازی سامانه املاک و 
اسکان را راه اندازی کرد تا وضعیت سکونت در خانه ها 
از لحاظ خالی بودن مشــخص شــود که طبق گفته 
مســئولان سازمان امور مالیاتی، در ماه جاری از اولین 

خانه خالی مالیات اخذ می شود.
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شهرستان اخبار

خبر

 آغازعملیات اجرایی ساخت
  و تکمیل تونل محور
 هشتگرد – طالقان

البرز-تهمینه حیدری-خبرنگارمملکت -دکتر رضا خالقی 
– مدیرکل راه و شهرسازی استان البرز در حاشیه بازدید از 
محور هشتگرد - طالقان از شروع عملیات اجرایی ساخت 
و تکمیل تونل قطعه دوم این محور پس از 3 سال توقف  

خبر داد. 
مدیرکل راه و شهرســازی استان البرز در این خصوص 
گفت: بعد از احداث و بهره برداری از مسیر جدید هشتگرد 
طالقــان و با توجه به اینکه کنارگذر قطعه 2 فاقد ایمنی 
و اســتاندارد کامل می باشد احداث و تکمیل تونل را در 

دستور کار قرار دادیم.
رضا خالقی بیان داشت هرچند حدود سه سال است که 
با پیمانکار بخش خصوصی قرارداد احداث تونل منعقد 
شده است اما متاسفانه عملیات اجرایی به دلایل مختلف 
متوقف شــده بود و با پیگیری ها و اخطار جدی که چند 
وقت اخیر از سوی اداره کل راه و شهرسازی استان البرز به 
این پیمانکار داده شده است مقرر شد از هفته آینده تجهیز 
کارگاه انجام شود و با حمل و نصب تجهیزات و مصالح 
ساخت تونل آغاز شود و امروز این نوید را به همشهریان 
عزیز میدهم که در چند روز آتی عملیات احداث و تکمیل 
تونل توسط همان پیمانکار قبلی آغاز خواهد شد و دلیل 
ادامه کار توسط این پیمانکار مسلماً صرفه اقتصادی برای 

دولت می باشد.
دکتر خالقی در خصوص اعتبار لازم برای تکمیل تونل آن 
اینطور توضیح داد که با برآورد به روز شده قیمت ها حدود 
300 میلیارد تومان اعتبار لازم اســت و با توجه به اینکه 
قرارداد پیمانکار در گذشته تنها 32 میلیارد تومان بوده و با 
توجه به تعدیلهای در نظر گرفته شده فاصله بسیار زیادی 
با مبلغ مورد نیاز برای تکمیل و احداث تونل داریم اما با 
این وجود و با همین اعتبــار محدود در حال حاضر کار 
ساخت را ادامه خواهیم داد تا در آینده نزدیک شاهد احداث 

و بهرهمندی مردم شریف منطقه از این تونل باشیم.

مدیرعامل شرکت توزیع برق 
استان خبر داد

پرداخت خسارت به 
مشترکان برق لرستان

خرم آباد-صیاد-خبرنگارمملکت -مدیرعامل شــرکت 
توزیع برق لرستان گفت: خســارت ناشی از نواسانات و 

قطعی برق حوادث شبکه برق پرداخت می شود.
فریدون خودنیا  اظهار کرد: به مشترکانی که لوازم برقی 
آن ها براثر نواســانات و قطعی برقی شــبکه توزیع برق 

آسیب دیده، خسارت پرداخت می شود.
وی تصریــح کرد: مشــترکان می توانند بــا مراجعه به 
مدیریت های توزیع برق و با ارائه اسناد مستندات مالکیت 
و تعمیر تجهیزات برقی نسبت به دریافت خسارت خود 

اقدام کنند.
مدیرعامل شرکت توزیع برق لرستان با بیان اینکه برخی 
وسایل برقی بدون دلیل و بدون حادثه شبکه برق دچار 
نقص فنی شده اند، افزود: مشترکان می توانند با مراجعه 
به سامانه شرکت توانیر مستندات را ثبت کنند تا پس از 
بررسی کارشناسان بیمه و بازدید کارشناس فنی به آن ها 

خسارت پرداخت شود.

مشکلات حوزه آب و 
فاضلاب شهری چهارباغ 

بررسی شد
البرز-تهمینه حیدری-خبرنگارمملکت 

با حضور رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر و رئیس 
اداره آب و فاضلاب  شهرستان چهارباغ جلسه بررسی 
مشکلات حوزه آب و فاضلاب شهری چهارباغ در سالن 
جلسات شورای شهر برگزار گردید.در ابتدای این نشست 
آقای پیمان خیری رئیس شورای اسلامی شهر عنوان 
داشت : در حال حاضر شهروندان شریف چهارباغ ، ملک 
آباد ، مهدی آباد ، شهرک علوی و شهرک ابریشم در 
حوزه آب و فاضلاب دچار مشکلات عدیده ای هستند 
که امیدواریم با جدیت و پشــتکار ریاســت و همت 
مجموعه آبفای شهرستان ، خواسته و دغدغه های مردم 
را مرتفع نمایند .رئیس شورای شهر اظهار داشت : یکی 
از مسائل و مشکلاتی که در ماههای گذشته در سطح 
شــهر که باعث رنجش شهروندان شده است مبحث 
کم آبی، قطعی آب و شکستگی های شبکه آبرسانی 
، فاضلاب ملک آباد و مهدی آباد و تصویه خانه شهرک 
ابریشم میباشد.وی افزود : با توجه به ارتباط و تعاملی که 
بین نهاد شورا و اداره آبفا وجود دارد و همچنین مراجعات 
مکرر مردم به شــورای شهر بعنوان یک نهاد مدنی و 
نظارتی در شهر جهت مطالبه و پیگیری دغدغه های 
خود در حوزه آب و فاضلاب ، لذا اعضای شــورا شهر 
مکلفند با کســب اطلاع و آگاهی بیشتر از روند شبکه 
آبرسانی و چالشهای این حوزه پاسخگوی شهروندان 
باشند.در ادامه این نشست آقایان کلام بیات ، سعید 
افشاری نیا و فرهاد رستمی از اعضای شورای شهر 
به بیان دیدگاهها و مشــکلات حوزه آب و فاضلاب 
در نقاط مختلف و موانع ناشــی از این معضل جهت 
اجرا و پیشــبرد پــروژه های عمرانــی و زیربنایی 

شهرستان پرداختند.

اجرای پویش شور عاطفه ها 
در لرستان

خرم آباد-صیاد-خبرنگارمملکت -مدیرکل کمیته 
امداد لرســتان گفت: پویش ملی شــور عاطفه ها 
باهدف کمــک به تأمین مایحتــاج دانش آموزان 
نیازمند از 20 شــهریور هم زمان با سراسر کشور 

در استان آغاز شد.
جلال شــیخ پور با بیان اینکه رویداد ملی شــور 
عاطفه ها به منظور تأمین مایحتاج تحصیلی دانش 
آمــوزان تحت حمایت با اولویت ملزومات آموزش 
غیرحضوری برگزار می شــود، اظهار کرد: یکی از 
مشکلات اساســی دانش آموزان نیازمند، کمبود 
وسایل آموزشــی ازجمله تبلت و گوشی هوشمند 

است.
وی تصریح کرد: پویش شــور عاطفه ها امســال 
با شعار باهم مشــق محبت بنویسیم با همکاری 
کمیته امداد، صداوسیما، آموزش وپرورش، بسیج و 
همچنین مشــارکت فعال مراکز نیکوکاری از روز 
شــنبه 20 شــهریورماه آغاز و تا ۱۱ مهرماه ادامه 

دارد.
مدیرکل کمیته امداد لرســتان خاطرنشــان کرد: 
سال گذشــته مردم نیکوکار لرســتان ۵ میلیارد 
 و ۷00 میلیــون تومــان در جشــن عاطفه هــا 

کمک کردند.
شــیخ پور از آمادگــی 2۴ اداره کمیتــه امداد و 
۱۹۸ مرکز نیکوکاری در اســتان بــرای دریافت 
کمک هــای نقدی و غیر نقدی مــردم خبر داد و 
افزود: مردم نیکــوکار و خیران عزیــز می توانند 
از طریــق شــماره گیری کــد #0۶۶*۸۸۷۷* و 
یــا واریز کمک های نقدی خود به شــماره کارت 
برای  را  ۶03۷۹۹۷۹۵0030۴۹۵ کمک های خود 
تأمین ملزومات آموزشی دانش آموزان بی بضاعت 

واریز کنند.

برگزاری جلسه شورای 
فرهنگی در مخا برات منطقه 

مرکزی
اراک-یاحقی،خبرنگارمملکــت-در آســتانه هفته 
بزرگداشــت دفاع مقدس ،جلسه شورای فرهنگی 

در مخا برات منطقه مرکزی برگزار شد
 این نشست با حضور مهندس لطفی ، مدیر منطقه 
واعضای شورای فرهنگی با دستورکار بزرگداشت 
هفته دفاع مقدس در ســاختمان شــهید ناصری 

اراک  برگزار شد.
مهنــدس لطفی در ابتــدای این جلســه ضمن 
گرامــی داشــت یاد وخاطــره شــهدای گرانقدر 
دفاع مقدس، اظهار داشــت: در آســتانه چهلمین 
ویکمین ســالگرد دفاع مقدس قرار داریم ومراسم 
 گرامیداشــت این ایــام باید هر چه با شــکوه تر

 برگزار گردد.
در ادامه این نشست دبیر شــورای فرهنگی مخا 
برات منطقه مرکزی، رئوس فعالیت های در دست 
اجرای این شورا  را برای جمع حاضر تشریح نمود 
و مقرر شد با  همفکری وهمکاری اعضا  پیگیری 
لازم  در جهــت تحقق مــوارد مطروحه به عمل 
آید ودر جلســه بعدی گزارش اقدامات انجام شده 

ارایه گردد .
گفتنــی اســت در پایــان ایــن جلســه ســایر 
 اعضا نیــز نقطه نظــرات وپیشــنهادات خود را 

مطرح نمودند 
.

ظرفیت ایستگاه تقلیل فشار 
گاز برون شهری  نکا افزایش 

یافت
 ساری- امیری فر،خبرنگارمملکت-

 ســاری- امیری فر،خبرنگارمملکت-سرپرســت 
شرکت اســتان گاز مازندران، از افزایش ظرفیت 
ایستگاه TBS شــهر نکا خبر داد و گفت: تعویض 
ایســتگاه این شهر با هدف افزایش ظرفیت انجام 

شده است.
»مقــدم بیگلریان« تصریح کــرد: نظر به این که 
تعداد مشترکین اســتان اعم از واحدهای خانگی، 
تجاری و صنعتــی به میزان قابل توجهی افزایش 
یافته است بنابراین حسب بررسی های مهندسی 
و کنتــرل شــبکه ، افزایش ظرفیــت تعدادی از 
ایستگاه های تقلیل فشار گاز، از جمله ایستگاه گاز 

شهرستان نکا در برنامه قرار گرفت .
وی افزود: هم اینک با افزایش ظرفیت ایســتگاه 
TBS موصــوف از ۱0 بــه 20 هــزار مترمکعب 
در ســاعت ، ضمــن پاســخ گویی بــه افزایش 
 مصــارف جدیــد ، نیازهای آتی را نیز پاســخگو

 خواهد بود .
سرپرســت شــرکت اســتان گاز مازندران اظهار 
داشت: با توجه به انجام تعمیرات اساسی تاسیسات 
، آمادگی های فنی و عملیاتی کامل برای عبور از 
فصل ســرما و تامین گاز مشــترکین عزیز استان 

وجود خواهد داشت.
سرپرست گاز مازندران در پایان از تلاش همکاران 

اداره گاز شهرستان نکا تشکر و قدردانی کرد.

اخبار

کرمانشاه-فریده محمدی،خبرنگارمملکت-رئیس سازمان 
سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرمانشاه از 
آغاز مبارزه با بیماری فوزاریوم درختان اقاقیا در کرمانشاه 

خبر داد.
 دکتر فرامرز رحمتی زاده اظهار داشــت: با توجه به شیوع 
بیماری فوزاریوم بر روی درختان اقاقیا در شهر کرمانشاه، با 
نظارت کلینیک گیاه پزشکی سازمان مبارزه با این بیماری 
در سطح مناطق هشت گانه شهرداری کرمانشاه آغاز و به 

صورت جدی در دستور کار قرار گرفت.
وی ادامــه داد: قارچ فوزاریوم یکی از مهمترین قارچ های 
خاکزی بوده که در سراسر دنیا پراکنده است که خود را به 
صورت زردی، کاهش رشد گیاه، انسداد آوندی، پژمردگی 
یک طرفه، پوســیدگی ریشه، طوقه و سایر اندام های زیر 

زمینی ظاهر می کند.
رئیس ســازمان سیما، منظر و فضای ســبز شهرداری  
کرمانشــاه گفت: در حال حاضر برای کنترل این بیماری 

در سطح شهر انجام عملیات به زراعی و تقویت درختان، 
هرس شــاخه های آلوده و سمپاشی درختان آسیب دیده 
با ســم قارچ کش  تیوفانات متیل به صورت روزانه انجام 

می شود.
وی در پایان با اشاره به اهمیت آفت کشی درختان تصریح 
کرد: بعد از هرس شاخه های آسیب دیده، وسایل هرس 
ضدعفونی شده و سطح مورد نظر که آلوده به قارچ فوزاریوم 
می باشد با چسب باغبانی حاوی قارچ کش ترمیم می شود.

 رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری خبر داد 

آغاز عملیات مبارزه با بیماری فوزاریوم درختان اقاقیا در کرمانشاه

خبر

اتصال ۷۰۰خانوار استان ایلام به شبکه 
ملی اطلاعات

ایلام-هواسی،خبرنگارمملکت- مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان ایلام از اتصال ۷00 خانوار 
این استان به شبکه ملی اطلاعات خبرداد.

مهندس »عباس بیرامی«  با اعلام این خبر، اظهار کرد: ۸  روســتای شهرستانهای ملگشاهی،آبدانان و 
دهلران با جمعیتی بالغ بر سه هزار نفربه شبکه ملی اطلاعات متصل شدند.

وی با بیان اینکه برای اتصال این روســتاها ۴ســایت تلفن همراه ارتقاء تکنولوژی انجام شــده است ، 
تصریح کرد: روســتاهای شهرک وحدت و عین خوش دهلران ، میان تنگ ملگشاهی،آبطاف علیا،آبطاف 
ســفلی ، تپه حمام علیا،تپه حمام سفلی،تپه حمام وسطی آبدانان به اینترنت پرسرعت مجهز و اعتبارات 

این طرح ها از محل اعتبارات توسعه روستایی وزارت ارتباطات تأمین شده است.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات اســتان ایلام با اشــاره  به برنامــه وزارت ارتباطات برای اتصال 
روســتاهای بالای 20 خانوار استان به شبکه ملی اطلاعات ، گفت: تاکنون اتصال ۹0درصد روستاهای 
بالای 20 خانوار اســتان به شبکه ملی اطلاعات پایان یافته و پوشش۹۶ درصدی جمعیت استان محقق 

شده است.
بیرامی تصریح کرد: از نیمه دوم ســال گذشته تاکنون بیش از ۱۱ هزار و ۶00 خانوار روستایی استان با 
جمعیت بیش از ۴3 هزار نفر از محل جذب اعتبارات توسعه روستایی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
و همچنین همکاری شرکت مخابرات در برگردان شبکه همراه استان به شبکه ملی اطلاعات و اینترنت 

پرسرعت متصل شدند.
مدیرکل ارتباطات وفناوری اطلاعات استان از اتصال روستای »دلفان آباد« شهرستان دره شهر در هفته 
گذشــته خبردادو گفت: نصب تجهیزات ســایت جدید با تکنولوژی ۴G در روستای »لرینی« شهرستان 

سیروان آغاز شده  و با اتمام نصب تجهیرات، این روستا  به شبکه ملی اطلاعات متصل خواهد شد.

 بازرسی و پیگ رانی11۰ کیلومتر از خط لوله 
گاز تبریز - نوردوز

تبریز - فرحان،خبرنگارمملکت-مدیر منطقه هشت عملیات انتقال گاز از انجام 
عملیات بازرسی و پیگ رانی تمیزکننده حدود ۱۱0 کیلومتر از خط لوله 30 اینچ 

تبریز - نوردوز، با رعایت دقیق دستورالعمل و استانداردها خبر داد.
فیروز خدائی  با اشــاره به اهمیت این عملیات در انجام پیگ رانی هوشمند و 
شناسایی نقاط ضعف و قوت آن، اظهار کرد: پیگ رانی هوشمند این مسیر خط 
لوله نیز در پنج مرحله بعد از هماهنگی های لازم جهت مدیریت مصرف و تامین 
سرعت و فلوی لازم پیگ )Pipeline Inspection Gauge( بر اساس زمانبندی 

پیش بینی شده با حضور کارشناسان خارجی در آینده نزدیک انجام می شود.
وی خاطرنشان کرد: با در نظر گرفتن محدودیت فصل کاری در مناطق سردسیر 
و کوهستانی و همچنین بر اساس پیش بینی های انجام شده در برنامه های 
تعمیرات و نگهداری خطوط لوله این منطقه، تلاش می کنیم که عملیات پیگ 

رانی هوشمند این خط را در کمتر از ۱0 روز به پایان برسانیم.  
مدیر منطقه هشت عملیات انتقال گاز گفت: مهم ترین مرحله این عملیات تمیز نمودن، زدودن رسوبات جداره و سطوح داخلی  لوله و خارج نمودن 

ضایعات، اجسام احتمالی داخل لوله و میعانات گازی بود که این مرحله از اهمیت و ریسک پذیری بالایی برخوردار است.
خدائی، انجام پیگ رانی را باعث افزایش ضریب اطمینان انتقال پایدار و مستمر گاز و تحویل سوخت پاک به مصرف کننده ها عنوان کرد.

 شناسایی گرفتگی ها و باز نمودن مجدد آن ها و همچنین شناسایی ترک ها و خوردگی های شیرآلات و لوله ها بسیار مهم است و روش ها و 
تجهیزات فراوانی در این زمینه وجود دارد که پیگ )Pipeline Inspection Gauge( یکی از مهم ترین این تجهیزات است و عملیاتی که به واسطه 

این وسیله انجام می شود پیگ رانی یا توپک رانی نام دارد.
منطقه هشت انتقال گاز از مناطق دهگانه شرکت انتقال گاز ایران است که با سه هزار و ۷00 کیلومتر خط انتقال و ۹ تاسیسات تقویت فشار، گاز 
تحویلی از مبادی تولید را به اســتان های آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، اردبیل و بخشی از استان های زنجان، کردستان و گیلان و پایانه 

صادراتی انتقال می دهد.

ایلام-هواسی،خبرنگارمملکت- مدیرعامل شرکت گاز 
اســتان ایلام گفت: طرح ملیّ اصلاح و بهینه ســازی 
رایگان موتورخانه های مسکونی و اداری توسط شرکت 

گاز استان ایلام در حال اجراست.
»عبــاس شــمس اللهی« در نشســت  بــا مجریان و 
پیمانــکاران اجــرای طرح اصــلاح و بهینه ســازی 
موتورخانه ها، خواستار تسریع در اتمام عملیات اجرایی 
بهینه سازی موتورخانه  های مسکونی، تجاری و اداری 

ثبت نام شده و اظهار کرد: اصلاح و ترمیم عایق کاری 
موتورخانه، تنظیم مشعل و نصب رسوب گیر آب، سبب 
صرفه جویی در مصرف گاز مشــترکین شده و به تبع 

آن کاهش هزینه گازبهای آنها نیز فراهم خواهد شد.
 وی بــا بیــان اینکه با اجرای این طــرح گاز مصرفی 
واحدها ۱0 تــا ۱۵ درصد کاهش می یابد، تصریح کرد: 
از ابتدای شــروع این طرح تاکنون، ۹۷ مشــترک در 
ســامانه ثبت نام کرده اند که تاکنون اجرای ۶۹ مورد از 

بهینه ســازی به صورت کامل انجام شده و 2۸ مورد در 
دست اقدام و اجرا است.

مدیرعامل شــرکت گاز اســتان ایلام به برنامه های 
آتی این شــرکت برای اجرای اصلاح و بهینه ســازی 
موتورخانه های مســکونی و اداری اشــاره و تصریح 
کــرد: با توجه به اجــرای مرحله دوم ایــن طرح ملیّ 
که موتورخانه واحدهای اداری را شــامل شده اســت، 
انتظــار می رود که ادارات دولتی کــه دارای موتورخانه 

فرسوده یا راندمان پایین می باشند  و مصرف گاز بیش 
 از اســتاندارد دارند، قبل از شروع فصل سرما در سامانه 
https://goc.nigc.ir ثبت نــام کرده و از مزایای این 

طرح ملیّ بصورت رایگان بهره مند شوند.
شــمس اللهی گفت: با اجرای این موضوع مهم علاوه 
بر  کاهــش هزینه گازبهــای ادارات، گامی در صرفه 
 جویی و کاهش مصرف گاز در فصل ســرما برداشــته 

خواهد شد.

مدیرعامل شرکت گاز استان خبر داد

اجرای طرح اصلاح و بهینه سازی رایگان موتورخانه ها در ایلام

کرمانشــاه - فریده،محمدی ،خبرنگارمملکت-
مدیرعامل شرکت گاز استان کرمانشاه گفت: با 
انتخاب پیمانکار جدید، عملیات گازرسانی به ۴3 
روستای بخش مرکزی روانسر که متوقف شده 

بود از سر گرفته می شود.
»سیروس شــهبازی« در جریان بازدید نماینده 
اورامانات از تعدادی از روســتاهای شهرســتان 
روانسر افزود: کار گازرسانی به خوشه »نهرابی« 
روانسر از مدت ها پیش به علت ناتوانی پیمانکار 
متوقف شده بود و پیمانکار جدیدی انتخاب شده 

و در حال تجهیز کارگاه است.
وی ادامه داد: در ســنوات قبل به ۱0 روستای 

این محور گازرســانی انجام شــده و با آغاز دوباره پروژه علاوه بر ۴3 روستا ، ۴۵ واحد صنعتی نیز از نعمت گاز 
بهره مند می شوند.

مدیرعامل شرکت گاز استان کرمانشاه افزود: اعتبار اجرای این پروژه حدود ۷00 میلیارد ریال است.
شــهبازی در خصــوص گازرســانی بــه ۹ روســتای محــور بیاشــوش )بدرآبــاد( نیــز اظهــار داشــت: 
 عملیــات اجــرای شــبکه بــه پایــان رســیده و کار علمک گــذاری نیــز از روســتای بیاشــوش جوانرود

 آغاز شده است.
وی با بیان اینکه در اجرای این پروژه تاخیر صورت گرفته اســت، اضافه کرد: با راهکارهایی که اتخاذ کردیم تا 
پایان هفته آینده علمک گذاری روســتای ده لیلی نیز به پایان می رســد و برآورد ما این است تا پایان آبان ماه 

پروژه به اتمام برسد.
نماینده مردم اورامانات در مجلس شــورای اســلامی نیز گفت: پیمانکار قبلی پروژه گازرســانی خوشه نهرابی 

کوتاهی کرد و به دلیل فسخ قرار داد اجرای آن طولانی شد.
»آرش لهونی« با تاکید بر اینکه پیمانکار با سرعت بیشتری تجهیز کارگاه و عملیات اجرایی را آغاز کند، افزود: 
وضعیت جغرافیایی منطقه مســطح است و با سرعت بیشتری می توان کار کرد و برای به سرانجام رسیدن آن، 

مردم هم استقبال خواهند کرد و مشکلات اجتماعی نخواهیم داشت.
 وی همچنیــن بــر اتمــام پــروژه گازرســانی بــه خوشــه بیاشــوش )بدرآبــاد( تــا قبــل از فصــل

 سرما تاکید کرد.

مدیرعامل شرکت گاز کرمانشاه

 گازرسانی به ۴۳ روستای شهرستان روانسر
 از سر گرفته می شود

 ساری- امیری فر،خبرنگارمملکت-مدیر کل راه 
و شهرسازی استان در راستای اجرای سیاستهای 
وزیر راه و شهرســازی و تبیین روش ها و شیوه 
های اجرای کار در جلسه شورای معاونین از بهره 
گیری تمام ظرفیت های اســتان برای ساخت 
مســکن و اجرایی شــدن اهــداف وزارت راه و 

شهرسازی خبر داد.
به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رســانی راه و 
شهرسازی استان مازندران، وزیر راه و شهرسازی 
در نشست با مدیران کل راه و شهرسازی استان 
ها با تاکید بر لزوم خلق ثروت و استفاده از توان 
بخش خصوصی برای آغاز و تکمیل پروژه ها، راه 

اندازی صندوق توسعه مسکن بر اساس قانون جهش تولید و مکلف شدن بانکها برای تامین منابع مورد نیاز برای بخش 
مســکن خبر داد.در این راستا دکتر نظری مدیرکل راه و شهرسازی استان مازندران ضمن بررسی ظرفیت های استان در 
این حوزه از معاونین خود در بخش های مختلف خواست تا پیشنهادات خود را درباره روش های تکمیل و انجام طرح ها و 

پروژه ها ارائه نمایند.
وی با تاکید بر اینکه بر اساس دستور وزیر راه و شهرسازی باید شرایطی را در استان ایجاد کنیم و مشوق هایی را برای سرمایه 

گذاران در نظر بگیریم و تلاش کنیم تا مردم برای مشارکت در پروژه های حوزه راه و شهرسازی پیشگام شوند.
دکتر نظری اولویت اداره کل راه و شهرسازی استان را استفاده از توان بخش خصوصی برای آغاز و تکمیل پروژه های عمرانی 
دانست و یادآور شد در حوزه حمل و نقل باید به دنبال راهکارهای جدید برویم و زیرساخت های مهم استان را با این راهکارها 
احداث و یا تکمیل نمائیم.مدیرکل راه و شهرسازی استان با اشاره به سیاست وزیر راه و شهرسازی در خصوص لزوم حمایت 
ویژه دولت برای تامین مسکن کم درآمدها خاطرنشان ساخت : تولید سرانه مسکن در استان با توجه به اینکه سه قشر با درآمد 
بالا، میان درآمدی و اقشار ضعیف در برنامه تامین مسکن قرار دارند، افزود: اقشار متوسط نیازمند حمایت دولت و استفاده از 
تسهیلات و سایر حمایت ها هستند. همچنین اقشار کم درآمدی و ضعیف جامعه نیز نیاز به حمایت های ویژه دولت دارند تا 

مسکن آنها تامین شود زیرا خود توان انجام آنرا ندارند و دولت با برنامه های حمایتی ویژه حامی آنهاست.
دکتر نظری با اشــاره به کار خوب راه اندازی صندوق توســعه مسکن در کشور یادآور شد: زمین – خدمات – تامین منابع 
مالی – مواد و مصالح ساختمانی و توان فنی و مهندسی را از جمله پیش نیازهای تولید مسکن عنوان و افزود: در استان زمین 

مورد نیاز برای ساخت مسکن شناسایی و بر اساس برنامه ، مسکن مورد نیاز ساخته خواهد شد.

 ســاری- امیری فر،خبرنگارمملکت-اولین جشــنواره 
ملی به سوی خورشید با محوریت حضرت مهدی)عج( 
ویژه کارکنان دستگاه های اجرایی و خانواده های آنها به 
همت بنیاد فرهنگی حضرت مهدی موعود)عج( استان 

تهران برگزار می شود
این جشــنواره از سه بخش مسابقه کتابخوانی از کتاب 
»زندگی مهدوی اخــلاق و اوصاف منتظران«،  تالیف 
حجت الاســلام جواد محدثی، مشاهده تعداد ۱0 کلیپ 
آموزشــی با موضوعات متنوع مربوط به سبک زندگی 
مهدوی و شــرکت در آزمــون پایانی آن و بخش ویژه 

نوجوانان تشکیل شده است.
در بخش نوجوانان این جشــنواره، نوجوانان مشــغول 
به تحصیل در دوره اول متوســط با ارسال یک کلیپ 
یک دقیقه ای با موضوع »بــرای آمدنت چه می کنم« 

می توانند در این این جشنواره شرکت کنند.
شرکت کنندگان در جشنواره برای مطالعه کتاب مسابقه 

و مشاهده کلیپ های آموزشی می توانند به سایت بنیاد 
فرهنگی حضرت مهدی موعود)عج( اســتان تهران به 
نشــانی www.Mahdi.life  و برای شــرکت در آزمون 
 جشــنواره نیز به مدرســه مجازی مهدویت به نشانی

 www.lms.mahdaviat.ir  مراجعه کنند.
شــرکت کنندگان در بخش سوم جشنواره تا پایان مهر 

ماه فرصت دارند آثار خود را به شماره 0۹03۵۷۹۴0۶3 
به نــام فرهنگســرای ولاء در پیام رســان های ایتا و 
واتساپ با درج نام ونام خانوادگی، نام پدر، شماره ملی، 
شــماره تلفن همراه خود یا یکی از والدین، نام استان و 
شهرستان و نام محل کار یکی از والدین شاغل ارسال 

کنند

جشنوارهملیبهسویخورشیدبرگزارمیشود
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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ارتقای دانش صنعت 
گردشگری، با عضویت ایران در 

کمیته آموزش سازمان جهانی
 معاون گردشــگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی، از تحقق دستاوردهایی از جمله تمدید 
عضویت جمهوری اســلامی ایران در شــورای اجرایی 
ســازمان جهانی گردشــگری، انتخاب کشــورمان به 
عنوان نایب  رییس کمیســیون جنوب آسیا و همچنین 
تصویب عضویت وزارت گردشــگری در کمیته آموزش 

UNWTO خبر داد.
به گزارش روز ســه شــنبه گــروه فرهنگــی ایرنا از 
روابط عمومی معاونت گردشگری وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی ولــی تیمــوری معاون 
گردشگری در تشــریح دستاوردهای حضور مجازی در 
پنجاه وهشتمین نشست »کمیســیون جنوب آسیا« و 
نیز کمیسیون مشــترک مناطق شرق آسیا، اقیانوسیه و 
جنوب آسیا که امروز به صورت وبیناری برگزار شد؛ گفت: 
با توجه به در پیش بودن بیست وچهارمین مجمع عمومی 
سازمان جهانی گردشگری )UNWTO( که در آذرماه 
سال جاری به صورت دوسالانه در کشور مراکش برگزار 
خواهد شــد؛ برپایی و حضور در نشست های مقدماتی 
مهم تریــن و تخصصی ترین نهــاد بین المللی صنعت 
گردشگری در دســتور کار کشورهای عضو قرار گرفته 
است؛ که برپایی نشست های منطقه ای شرق و جنوب 

آسیا از جمله این موارد به شمار می آید.
تیموری با بیان اینکه طبق روال جاری در نشست های 
منطقه ای، موضوعات، تصمیمات و پیشنهادات موردنظر 
جمع بندی و تصویب شده و برای تصویب نهایی به مجمع 
عمومی سازمان جهانی گردشــگری ارسال می شوند؛ 
افزود: امروز نشســت های منطقه ای به صورت مجزا و 
مشترک در دو گروه منطقه شرق آسیا و اقیانوسیه و نیز 
منطقه جنوب آسیا برگزار شد و مطابق با دستور کار مورد 
نظر شامل تعیین آرایش کشورها در ساختارهای داخلی 
کمیســیون، تعیین نمایندگی کمیسیون در ساختارهای 
بالادستی ســازمان جهانی گردشگری و مسائلی از این 
دست، دستاورد مهم تمدید عضویت جمهوری اسلامی 
ایران در شورای اجرایی سازمان جهانی گردشگری برای 
دو ســال آینده و نیز انتخاب کشورمان به عنوان نایب 

رییس کمیسیون جنوب آسیا به ثمر نشست.
معاون گردشــگری درباره اهمیت دستاوردهای حاصل 
اظهار کرد: شــورای اجرایی سازمان جهانی گردشگری 
با ۳۴ کشور عضو، بالاترین بخش و رکن تصمیم گیری 
و سیاســت گذاری ذیل مجمع عمومی سازمان جهانی 
گردشگری به شــمار می آید و همه تصمیم گیری های 
مربوط به کمیته ها و کمیسیون های فنی و منطقه ای باید 
در این شورا به تایید رســیده و سپس در اختیار مجمع 
عمومــی قرار گیرد. از این رو تمدید عضویت جمهوری 
اسلامی ایران در شــورای اجرایی مذکور طی سالهای 
2۰22 الی 2۰2۵ از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است 
به ویژه آنکه تا کنون طی اقدامی بی سابقه موفق شده ایم 
برای اولین بار در طول ۴ ســال گذشته سه دوره متوالی 
امتیاز عضویت مذکور را از آن جمهوری اسلامی ایران 

کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: همچنین با توجه به واقع شدن 
کشــورمان در منطقه جنوب آســیا، انتخاب جمهوری 
اسلامی ایران به عنوان نایب رییس کمیسیون دستاورد 
شایســته ای برای کشورمان در راستای معرفی ظرفیت 
های گردشگری و نیز افزایش تعامل با کشورهای هدف 
به شــمار می آید.معاون گردشــگری تعامل تخصصی 
و همکاری مســتمر با ســازمان جهانی گردشــگری، 
فعالیت های هدفمند در کارگروه ها و کمیته های این نهاد 
بین المللی و نیز تعامل مطلوب با سایر اعضا را از جمله 
اقداماتی زمینه ای خواند که در تحقق دستاوردهای مذکور 
نقش آفرینی کرده اســت. تیموری همچنین در تشریح 
ساختار کمیسیون مشترک مناطق شرق و جنوب آسیا 
به عنوان بخش دوم وبینار برگزار شده؛ گفت: در اجلاس 
مشترک موضوعاتی نظیر مطرح شــدن برنامه کاری 
برای دو ســال آینده، ارائه گزارشی از اقدامات کمیته ها 
وکارگروه های تخصصی سازمان جهانی گردشگری و نیز 
ارائه گزارشی از اقدامات مهم برخی کشورهای عضو در 
زمینه گردشگری به ویژه با رویکرد شرایط موجود بحران 

کرونا در گردشگری مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
به گفته معاون گردشــگری در بخش اجلاس مشترک 
گزارشــی از آخرین وضعیت گردشگری کشور در ابعاد 
داخلی، ورودی و خروجی در قالب یک ســخنرانی ارائه 
شــد و در کنار آن گزارش جامعی از مقررات و قوانین 
موجود و نیز نحوه مواجهه با بحران کووید - ۱۹ در ۱۸ 
ماه گذشته، ارائه شد. تیموری خاطرنشان کرد: در نشست 
مشترک مناطق علاوه بر موارد ذکر شده گزارش کاملی 
از اقدامــات مهمی که در وزارت گردشــگری در طول 
ســالیان اخیر همزمان با مدیریــت بحران کرونا انجام 
گرفته اســت، ارائه شد و به طور شاخص به نتایجی از 
جمله تدوین و تصویب سند راهبردی توسعه گردشگری 
کشور، طراحی و تصویب برند گردشگری کشور، تدوین 
و اجرای نظام جامع آموزش گردشگری کشور، تدوین و 
استقرار هشت جدول از ۱۰ جدول حساب های اقماری 
گردشگری اشاره شــد.معاون گردشگری تاکید کرد: با 
توجه به اینکه وزارت گردشگری ایران در کارگروه های 
تخصصی سازمان جهانی گردشگری از جمله کمیته  کد 
بین المللی حمایت از گردشگران، ارائه کنندگان خدمات 
و جوامــع محلی و نیز کمیته بررســی فرآیند عضویت 
اعضای وابســته سازمان جهانی  عضو است؛ از این رو 
اقدامات انجام گرفته در ایــن زمینه نیز مطرح و مورد 
بحث و بررســی قرار گرفت.تیموری همچنین تصویب 
عضویت وزارت گردشگری در کمیته آموزش سازمان 
جهانی گردشــگری را نیز یکی دیگر از دســتاوردهای 
نشست بین المللی برگزار شــده خواند و گفت: با تایید 
نهایی عضویت وزارت گردشــگری در کمیته آموزش 
ســازمان جهانی گردشــگری پس از پایان نشســت 
مجمع عمومی مربوطه در مراکش، فعالیت های وزارت 
گردشگری در کمیته آموزش به عنوان عضو اصلی آغاز 
می شود. با توجه به اینکه از هر منطقه تنها یک کشور 
می تواند عضو کمیته موردنظر شــود؛ این مسئولیت و 
امتیاز در منطقه جنوب آسیا به جمهوری اسلامی ایران 

سپرده شده است.

مدیرعامل اتحادیه مرکزی تعاونی های کشاورزی ماهیان 
سردابی کشور، خشکسالی، کاهش تولید، افزایش قیمت 
خوراک، حذف ارز ترجیحی تخم چشم زده ماهی، افزایش 
صادرات و بالارفتن تقاضــای خرید مردم در هفته های 
اخیــر را دلایل افزایش قیمت ماهی قزل آلا و ســالمون 

دانست.
آرش نبی زاده در گفت و گو با ایسنا، با بیان اینکه امسال 
خشکسالی، کاهش تولید و افزایش قیمت نهاده ها منجر 
به افزایش هزینه های تولید ماهی از جمله قزل آلا شده 
اســت، گفت: افزایش قیمت نهاده هــا و خوراک ماهی 
بیشــترین تاثیر را در قیمتها گذاشته است، زیرا ۶۰ تا ۷۰ 

درصد قیمت تمام شده ماهی قیمت خوراک است.
وی ادامه داد: همچنین ســال گذشته ارز تخم چشم زده 
ماهی حذف شد و تولیدکنندگان با افزایش ۴ تا ۵ برابری 
قیمت بچه ماهی مواجه شدند. یعنی بچه ماهی که قیمت 

یک گرم آن ۵۰۰ تومان بود به 2۰۰۰ تومان رسید.
مدیرعامل اتحادیه مرکزی تعاونی های کشاورزی ماهیان 
سردابی کشــور اضافه کرد: ماهی قزل آلا و سالمون در 
یک ماه اخیر افزایش قیمت داشــته است و انتظار داریم 

که در نیمه دوم سال باز هم افزایش داشته باشد. در حال 
حاضر نیز قیمت عمده فروشــی ماهــی قزل آلا در بازار 

تهران۶۴ تا ۶۵ هزارتومان  و در بازار خرده فروشی حدود 
۷۵ تا ۷۷ هزارتومان اســت. این عدد در استان هایی که 

تولید کم اســت ۱۰ تا ۱۵ درصد بالاتر اســت. همچنین 
قیمت عمده ماهی سالمون نیز به دلیل افزایش درخواست 
صادرات از حدود ۶۷ تا ۶۸ هزارتومان به۷۴ رسیده است.

وی در ادامه گفت: البته این ارقام نشان دهنده گرانفروشی 
نیست بلکه قیمت واقعی ماهی است. 

نبــی زاده در بخش دیگری از صحبــت هایش افزایش 
تقاضای خرید ماهی در نیمه دوم ســال را یکی دیگر از 
عوامل افزایش قیمتها دانست و گفت: مردم در نیمه دوم 
ســال بیشــتر ماهی می خرند و این فرهنگ غلط نیز جا 
افتاده که باید مصرف در این بازه ســال بیشــتر شود. در 
حالی که ماهی مختص به فصل خاصی نیست و باید در 

تمام فصول استفاده شود.
وی در پاســخ به اینکه افزایــش قیمت ماهی قزل آلا تا 
۷۵هزارتومان دست مصرف کننده را در خرید این کالای 
پروتیینی کوتاه می کند و این قیمت ها قرار است تا کجا 
بالا رود، اظهار کرد: تولیدکنندگان ماهیان سردابی با توجه 
به ســرمایه گذاری که در این بخش دارند  بایستی 2۰ تا 
2۵درصد سود کســب کنند اما در سال گذشته این سود 
کمتر از ۸ درصد بوده است. اگر سود کم باشد تولید صرفه 

اقتصادی ندارد و تولیدکننده عملا دســت از تولید برمی 
دارد. بــه بیان دیگر ظرفیت تولید قزل آلا در کشــور در 
سال 2۳۰ هزارتن است که از این عدد فقط ۱2۰ هزارتن 
آن امسال تولید شده است. این یعنی تولیدکنندگان رغبت 
تولید را از دست داده اند. در حقیقت نمی توان تولید کننده 
را  مجبور کرد با افزایش هزینه ها کنار بیاید ولی از سود 

منطقی خود بگذرد.
مدیرعامل اتحادیه مرکزی تعاونی های کشاورزی ماهیان 
ســردابی کشور افزود: اینکه ســطح رفاه در جامعه پایین 
اســت تقصیر تولیدکننده نیست. دولت باید این مشکل را 
حل کند. متاســفانه این پایین بودن سطح رفاه منجر به 
کاهش میل و رغبت مردم بــرای خرید و مصرف ماهی 

شده است.
وی در پایان به آمار تولید ماهی قزل آلا اشاره کرد وگفت: 
سال گذشته که شرایط تولید بهتر بود ۱۴۵هزارتن ماهی 
قزل آلا تولید کردیم. امسال به دلیل خشکسالی این عدد 
به حدود ۱2۰ هزارتن رســیده است. یعنی تولیدات ماهی 
قزل آلا نســبت به ســال قبل حدود ۱۵ تــا 2۰ هزارتن 

کاهش پیدا کرده است.

معاون اول قوه قضاییه با اشاره به در دست 
تدوین بودن ســند ناظر بر ترسیم کیفیت 
ارتباطات مردمی دستگاه قضا گفت: بنای 
ما آن است که در دوره تحول و تعالی همه 
امور و اقدامات خود را با پشــتوانه علمی و 

منطقی انجام دهیم.
به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رســانه 
قوه قضاییه، حجت الاســلام و المسلمین 
مصدق معاون اول قوه قضاییه، صبح امروز 
در مراســم تکریم و معارفه رؤســای کل 
پیشــین و جدید دادگستری قزوین با تاکید 
بر ضرورت خدمت مخلصانه به مردم، اظهار 
داشــت: هر روز باید خداوند را شاکر باشیم 
که توفیق خدمت به مردم و گره گشایی از 
امور و مشکلات افراد جامعه را به ما عنایت 

فرموده است.
معاون اول دستگاه قضا با اشاره به انتظارات 
بــالای مــردم و جامعه از قــوه قضاییه و 
مســئولان قضایی، گفــت: در حال حاضر 
سندی در قوه قضاییه در دست تدوین است 
که این سند ناظر بر ترسیم کیفیت ارتباطات 
مردمی دستگاه قضا می باشد و بنای ما آن 
است که در دوره تحول و تعالی همه امور و 
اقدامات خود را با پشتوانه علمی و منطقی 
انجام دهیم و این اقدامــات و برنامه ها را 

به جامعه حقوقی و علمی کشــور برای نقد 
شدن عرضه کنیم.

وی بیان داشت: دستگاه قضایی از هرگونه 
نقــد و پیشــنهاد در حوزه هــای گوناگون 
به منظــور اصلاح رویه هــا و رفع ایرادات 
اســتقبال می کند.مصدق گفت: طی حدود 
ســه سال اخیر که مســئولیت ریاست قوه 
قضاییه به اشخاصی از درون این قوه سپرده 
شده است و در دوره اخیر که حجت الاسلام 
والمسلمین اژه ای پرچم عدالت را به دست 
گرفته، مردم از اقدامات جهادی قوه قضائیه 
استقبال کرده اند و آن ها نسبت به دستگاه 
قضایی خوش بین شــده اند؛ لذا این حرکت 

جهادی و امیدآفرین باید استمرار یابد.
معاون اول قوه قضاییه تصریح کرد: امروز 
مســئولیت ریاســت قوه قضاییه بر عهده 
فردی اســت که چهل سال از عمر خود را 
در نظام قضایی کشور صرف کرده است و 
من شاهدم که ریاست قوه قضاییه مجدانه 
برای پیشــبرد امور و ارتقای ســطح نظام 
قضایی کشور درحال تلاش است و ایشان 
اصطلاحــاً روز تعطیل و غیرتعطیل ندارد و 
از صبح زود تا پاســی از شب مشغول کار 

و خدمت است.
مصدق در ادامه با تکریم حجت الاســلام 

والمســلمین قدرتــی رئیس کل پیشــین 
دادگســتری قزوین، گفت: حجت الاسلام 
والمسلمین قدرتی شــخصیتی پرتلاش و 
جهادگر هســتند و ما از تلاش های وی در 
دوره تصدی ریاست کل دادگستری قزوین 
تقدیر می کنیم و برای وی در سمت جدید 
معاونت حقوقی و امور مجلس قوه قضاییه 
که جایگاه مهمی است آرزوی توفیق داریم.

معاون اول دستگاه قضا همچنین با اشاره به 
سوابق شعبانی رئیس کل جدید دادگستری 
قزوین، گفت: آقای شعبانی با سابقه حدود 
2۵ ســال کار قضایی، تجربیات فراوانی در 
امور قضایی و حقوقی دارد و وی سال های 
متمادی خدمت خود را در قم سپری کرده 
و در دوره ای نیز معاون قضایی دادگستری 
قم بوده و در حدود سه سالی هم که ریاست 
محاکم دادگستری قزوین را بر عهده داشته، 

اقدامات مفیدی را انجام داده است.
مصــدق در ادامه عنــوان کــرد: یکی از 
شــاخصه های بسیار مهمی که ریاست قوه 
قضاییه نسبت به آن توجه داشتند، این است 
که نه تنها در خصوص قزوین بلکه به طور 
کلی تا جایی که ممکن است در جابه جایی 
روســای کل، رئیس کل دادگستری را از 

داخل همان استان انتخاب کنیم.

معاون اول قوه قضاییه خاطرنشــان کرد: 
الحمــدالله آقای شــعبانی شــاخص های 
مربوط به ریاست کل دادگستری را داشتند؛ 
امیدواریم که همچنــان در کار خود موفق 
باشــند. با توجه به هماهنگی و همدلی که 
در استان حاکم است، بتوانند این مسئولیت 
را به خوبی انجام دهند و انجام وظیفه کنند.

وی با اشــاره بــه انتظارات قــوه قضاییه 
از رئیس کل دادگســتری اســتان قزوین 
گفت: انتظاری که ریاســت قوه قضاییه از 
روســای کل و مدیران کل دادگستری ها 
دارنــد در ابتدا ضرورت حاکم شــدن نگاه 
تحولی در مدیریت استان مورد توجه است. 
برنامه ریزی با خود رئیس کل دادگســتری 
است و نباید منتظر باشند تا از مرکز برنامه 
تدوین و ارائه شــود کــه در جای خود این 
اقدام انجام خواهد شــد؛ اما انتظار آن است 
که زمانی که آقای شــعبانی مســئولیت را 
پذیرفتند، اتاق فکری تشــکیل دهند و از 
فکر نخبگان استانی، مدیران استانی، امام 
جمعه محتــرم و نماینده محترم، ولی فقیه 
در استان حسب مورد برای مدیریت بهینه 

استان استفاده کنند.
مصــدق در ادامه بــا تاکید بــر تمرکز بر 
پیشــگیری از وقوع جرایــم و تخلفات و 

کاهــش ورودی پرونده عنوان کرد: منتظر 
نباشیم که دائما پرونده تشکیل و رسیدگی 
شــود؛ زمانی که جرمی رخ می دهد، حتما 
باید پرونده تشــکیل و رســیدگی شود، اما 
بایــد مقداری تمرکز خــود را روی چرایی 
انجام جرم بگذاریم و آن گلوگاه را ببندیم و 

نگذاریم که اساسا جرمی اتفاق افتد.
معاون اول قوه قضاییــه تصریح کرد: اگر 
امروز آقای شــعبانی مسئولیت دادگستری 
را عهده می گیرند، زمانی موفق هستند که 
یک سال دیگر بگویند با اقدامات انجام شده 
و همکاری دستگاه های مربوطه به طور مثال 
جرم سرقت کاهش داشته است؛ البته تمامی 
این موارد مربوط به دادگستری نیست.وی 
با تاکید بر توجه ویژه به موضوع حمایت از 
تولید و اشتغال و تلاش در جهت رفع موانع 
تولید اظهار کرد: اساسا افتخار نمی کنیم که 
مدیرعامل یک شــرکت یا کارخانه در پی 
تخلف یا جرمی جلب شود؛ البته زمانی که 
مرتکب جرم شد این اتفاق باید رخ دهد؛ اما 
هنر آن است که به گونه ای موضوع مدیریت 
شــود که این مدیر هم موفق باشــد و هم 
زمینــه لغزش برای او فراهم نشــود و اگر 
احیانا لغزشــی اتفاق افتاد، گاهی اوقات بد 

عمل می کنیم.

مصدق در ادامه اذعــان کرد: به طور مثال 
زمانی که مدیر یک کارخانه مرتکب تخلف 
یا جرمی شد، اولین کاری که انجام می دهیم 
این اســت که درب کارخانه را می بندیم و 
برای کارگران مشــکل ایجاد می شود؛ در 
حالی که آن کارگر اصلا خبر ندارد که چه 
اتفاقی رخ داده است. باید در این زمینه الگو 
گرفت و دید که در ســایر کشورها چگونه 
رفتار می کنند. تخلف و جرم یک مدیر نباید 
منجر به بیکار شــدن کارگران شود.معاون 
اول قــوه قضاییه در پایــان گفت: از آقای 
شــعبانی انتظار دارم ظرف هفته های آتی 
یک برنامه عملیاتی برای کاهش پرونده ها 
به صورت زمان بندی شده تدوین کنند و به 
بنده بگویند که دادگستری را با چه وضعیتی 
تحویل گرفتند و برنامه وی در ســه ماهه 

آینده برای بهبود وضعیت چیست.
پس از انتصاب حجت الاسلام والمسلمین 
قدرتی، رئیس کل پیشــین دادگســتری 
اســتان قزوین به عنوان معاون حقوقی و 
امور مجلس قوه قضاییه، علی شعبانی که 
پیش از این مســئولیت ریاست دادگاه های 
عمومی و انقلاب شهرســتان قزوین را بر 
عهده داشت، به عنوان رئیس کل داگستری 

استان قزوین معارفه شد.

صحبت  از کپی رایت در موسیقی، هر از چند گاهی با طرح 
ادعایی جدید درباره کپی بودن یک اثر اوج می گیرد، رگ 
گردن هایی بیرون می زند و فریادهایی بلند می شود اما پس 
از مدتی ادعا چه درســت باشد و چه غلط، هیجان ها موقتا 
فروکش می کند تا ماجرایی دیگر بار دیگر یادآور شود که 
هنوز این قانون لازم الاجرا در کشــورمان آنطور که باید و 

شاید درست عملیاتی نشده است.
چندی قبل طرح ادعایی درباره شــباهت قطعه »آســمان 
ابری« همایون شجریان با آهنگسازی غلامرضا صادقی به 
قطعه »نقش تو« با آهنگسازی احسان مطوری در صفحه 
یکی از منتقدان موسیقی، بهانه ای جزئی بود برای پرداختن 
به یک معضل بزرگ به نام فقدان »کپی رایت« در کشور؛ 
موضوعی که ایســنا از دیدگاه سه کارشناس موسیقی به 
بررسی آن پرداخت.در صحبت های همگی این افراد ـ چه 
موافق کپی بودن اثر مذکور بودند و چه مخالف ـ یک نقطه 
مشترک به چشم می خورد و آن تأکید بر فقدان ضرورتی 
بــه نام »کپی رایت« در ایران بود. قانونی که در بســیاری 
موارد هنوز به صورت ریش سفیدی و حکمیت وار در کشور 
اجرایی می شــود و در صورت ارتکاب کپی بدون مجوز از 
آثار موســیقایی، معیار و ابزار خاصی برای تشــخیص آن 
وجود ندارد و قانونی هم نیســت که برخورد با فرد خاطی 
را درســت حمایت کند.به همین جهــت تصمیم گرفتیم 
پرســش ها درباره معیارهای تشخیص کپی بودن یک اثر 
و چگونگی تصمیم گیری در صورت برخورد با یک اثر کپی 
را به واســطه گفت وگو با نماینده ای از وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی هم جویا شــویم که پاسخ ها در مصاحبه 
ای جداگانه متعاقبا ارسال خواهد شد.اما در این گزارش به 
ذکر آرای رامین صدیقی ـ مدیر نشر هرمس و تهیه کننده 
موســیقی ـ پرداخته ایم. صدیقی که در زمینه کپی رایت 
فعالیت هایی داشــته است، درباره راهکار اجرای کپی رایت 
در ایران با ایســنا به گفت وگو پرداخته است.او در ابتدا می 
گوید: قانونگذاری اصلی کپی رایت توسط سازمان جهانی 
مالکیت معنوی)WIPO(  انجام می شــود. بســیاری از 
کشورها برای اینکه قوانین کپی رایت در کشورشان رعایت 
شود، عضو کنوانسیون »برن« می شوند. زمانی که در بحث 
کپی رایت پای موســیقی در میان باشد، کشورهای عضو 
»برن« با تشــکیل نهادهایی، قانون های مشتقی از قانون 

اصلی را برای خود تدوین می کنند. در این قوانین؛ مقررات، 
دستورالعمل ها، آیین نامه ها و حتی تعرفه  بخش قهری نیز 

مشخص می شود.
صدیقــی ادامه می دهد: البته در هیچ جای دنیا قانونگذاری 
مســائل کپی رایت وظیفه نهادهای دولتی نیســت، بلکه 
نهادهای عمومی مانند رادیو و تلویزیون )که قرار بوده رسانه 
ملی باشــد(، این کار را انجام می دهند. نهادهای کپی رایت 
متشکل از اعضایی هستند که عموم آنها از صنف مربوطه 
و تعــدادی هم از بخش حقوقی آن صنعت هســتند که به 
عضویــت درمی آیند. درواقع برخی از اعضای این نهادها به 
نوعی ذی نفع هســتند، حق عضویت می پردازند و آثار خود 
را با پرداخت مبلغی به ثبت می رسانند که تحت پوشش آن 
مقررات قرار بگیرند.این تهیه کننده موسیقی تاکید می کند 
که »اجرای قانون کپی رایت یک کار قهری نیســت. تنها 
درصــد کمی از این قانون قهری اســت و بخش عمده آن 
شفاف کردن روابط و مناســبات است. مانند یک عقدنامه 
و ســند ازدواج که در آن مشخص شده طرفین چه حق و 
وظایفی نســبت به یکدیگر دارند.«مدیر نشر هرمس ادامه 
مــی دهد: زمانی در کپی رایت نــگاه قهری وجود دارد که 
قوانین آن رعایت نشود. مشکل ما در ایران این است که آن 
بخشــی را که توضیح می دهد چه قوانینی و به چه صورتی 
باید رعایت شوند، نداریم. وقتی قوانین ما درباره کپی رایت 
کلی است و هیچ آیین نامه یا قوانین مشتقی ندارد، آنچه که 
درباره کپی رایت زیر پا گذاشته می شود، همیشه در هاله ای از 
ابهام خواهد بود.صدیقی همچنین درباره روابط بین مصرف 
کننده اثر و خالق آن بر اساس کپی رایت توضیح می دهد: 
برای ۱۷۰ کشوری که عضو کنوانسیون برن هستند، تمام 
مناسبات مشخص است. مناسباتی از جمله استفاده مستقیم، 
اجرای یک اثر، ریمیکس یک اثر، استفاده های ثانویه از یک 
اثر )یعنی یک اثری را در یک مدیوم دیگر مورد استفاده قرار 
دهند که اصطلاحــا به آن synchronize یا همزمان 
کردن می گویند(، اســتفاده تجاری از یک اثر و در مواردی 
هم مثلا وقتی که اثر یک آهنگساز را روی یک فیلم مستند 
قرار می دهند که در واقعیت هدف استفاده از آن در موقعیت 
دیگری بوده است.او تصریح می کند: در قانون ۱۳۴۸ ایران 
این موارد به صورت خیلی کلی مشــخص شده گرچه که 
نهادهای مربوطه باید براساس قانون اصلی کپی رایت؛ آیین 

نامه، دســتورالعمل و مقرراتی را مشخص کنند. در نتیجه 
زمانی که خلاء مقرراتی در حوزه کپی رایت داشــته باشیم، 
مواردی را که به آنها برمی خوریم، مجبور هستیم به صورت 
عرفی، ریش ســفیدی و یا هر که قدرت بیشــتری داشت، 
حل کنیم. حتی دادسرای هنر و رسانه نیز الگوی مشخصی 
نــدارد که بداند در صورت مواجهه با یک پرونده کپی رایت 
چگونه برخورد کند. به همین جهت تنها باید دید که قدرت 
وکلای طرفین دعوا چقدر است و استدلال های آنها چگونه 
است که البته هیچ کدام از اینها تضمین شده نیست.صدیقی 
درباره روند تشخیص کپی بودن آثار موسیقایی در کشورهای 
عضو کنوانسیون »برن« توضیح می دهد: در آنجا اصل بر 
خوداظهاری و صحت اظهارات است؛ یعنی شما ادعا می کنید 
که صاحب یک اثر هستید و نهادهای کپی رایت در جهت 
ادعای شــما، اثر را وارد مراحل ثبت می کنند. البته تا حدی 
امکان راستی آزمایی اثر مبنی بر اینکه واقعا منحصر به فرد 
است یا از کار دیگری کپی یا الهام گرفته شده است، وجود 
دارد. از آنجایی که اصل بر خوداظهاری است، اساس بر این 
است که اگر الهامی گرفته شده، این نکته در هنگام ثبت کار 
قید شــود. به این صورت که مثلا اثر ساخته شده بر مبنای 
اثر فلان هنرمند با کســب اجازه خلق شده و یا اثر برگرفته 
از کاری اســت که ۱۰۰ سال پیش ساخته شده و مشمول 
قوانین کپی رایت نیست. اگر در راستی آزمایی مشخص شود 
اثری که ارائه شــده، به اثر دیگری شــباهت دارد، با کسی 
که قصد ثبت اثر خود را داشــته وارد گفت و گو می شــوند؛ 
زیرا خیلی وقت ها ممکن اســت دو اثر برحسب تصادف به 
یکدیگر شباهت داشته باشــند.او ادامه می دهد: زمانی که 
مشخص شــود در اثری کپی صورت گرفته یا درباره اصل 
بودن کار شبهه ای وجود داشته باشد، نهاد مربوطه با صاحب 
اثر وارد مذاکره می شــود. اگر راستی آزمایی منفی بود اثر به 
ثبت خواهد رسید. فرض هم بر این است آن کسی که برای 
بار اول کاری را ارائه می دهد، اثر به نام او به ثبت برسد. ولی 
اگر مدتی بعد فرد دیگری مدعی شود اثری که به ثبت رسیده 
متعلق به او بوده و ادعای او به اثبات برسد، اثری که درباره 
صاحب اصلی آن شبهاتی وجود داشته، به نام نخستین خالق 
کار به ثبت خواهد رسید. در ادامه هم اگر در آن مدت، حق 
و حقوقی بوده که به صاحب جعلی پرداخت شده، جمع آوری 

خواهد شد و به صاحب اصلی اثر پرداخت می شود. 

مدیرعاملاتحادیهمرکزیتعاونیهایکشاورزیماهیانتشریحکرد

چراماهیگرانشدهاست؟

معاون اول قوه قضاییه:
سند ترسیم کیفیت ارتباطات مردمی دستگاه قضا در حال تدوین است

رگ گردن هایی که برای کپی رایت بیرون می زند!

کاریکاتور

افغانستان طالبانی!
تصرف افغانســتان به دســت نیروهای خشــن و افراطی طالبان و تغییر چهره این کشور با ایجاد 

محدودیت شدید برای بانوان، سوژه کارتونی از مانی فرانسیسکو در سایت کگل شد.

سعید راد: سینمای ما قهرمان ندارد
ســعید راد بازیگر سینما به بهانه روز ملی سینما در گفتگویی به تشریح خاطرات و تجربیات سینمایی خود 

پرداخت.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی موزه سینما، سعید راد بازیگر سینما در ادامه گفتگوهای 
شفاهی به ارایه توضیحاتی پرداخت.وی با بیان اینکه متولد محله سنگلج است، گفت: زمانی که ۵ ساله بودم 
پیش عموها، پدربزرگ و مادر بزرگم بودم و با آنها از ســنگلج به شمیران آمدیم؛ درواقع من بچه شمیران 
هستم.وی درباره حضورش در فیلم »صادق کرده« ساخته ناصر تقوایی بیان کرد: تهیه کننده این فیلم موافق 
حضور من در »صادق کرده« نبود. حتی یکی از بازیگران برای تهیه کننده نوشته بود که اگر سعید راد نقش 
صادق کرده را بازی کند دیگر در آن دفتر فیلم بازی نمی کند و این حرف باعث رنجش من شــده بود. به 
ناصر تقوایی گفتم دیگر نمی آیم و او در پاسخ به من گفت یا صادق کرده را تو بازی می کنی یا من در آن 
دفتر فیلم نمی ســازم« و در نهایت من نقش فیلم بازی کردم.راد درباره علت مخالفت تهیه کننده »صادق 
کرده« گفت: به دلیل اینکه بهروز وثوقی در آن دفتر فیلم های زیادی از جمله »گوزن ها« و »خاک« را کار 
کرده و این نقش را برای او درنظر گرفته بود. نقش تنگسیر را قرار بود من بازی کنم که به بهروز وثوقی داده 
شد و انتخاب درستی بود شاید من نمی توانستم به آن شکلی که امیر نادری می خواست آن نقش را درآورم.


